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Cinkarnarji 
nodo 
spoštovali 
skupščinske 
sklepe 

Delavski svet Cinkarne 
je prejšnji teden sprejel 
dolgoročni načrt in pred-
log sprememb ekološke 
sanacije tega celjskega ko-
lektiva. Cinkarnarji so se 
ob tem obvezali, da bodo 
spoštovali skupščinske 
sklepe, ki so bili sprejeti 
po javni razpravi in vklju-
čujejo tudi sklepe izvršne-
ia sveta in Socialistične 
iveze. 

Kar zadeva dolgoročni 
razvoj kolektiva, so se od-
povedali izgradnji druge fa-
ze titanovega dioksida, 
elektrolizi cinka in sežiga-
nju kislega gudrona. Skle-
nili so tudi, da bodo posto-
poma izboljšali razmeije 
med bazično in predeloval-
no industrijo, v korist 
slednje. 

V zvezi s predlogom 
sprememb ekološke sana-
cije so sklenili, da bodo 
ekološke naložbe prednost-
ne in da jih bodo izpeljali še 
v tem srednjeročnem ob-
dobju. Da mislijo resno, 
pričajo naložbe, ki so v 
upravnem postopku ab v 
zaključni fazi. Gre za re-
konstrukcijo in moderniza-
cijo proizvodnje titanovega 

П dioksida, izgradnjo nove 
deponije sadre »Za travni-
kom*, izgradrgo pretaka-
lišč za mazut in kemikalije, 
utekočinjenje ogljikovega 
dioksida iz nevtralizacije s 
kalcitom ipd. 

Cinkarnarji so se, kot za-
enkrat kaže, odločili, da bo-

[ do upravičili zaupanje, ki 
jim ga je s sprejetjem dol-
goročnega načrta izkazala 
Širša družbenopolitična 
skupnost. Kot je opozoril 
eden izmed delegatov, pa 
to ne bo lahko, ker so nalo-
ge izredno zahtevne in v 
Cinkarni se bodo morali 
kadrovsko okrepiti, če jih 
bodo hoteli dosledno ures-
ničevati. Y E Priprava sejma zahteva veliko dela. Letos so z njim pričeli znatno prej kot v preteklih 

Mih. (EDI MASNEC) 

Smučarll zatí0¥0Unl z 
delom na Rogll 
Obiskali smo moško A reprezentan-
co. Stran 12. 

Bre Sawlnil res na boliše? 
Problem postajajo zaloge gotovih izdelkov. Stran 4. 

Smeh le pol zdrawla 
Slovenske Konjice se turistično prebujajo. Stran 24. 

Voda ne pozna meja 
Letos poleti na našem ob-

močju ni bilo večjih težav s 
pitno vodo; tudi v avgustov-
ski suši ne. Vendar pa to še 
zdaleč ne pomeni, da so v 
občinah rešili vse težave z 
vodooskrbo in da lahko 
brezskrbno gledajo na vse 
večjo potrošnjo vode. V ne-
katerih občinah - na primer 
v Celju in Slovenskih Konji-
cah - im^o z zagotavljanjem 
pitne vode že kar velike te-
žave. 

Vse ma^je tudi kakovost-
nih vodnih virov, ker smo si 
v letih hitrejšega razvoja in-
dustrije marsikdaj rekli, da 
bo že kako in zamižali na obe 
očesi. Nuja nas je prisilila, da 
razmišljamo drugače in že to 
srednjeročno oMobje naj bi 
bilo prelomno, kar zadeva 
zaščito vodnih virov. Zadnja 
leta je bilo predvsem več hi-
drogeoloških in drugih razi-
skav, že letos pa naj bi name-
nili nekaj več denarja za zaš-
čito virov. Predvsem bo tre-
ba zaščititi podtalnico v 
Spodnji Savinjski dolini, za 

katero menijo vodnogospo-
darski strokovnjaki, da je 
eno največjih naravnih boga-
stev na našem območju in 
naj bi že kmalu napajala ve-
čino vodovodov od Letuša 
do Celja. 

Pomemben kakovosten \ 
preskok v gospodarjenju z 
vodo pomeni tudi to, da so se 
v občinah počasi le zavedli, 
da voda ne pozna meja; še 
najmanj občinskih. Zato je 
vse bolj v ospredju misel o 
skupnem gospodarjenju z 
vodami. Ta se zrcali pri. 
skupnih naporih na zaščito 
vodnih virov, že letos pa naj 
bi to, bolj enotno vodnogo-
spodarsko politiko spravili 
na papir. Območna vodna 
skupnost Savinja-Sotla na-
mreč pripravlja družbeni do-
govor o enotnem obravnava-
nju vprašanj vodnega gospo-
darstva, ki ga naj bi obravna-
vali v občinah in kasneje, se-
veda, tudi podpisali. 

(Več na 5. strani) 
SREČKO ŠROT 

Končni cilj selma ostaja poslovnost 
mednarodni selem obrti w Cellu bodo odprli ¥ sredo, 10. septembra 

Najpomembnejša poslov-
Џ prireditev obrtništva v 
Ijloslaviji - mednarodni 
•öftni sejem v Celju - bodo 
Jilprli v sredo 10. septem-
'fa ob 10. uri v prostorih 
Zavoda športno rekreacij-
*> center Golovec, ki je po-
^ Zveze obrtnih združenj 
^ovenije in Splošnega 
S t e n j a drobnega gospo-

darstva Slovenije organiza-
tor sejma. 

Letošnji že XIX. medna-
rodni obrtni sejem bo tako 
kot lani usmeqen predvsem 
v poslovnost in specializira-
nost. Lani so tudi uvedli po-
slovna dneva namenjena izk-

iljučno poslovnim obiskoval-
cem s posebnimi vabili in 
ker sta izpolnila pričakova-
nja, bosta tudi letos prva dva 
sejemska dneva namenjena 
poslovnosti. Za vse, ki si bo-
do želeli sejem ogledati, bo-
do vrata na široko odprli šele 
v petek, 12. septembra. Do 
nedelje 21. septembra bo do-
volj priložnosti za obisk. Pri-
čakujejo vs^ toliko obisko-
valcev kot lani, ko jih je bilo 
200.000. 

Med značilnosti letošnjega 
sejma se poleg poslovnòsti 
in specializirane predstavi-
tve uvrščajo še večji pouda-
rek kakovosti izdelkov in 
predstavitvi strojev za obrt, 
nadaljevanje vzpodbujanja 
za obrtne pokhce s pomočjo 

¡obrtne ulice, povečanje se-
jemskih prostorov in dru-
gačna ureditev zunanjega se-
jemskega prostora ter opaz-
na vključitev Celja v sejem-
sko življenje - z dlje odprti-
mi trgovinami in gostinski-
mi lokali, urejenostjo in kul-
turnimi prireditvami. 

Za posvete in druga sreča-
nja v času sejma so si organi-
zatoiji letos ustavili težko 

nalogo - odgovoriti želijo na 
vprašanje, zak^ se obrt 
,kljub izboljšanemu odnosu 
družbe in vrsti sprejetih 
usmeritev v resolucijah in 
drugih dogovorih ne razvija 
po pričakovanjih. Odgovor 
na to vprašanje pomeni obli-
kovanje konkretnih pobud 
in predlogov za spremembe 
- tudi zakonodajne. 

MILENA B. POKLIČ 

Kot primer, kako teiko 
Je najti merila za nagraje-
vanje v prosveti, smo na 
seji sveta xa šolstvo celj-
ske skupščine slišali tudi 
vprašanje, koga nagraditi 
od dveh prosvetnih delav-
cev, od katerih prvi ж lah-
koto doseže to, kar drugi s 
tdavo? Nam se zdi stvar 
preprosta: nagraditi prve-
ga, saj drugi očitno kaže, 
da je zgrešil poklic, ali 
vsaj, da ni zaposlen na 
pravem delovnem mestu! 

(Novi tednik, 10. 9. 1969) 

Zlata liarmonika bo 
razgrela LJubečno 

v soboto bo na Frankolovem polfìnalno, v nedeljo 
pa na Ljubečni finalno tekmovanje za Zlato harmo-
niko Ljubečne 86. Razen za omenjeno nagrado se 
bodo harmonikarji potegovali še za nagrado občin-
stva »Majoliko«, ki jo podeljuje naše uredništvo in 
pa za plaketo Avgusta Stanka, to je za najbolje zai-
grano narodno skladbo. 

Tekmovanje harmonikarjev z diatoničnimi harmoni-
kami za Zlato harmoniko Ljubečne je v šestih letih 
zares postala slovenska prireditev. To potrjujejo šte-
vilna predtekmovanja v raznih krajih Slovenije, kot 
tudi vse več harmonikarjev, ki sodelujejo na njih. 

Vsakoletni višek tega tekmovanja je zaključna prire-
ditev na Ljubečni, na kateri nćyboljši prejmejo tudi 
priznanja in nagrade. Strokovna žirija namreč ocenjuje 
vse nastopajoče, ki na osnovi seštevka točk dobijo 
zlato, srebrno in bronasto plaketo ali pa samo diplomo. 
Najboljši med njimi pa prejme kipec Zlata harmonika. 
Zadnja leta naše uredništvo podeli tudi priznanje 
M^oliko tistemu, ki se je najbolj priljubil občinstvu. 
Letos pa organizator Kulturno umetniško društvo Lju-
bečna uv^a še eno nagrado in sicer Plaketo Avgusta 
Stanka, ki jo bo podelila posebna komisija Radia Ljub-
ljana. To pa bo dobil tisti harmonikar, ki bo najbolje 
zaigral ljudsko skladbo. S tem priznanjem dobiva to 
tekmovanje še eno razsežnost, ki je bila sedaj mogoče 
nekoliko zapostavljena, to je ohranjanje starega ljud-
skega izročila. p p 



Mozirski praznik v znamenju pridobitev 
Optimistični sa zaraai polletnih rezultatov 

v spomin na 12. september leta 
1944, ko so osvobodili Mozirje, praz-
nuje ta dan mozirska občina svoj 
praznik. Letošnje praznovanje bo v 
znamenju nekaterih uspehov, zlasti 
na gospodarskem področju, saj se 
mozirska občina, poleg konjiške, 
uvršča med tiste, ki v celjski regiji v 
polletju niso beležile izgub. 

Sam ta podatek sicer še ne pove do-
sti, spodbudno pa je, da se je dohodek 
gospodarstva v primerjavi s četrtlet-
jem povečal, kar velja tudi za fizični 
obseg proizvodnje in druge kazalce 
gospodarske uspešnosti. Če je bila še v 
četrtletju proizvodnja manjša od načr-
tovane za kar enajst odstotkov, pa j e v 
polletju zaostajala le še za 2,5 odstotka. 
Sedaj so v Mozirju optimisti in pravijo, 
da bo ob koncu leta fizični obseg pro-

izvodnje celo večji od načrtovane. 
Letošnje praznovanje bo v zname-

nju številnih pridobitev. Najpomemb-
nejša je prav gotovo posodobljena ža-
galnica v Glinu v vrednosti milijarde 
dinarjev. Za sam Glin pomeni to velik 
tehnološki napredek, saj gre dejansko 
za pomembno posodobitev žagarske 
proizvodnje. V Iskri Feriti na Ljub-
nem bodo namenu predali nove proiz-
vodne prostore, ki bodo izboljšali 
predvsem pogoje dela, v Solčavi bodo 
odprli tudi bencinsko črpalko. Prej so 
morali ljudje do najbližje črpalke več 
kot trideset kilometrov daleč, črpalka 
p a j e pomembna tudi z vidika SLO..V 
Lučah bodo bogatejši za nov stano-
vanjski blok s prostori za ekspozituro 
Ljubljanske banke. 11. septembra bo-
do odprli tudi posodobljeno asfaltira-

no cesto Radmirje - »Gornji grad, ki je 
sicer republiška, denar zanjo pa so na-
menili tudi iz sredstev samoprispevka, 
sredstev mozirske skupnosti za ceste 
in komunalo. Omeniti velja tudi pla-
nince iz Moziija, ki so vložili več tisoč 
prostovoljnih delovnih ur, da so obno-
vili mozirsko kočo, vrednost opravlje-
nega dela pa presega dvajset milijonov 
dinarjev. Pri mozirski koči bo letos 
tudi dan slovenskih planincev in to v 
nedeljo, 14. septembra. 

Slavnostno zasedanje zborov mozir-
ske občinske skupščine bo 13. julija v 
zadružnem domu v Bočni, kjer bodo 
pred tem odprli tudi novo športno 
igrišče, istega dne pa bo ob 9. uri tudi 
odkritje spomenika talcem v Juvanju. 

JANEZ VEDENIK 

Obiski 
komunistov v 
delovnih 
organizacilaii 

v šentjurski občini so 
imele ob polletju tri te-
meljne organizacije iz-
gubo, pa tudi sicer z re-
zultati gospodarjenja ne 
morejo biti zadovoljni. 

Z izgubo so poslovali v 
obeh Toprovih temeljnih 
organizacijah Moda in 
Elegant ter v Emovih 
Kotlih. V ostalih delovnih 
organizacijah pa tudi ni 
šlo brez težav. Zato bodo 
komunisti v občini v na-
slednjih dneh razpravljali 
o teh vprašanjih, priprav-
ljajo pa tudi obiske v ne-
katerih delovnih organza-
cijah. 

Takšna srečanja z de-
lavci so spomladi že imeli 
in takrat so n^več časa 
namenili razpravam o 
razvojnih možnostih v 
posameznih kolektivih. 
Ze takrat so ugotovili, da 
delovne organizacije si-
cer imajo razvojne načrte, 
n im^o pa denarja, da bi 
jih uresničile. 

Na jesenskih sestankih 
bodo pregledali, kaj so 
doslej uspeli uresničiti, 
kakšne naloge pa jih še 
čakajo, da bi ujeli razvi-
tejše sredine. Svoj obisk 
pa napovedujeta tudi po-
sebni skupim centralne-
ga komiteja in medobčin-
skega sveta komunistov 
celjske regije. Prva bo šla 
v Toprovi temeljni orga-
nizaciji, kjer bodo ugota-
vlali vzroke za nastale te-
žave, druga pa bo obiska-
4a Alpos in Tolo, kjer so s 
kadrovskimi spremem-
bami uspeli izboljšati tu-
di rezultate gospodar-
jenja. 

Na vseh teh sestankih 
bodo govorili tudi o ak-
tivnostih komunistov, ki 
v delovnih organizacijah 
večkrat ost^j^jo v ozadju, 
ko gre za odločanje in za 
uresničevanje pomemb-
nih odločitev. 

TC 

Voz napredka tudi v klanec 
Pred 9. septembrom, praznikom občine Šmarje pri Jelšah 

Deveti september, dan 
osvoboditve Kozjega, je 
praznik občine Šmarje pri 
Jelšah. Je spomin na akcijo 
hrabrih borcev Bračičeve 
brigade, Kozjanskega odre-
da in domačih aktivistov, 
ki so bili kos najbolj trdo-
vratni okupatorjevi posto-
janki v Kozjem. 

Letos so organizacijo 
osrednjih prireditev ob ob-
činskem prazniku zaupali 
krajevni skupnosti Šmaije 
pri Jelšah. Za to priložnost 
se je šmarsko občinsko sre-
dišče skrbno pripravilo in se 
olepšalo z obnovljenimi pro-
čelji starih stavb v središču 
trga, z novo ploščadjo pred 
Domom kulture, kjer bo 
osrednji prireditveni prostor 
in še s čim. 

Občina Šmaije pri Jelšah, 
ki je še vedno v druščini 
manj razvitih slovenskih ob-
čin, se vztrzgno in trdovratno 
otepa spon nerazvitosti ob 
vse bolj skromni pomoči šir-
še družbenopolitične skup-
nosti. Nasloniti se na lastne 
sile je vodilo, realnost, ki se 
je v občini vse bolj zavedlo. 

Kljub dejstvu, da so se na 
Smarskem v preteklem eno-
letnem obdobju soočali s šte-
vilnimi gospodarskimi teža-
vami, so uspehi marsikje 
očitni. Gre za nove zmoglji-
vosti v turizmu, zlasti zdravi-
liškem, za nove kmetijske 

površine, nova delovna me-
sta, za nove kilometre asfalti-
ranih cest v kr^ih, telefon-
ske priključke in nekaj no-
vih družbenih infrastruktur-
nih objektov. Pri tem ne gre 
prezreti pomembnega pri-
spevka občanov, ki so poleg 
rednega občinskega samo-
prispevka še dodatno veliko 
prispevali neposredno z de-
naijem, prostovoljnim de-
lom v neštetih akcijah. 

Ko v občini Šrnaije pri Jel-
šah s ponosom ocenjujejo, 
da so bili kos večini nalog, je 
tu še vedno malce grenak 
priokus, da občina še vedno 
zaostžua v razvoju. Nekaj te-
meljnih organizacij se ubada 
z izgubami in izredno nizki-
mi osebnimi dohodki. Dej-
stvo je, da se bo treba neka-
terim žariščem izgub posta-
viti odločneje po robu in se z 
akumulativnejšimi programi 
izkopati iz težav. Z boljšim 
informiranjem zaposlenih se 
ne bi smelo več dognati, da 
bi bili ob nekaterih izgubah 
presenečeni itd. Po drugi 
strani razveseljuje dejstvo, 
da je v občini nekaj organiza-
cij združenega dela, ki so 
kljub izvozni naravnanosti 
poslovno uspešne, zato ti de-
lavci upravičeno pričakuje-
jo, da bodo pogoji gospodar-
jenja v bodoče stabilnejši in 
spodbudneiši. 

V občini Smaije pri Jelšah 
se dobro zavedajo, da teža-

vam ne bodo kos kar čez 
noč. Tu je petindvć^set kra-
jevnih skupnosti, ki se med 
sabo razlikujejo po stopnji 
razvitosti. Zato je ena glav-
nih nalog omogočiti in dose-
či skladnejši razvoj v okviru 
občine, s tem pa dokazati, da 
so upravičeni do raznih 
oblik solidarnosti širše druž-
benopolitične skupnosti. 

Zagnanosti in optimizma 
je dovolj. Pot v pravo smer 
potrjuje nedavna volilna 
udeležba občanov, visoko 
družbeno in politično zavest 
pa bodo imeli občani prilož-
nost ponovno dokazati, ko se 
bodo ob koncu leta odločali 
za novi samoprispevek. 

M.A. 

KOMENTIRAMO 

Ko pušča streha 
že v navadi je in za Žalčane nič kaj posebnega, daje 

večina novih objektov savinjske metropole malo-
marno zgrajenih. To velja tako za stanovanjske bloke, 
osnovnošolski center in seveda gasilski dom, vsern 
tem objektom, ki so jih zgradili s samoprispevkom, pa 
se pridružuje tudi kulturni dom. 

Na zunaj je seveda ta kulturni hram lep, že пекџј 
časa pa pušča streha. Ob deževju - sploh ni treba, da 
gre za kakšne nevihte - streha pušča in zaliva domala 
vse prostore, tako tudi oder v sami veliki dvorani ¡¡^ 
celo fìlharmoniki so bili med koncertom mokri. Streha 
pušča zaradi kritine, ki bi potrebovala vsć{j dvan^st 
prezračevalnih naprav, na to pa ni nihče pomishl. Niti 
projektant, niti nadzorni organ žalskega Zavoda za 
načrtovanje. Na zahtevo Žalčanov je Ingrad streho 
sicer popravil, vendar to ni zaleglo. V vsakem primeru 
bo treba v okviru občinske kulturne skupnosti ali 
kako drugače zbrati dodatni denar za dvanajst prezra-
čevalnih naprav, če bodo hoteli napako dokončno 
odpraviti, vprašanje pa je, če bo potem zares bolje. 

Prezračevalne naprave bi po seda^ih cenah stale 
okrog dva milijona dinarjev, ah milijon manj kot je 
bilo predvideno za ogrevanje doma v minuli zimi. Tega 
denaija niti slučajno niso porabili, ker so ugotovili, da 
se večina prostorov novega kulturnega doma ne da 
ogrevati tako kot bi bilo treba. Za ogrevanje velike 
dvorane bi morali v začetku iz kotlarne v dom dobiti 
temperaturo 80 stopinj Cel^a, dosegli pa so le zagon-
sko temperaturo 55 stopinj in topli so bili le radiatorji 
na odru in v nekaterih pisarnah. Sreča je, da je sam 
objekt vsßj dobro izoliran, sicer se pozimi v dvorani ne 
bi dalo vzdržati na kakšni prireditvi, ki bi trajala več 
kot uro in pol. Ob vsem tem so torej za ogrevanje doma 
porabili manj kot so načrtovali. 

Kako naprej? Iz podobnih žalskih primerov lahko 
stvari že vnaprej predvidevamo. Projektant bo krivdo 
valil na izvajalca del, le-ta na kooperante, vsi skupsò na 
nadzornega in tako naprej. Meseci bodo minevali in 
objekt bo propadal. Ce tudi ne bodo našli pravega 
krivca, pa bo le treba objekt urediti tako kot se spo-
dobi. V končni fazi bodo napake spet plačevali delovni 
ljudje in občani žalske občine in če drugače ne, se bo 
večina seveda strinjala z malenkost večjo prispevno 
stopnjo za kulturno skupnost. Navsezadnje se je 
večina občanov žalske občine že zdavnaj izrekla, da ta 
objekt v Žalcu nujno potrebuje za zadovoljevanje svo-
jih kulturnih potreb ... 

JANEZ VEDENIK 

Akcija Kozjansko končana 
v brigadirskem naselju v 

Šentvidu pri Planini se je v 
petek končala zvezna mla-
dinska delovna akcija Koz-
jansko 86. 

Na zaključku so se zbrali 
domačini in predstavniki ob-
čin organizatoric, nekoliko 
manj pa je bilo brigadirjev, 
saj sta v zadnjo izmeno prišli' 
le dve brigadi namesto šti-
rih. Tako tudi niso v celoti 
izpolnili zastavljenega načr-
ta. Izpad pa je bil predvsem 

na deloviščih v šentjurski 
občini. 

V vseh treh izmenah je 350 
brigadirjev, kljub nepopol-
nosti brigad, opravilo več 
kot 37.000 norma ur, v občini 
Laško, Sevnica in Šentjur pa 
so bogatejši za nove vodovo-
de, ceste, električno napelja-
vo in osušene kmetijske po-
vršine. Vrednost opravljenih 
del ocenjujejo na 40 milijo-
nov dinarjev. 

Na zaključni slovesnosti 
so poleg uspehov letošnje 

akcije opozorili tudi na njene 
slabosti. Brigadirji so imeli 
namreč na začetku precej te-
žav, ker naselje ni bilo pravo-
časno pripravljeno. Zato so 
že sedaj opozorili, da je treba 
s pripravami za prihodnje 
brigadirsko poletje pričeti 
pravočasno, predvsem pa 
nadaljevati z obnovo doma. 
da bodo pogoji življenja na 
akciji boljši. Le tako bo na 
Kozjanskem ostala zvezna 
akcija. 

TC 

Prireditve ob prazniku občine 
Šmarje pri Jeišah 

9. septembra bodo delovni ljudje in občani obeležili s 
številnimi prireditvami, otvoritvami cest, objektov itd. 

Praznovanje se je pričelo že v soboto, 30. avgusta, ko je 
lovska družina Šmaije pri Jelšiih razvila svoj prapor in se 
pobratila z lovsko družino iz Kočevja. V nedeljo se je v 
Rogaški Slatini pričel turnir v ženski košarki. 3. septem-
bra pa so bili v Bistrici ob Sotli, Rogaški Slatini, Sladki 
gori in v Šmarju pri Jelšah celodnevni turnirji v malem 
nogometu. Danes se je v Šmarju pri Jelšah pričel tridnevni 
tabor planincev in tabornikov, na Vinskem vrhu pa so 
odprli posodobljeno cesto Šmaije pri Jelšah-Vinski vrh. 

Jutri bo v Šmaiju otvoritev novozgrajene ploščadi pred 
Domom kulture, kjer bodo odprli vrata raziskovalno-ino-
vacijske razstave »V korak s časom«. V Podsredi se bo v 
soboto, 6. septembra, pričel pohod po poteh Ko^anskega 
bataljona, v Lesičnem pa bo občinsko prvenstvo v strelja-
nju z malokalibersko puško. 

Osrednja prireditev ob občinskem prazniku bo v nede-
ljo, 7. septembra. Ob 9. uri bo v Domu kulture slaxTiostna 
seja skupščine občine Šmaije pri Jelšah in družbenopoli-
tičnih organizacij, ob pol enajstih pa se bo pričela osredrya 
proslava na ploščadi pred Domom kulture. V torek, 9. 
septembra bo v Kozjem slavnostna seja skupščine kra-
jevne skupnosti in družbenopolitičnih organizacij ob praz-
niku krajevne skupnosti Kozje. Ob tej priložnosti bodo 
uradno predali namenu novo športno igrišče in naravno 
kopališče ob regulirani Bistrici. V soboto, 13. septembra 
bodo na Vinskem vrhu otvorili novo samopostrežno trgo-
vino, s sejo skupščine KS pa bodo obeležili krajevni praz-
nik. Osrednje preiznično množično zborovanje bo v nede-
ljo, 7. septembra dopoldne v Šmarju. 

KMEČKA 
TOMBOLA 

VRANSKO, 
n e d e l j a , 
7. september 
ob 14. uri 

konj, bik, kravo, tele, 
prašiči, ozimnice . . . 

Kje vzeti strokovnjake? 
Namesto, da lih kupujemo, bi Jih lahko Izšolali 

Na seji Medobčinskega sve-
ta Zveze komunistov, ki je bi-
la konec prejšnjega tedna, je 
bilo sprva govora o gospodar-
skem položaju posameznih 
občin, pri čemer se je pokaza-
lo, da so na primer komunisti 
iz Slovenskih Konjic, kjer so 
ob polletju dobro gospodarili, 
zadovoljni s svojim delom, 
spet drugi, kot na prjmer iz 
Titovega Velenja in Šentjur-
ja, pa so ugotavljali, da komu-
nisti ne opravljajo svoje vlo-
ge tako, kot bi jo morali. Bi-
stvo rzprave pa je zaradi ne-
ugodnih polletnih rezultatov 
gospodarstva celjskega ob-
močja, moč strniti v vpraša-
nje; kako naprej? 

Ni^več je bilo govora o ma-
čehovskem odnosu do družbe-
nega sektorja drobnega gospo-
darstva, o neustrezni kadrov-
ski politiki, o zaostajanju plač 
v negospodarstvu za osebnimi 
dohodki v gospodarstvu in o 
drugih problemih, za katere že 
dalj časa ne najdemo ustrezne 
rešitve. Kar zadeva družbeni 
sektor drobnega gospodarstva, 
je bistveni problem v tem, da 
sploh nimamo razščiščeno, 
kdo naj bi ustanavljal takšna 

podjetja. Gotovo bi bile najpri-
mernejše za takšno vlogo orga-
nizacije združenega dela, ki 
ustvarijo dovolj dohodka, ven-
dar je problem v tem, da pri 
nas še zdaleč niso dovolj odpr-
te možnosti za produktivne na-
ložbe denarja. 

Spet drugače je s kakovost--
nimi kadri, ki jih na celjskem 
območju očitno primanjkuje, 
za kar gre, po mneryu posa-
meznih komunistov, zasluga 
več kot slabi kadrovski politiki 
v preteklih letih. Nesprejemlji-
vo je obnašanje delovnih orga-
nizacij, ki ne izbirajo sredstev, 
če si hočejo zagotoviti ustrez-
no in kakovostno kadrovsko 
strukturo. Takorekoč so ustva-
rile trg delovne sile, kar ne bi 
bilo tako napačno, če bi delo-
vale v našem gospodarstvu trž-
ne zakonitosti v celoti. Zdéy pa 
se dogaja, da iz kolektivov, ki 
bi jih lahko izvlekel iz težav le 
ustrezno usposobljen strokov-
ni tim, odh^ajo še tisti stro-
kovnjaki, ki jih kolektiv ima. 

Rešitev iz tega položaja je ve-
čina razpravljalcev videla v 
ustanovitvi posebnega denar-
nega sklada v bankah, ki naj bi 

služil za nagr^evanje tisti 
strokovnih delavcev, ki na) 
po oceni širše družbenopolitif' 
ne skupnosti, pomagali k oz-
dravitvi posameznim zgubai-
jem al) kolektivom, ki že 
poslujejo na robu rentabilno-
sti. Banke bi morale im "̂ 
vpliv pri izbiri kadrov, le-ti P' 
bi morali ostati v kolektivi' 
vs^ nekaj let. Enoletni niai' 
dat, kolikor traja ukrep drw' 
benega varstva, je namreč pî  
kratek. Pri vsem tem gre ^ 
preprosto dejstvo, da še tal̂ " 
dober sanacijski program saĵ  
po sebi ničesar ne pomeni. " 
ne stojio za njim ljudje, ki so 
sposobni tudi uresničiti. 

Kar zadeva izenačevan)^ 
osebnih dohodkov negosp"" 
darstva s plačami v gospoda''' 
stvu, so bili komunisti enotn^ 
ga тпедја, daje trba omogo '̂" 
ti vsem delavcem enak družbi 
noekonomski položću, kar P| 
ne pomeni, da naj bi zviševa" 
plače v negospodarstvu linead' 
no z osebnimi dohodki v g"* 
spodarstvu. 

VILI EINSPIELE^ 



nakit, Ifi šolfira 
^»Trikotna oblika nakita 

je bila pred nekaj leti smel 
Lgkus nečesa novega. Da-
Ls ta oblika daje eno izmed 
jpačilnih linij nakitom v 
liolekciji Zlatarn Celje. Po-
stala je oblika, ki ne prese-
neča več, saj jo narekuje 
jyetovna moda. 

Oblike, barve, materiali, ki 
yas danes morda šokirajo in 
50 plod našega dela v med-
narodni zlatarski delavnici, 
bodo sčasoma postale nekaj 
povsem vsakdanjega. V tem 
je vrednost mednarodne zla-
tarske delavnice. T u nastaja-
jo nove ideje in nove smerni-
ae v modnem oblikovanju 
nakita. Ti so plod znanja, 
sposobnost i in kreativnosti 
oblikovalcev in zlatarjev, ki 
so v rednem delovnem pro-
cesu z mars ič im omejeni : s 
j ( o l i č i n o materiala, s časom 
in tudi ekonomskimi zakoni-
tostmi, ki narekujejo delati 
tisto, kar danes lahko dobro 
prodajo.« 

Težko bi še kaj dodali tej 
jedrnati oznaki vloge med-
narodne zlatarske delavnice 
in položaju ustvaijalcev v 
njej, ki jo je tako slikovito 
označil Kurt P. Neukomm, 
oblikovalec iz Švice, ki je le-
tos že drugič sodeloval v 
mednarodni zlatarski delav-
nici v Celju. Z njim in ostali-
mi udeleženci delavnice so 
se pogovarjali novinarji šte-
vilnih jugoslovanskih in tu-
jih novinarskih hiš na ti-
skovni konferenci, ki jo je 
organizirala Zlatarna Celje 
ob zaključku mednarodne 
zlatarske delavnice. 

Novinarji so si ogledali tu-
di novo kolekcijo Celjskih 
zlatarn, ki bo na zlatarskih 
rastavah v Celju, Ljubljani in 
Beogradu. Tam bomo videli 
tudi vseh sedemnajst unikat-
nih izdelkov iz mednarodne 
zlatarske delavnice. Ti bodo 
še letos na ogled tudi v Hiši 
umetnosti v Münchnu. 

W E 

Premalo Icomunistov 
If П М z delom ZK niso zadowoUnl 

TIM Laško se je uspešno 
izvlekel iz težav, ki so to de-
lovno organizacijo pestile 
še pred dobrima dvema le-
toma. Poslovni rezultati se 
sedaj gibajo na ravni občin-
skega povprečja. Ta kako-
vostni premik je posledica 
notranjih ukrepov in tudi 
dokaj enotne politične 
usmeritve delovne organi-
zacije, ki ima šest tozdov z 
različnimi proizvodnimi 
programi. 

Tako lahko strnemo os-
novno ugotovitev iz razgovo-
ra med predsedstvom akcij-
ske konference ZKS TIM 
Laško in Emilom Rojcem, 
članom predsedstva CK 
ZKS, k i je prejšnji teden obi-
skal to delovno organizacijo. 

TIM Laško je ubral pot, ki 
se sklada s smernicami kon-
gresa Zveze komunistov Slo-
venije, katerega glavno vodi-
lo je opiranje na lastne sile. 
Tudi v TIM se vse bolj uve-

ljavlja miselnost, da je mož-
no boljši ekonomski položaj 
zagotoviti le z večjo in kako-
vostnejšo proizvodnjo; da je 
dolgoročno potrebno zmanj-
šati odvisnost od uvoza, da 
pa je nujna vključitev v med-
narodno delitev dela. Enako, 
kot je tudi nujno odpiranje v 
slovenski in jugoslovanski 
prostor. Zato v TIM že tečejo 
pogovori o obratih v Črni go-
ri in Makedoniji, ki naj bi bili 
plod skupnih vlaganj, tako 
kot tozd v Mionici. , 

Nedvomno so imeli, tudi 
komunisti v TIM velik delež 
pri izboljšanju gospodarske-
ga stanja v tej delovni orga-
nizaciji. Vendar so opozorili 
tudi na nekatere pomanjklji-
vosti znotraj organizacije. Se 
vedno je premalo članov ZK. 
Od 600 zaposlenih, je komaj 
95 članov ZK v šestih osnov-
nih oganizacijah. Premalo so 
naredili za obnavljanje last-
nih vrst. Menijo tudi, da idej-
no politična diferenciacija 
teče prepočasi. Precej kritik 
so bili deležni komunisti v 
skupnih službah zaradi pa-
sivnosti, nekaj bodo morali 
spremeniti tudi v oblikah de-
la akcijskih konferenc na 
ravni delovne organizacije. 
Kajti, ocenjujejo v TIM, de-
lovna organizacija je tista, 
kjer naj bi komunisti poeno-
tili različna stališča do raz-
vojnih vprašanj tako posa-
meznih temeljnih organiza-
cij kot delovne organizacije 
v celoti. W E 

Savinjski magazin k iVIerxu 
19. septembra se bodo de-

lavci Savinjskega magazi-
na na referendumu odločali 
o priključitvi k sozdu Merx, 
kjer vidijo velike možnosti 
la nadaljnji razvoj. Kot za-
trjujejo, veliko večje kot v 
sozdu Hmezad, za kar so se 
nekateri v občini in Hmeza-
du ogrevali še do nedavne-
ga in pripravili že tudi ela-
borat o povezovanju. Še 
pred tem je bil Savinjski 
magazin povezan z Dobrino 

in Namo, vendar so kasneje 
izstopili iz obeh sozdov. 

V čem vidijo v Savinjskem 
magazinu prednosti vključi-
tve v Merx? Pravijo, da bo 
ponudba boljša in celovitej-
ša, kar bo povečalo konku-
renčno sposobnost. Zago-
tovljene bodo kakovostne 
storitve s področja razvoja, 
kadrov, financiranja, načrto-
vanja, investiranja, transpor-
ta in nenazadnje marketin-
ških raziskav in akcij. S 

hkratno vključitvijo v inter-
no banko sozda Merx pa bo 
med drugim omogočeno tu-
di najemanje posojil pod 
ugodnejšimi pogoji kot so 
tržni. Tako bodo v Savinj-
skem magazinu tudi lažje iz-
peljali nekatere naložbe, ki 
jih že nekaj časa načrtujejo, 
v kolikor se bodo delavci na 
referendumu odločili za 
priključitev v Merx, tudi ne 
bo več daleč čas, ko bodo 
lahko obnovili staro samo-
postrežno trgovino v Žalcu, 
ki že zdavnaj ne ustreza več 
sodobnemu načinu prodaje. 

Sicer pa se samoupravna 
organiziranost Savinjskega 
magazina po vključitvi v 
Merx ne bo spremenila in 
Savinjski magazin bo ostal 
enovita delovna organizaci-
ja. Ob tem velja opozoriti še 
na eno dejstvo, ki se ga v 
Savinjskem magazinu dobro 
zavedajo. Prednosti velikega 
sistema so očitne tudi pri na-
bavi, s ^ redna preskrblje-
nost s široko ponudbo blaga 
omogoča visoke prihranke. 
Samo s temi prihranki bi 
lahko Savinski magazin pod-
vojil akumulacijo. 

JANEZ VEDENIK 

Upravičencev do 
štinendile bo več 
la odličen uspeh tudi do 10 tisoč 
ttnarjew ¥lšla štipendija 

z novim šolskim letom je 
pričel veljati tudi nov sa-
moupravni sporazum o šti-
pendiranju. Vsi novi štipen-
disti bodo imeli izračunano 
višino štipendije že po no-
vem sporazumu, starim pa 
bodo obračunavali štipen-
dije po tistem sporazumu, 
ki bo zanje ugodnejši. 

Samoupravni sporazum 
Prinaša vrsto novosti, omeji-
^ se bomo le na tiste, ki naj-

vplivajo na višino šti-
pendije. 

^ Med temi je prav gotovo 
iâkoimenovano diferencira-

kadrovsko štipendiranje, 
we za različno višino štipen-
dij študentov in učencev, 
«olj kot prej se upoštevajo 
jvljenjski stroški. Zato bo-

imeli učenci oziroma štu-
denti, ki se šol^o izven kraja 
""Vanja in živijo v domovih 
^ zasebnih sobah in pa vo-

višje štipendije kot tisti, 
^ se izobražujejo v kraju šb-
Na . Do (dodatka za vožnjo 
ôdo upravičeni vsi štipen-
'̂sti, če stroški za prevoz 

Presegajo 2 odstotka od pov-
Prečnega osebnega dohodka 

Sloveniji v lanskem letu. 

Jo pa je 1099 dinarjev. Toli-
ko morejo štipendisti sami 
prispevati za stroške prevo-
% ostalo pa prispeva štipen-
«itor. 

Veliko bolj je stimuliran 
[Jspeh, saj je skok med posa-
meznimi razredi (ti so štirje, 

zadostnega do odličnega 
^speha) zelo velik. Med za-
?östnim in odličnim uspe-
•̂om tudi do 10.000 din. 

Spremenil se je tudi cen-
zus za izračun štipendij. Ta 
je namreč prvi pogoj, da je 
nekdo sploh upravičen do 
štipendije. Znaša pa od 55 do 
65 odstotkov od povprečne-
ga osebnega dohodka v Slo-
veniji v preteklem letu. 

Celjska skupnost za zapo-
slovanje, ki ima tudi skrb 
nad štipendijami iz združe-
nih sredstev, bo letos upo-
števala še stari cenzus;, torej 
55 odstotkov od omenjenega 
dohodka. Mojca Cegler, vo-
dja poklicnega usmeijanja in 
štipendiranja, to odločitev 
utemeljuje takole: »S spre-
jetjem samoupravnega spo-
razuma je prišlo tudi do 
spremembe deleža staršev, 
ki ga ti morajo prispevati 
otroku v času šolanja. V pri-
merjavi s prejšnjim sporazu-
mom, seje ta delež zmanjšal. 
To pa avtomatično pomeni 
več štipendistov. Več denar-
ja bo šlo tudi za stimulacije 
nadarjenih učencev in nena-
zadnje smo dolžni po novem 
sporazumu bolj stimulirati 
postdiplomski študij. Vse to 
je povezano z večjimi stroški 
ob nespremenjeni prispevni 
stopnji. Poleg tega se dogo-
varjamo za večje subvencije 
za prehrano učencev in štu-
dentov. Če bo dovolj denarja 
ob nespremenjeni prispevni 
stopnji, bomo lahko že pri-
hodnje šolsko leto v celoti 
upoštevali tudi nov cenzus.« 

Nov sporazum predvideva 
tudi redno valorizacijo šti-
pendij, vsake tri mesece, v 
skladu z rastjo življenjskih 
stroškov. 

VIOLETA V. E I N S P I E L E R 

Dražli avtobusni prevozi 
¥ celjskem mestnem prometu stane vozovnica 100 dinarjev 

Od ponedeljka so na vseh 
mestnih, primestnih in 
medkrajevnih linijah v Slo-
veniji avtobusne vozovnice 
dražje za povprečno 20 od-
stotkov, že tri dni prej pa so 
se podražili tudi avtobusni 
prevozi na Hrvaškem. Po-
dražitev je bila pričakova-
na, razlog pa so podražitve 
rezervnih delov, avtobusov, 
goriva in tako rekoč vsega 
ostalega. 

V Celju so po novem v 
mestnem prometu vozovni-
ce po 100 dinarjev, za žeton 
pa je treba odšteti 80 dinar-

jev. Ugodna je cena mesečne 
vozovnice 3500 dinarjev. Če-
prav je podražitev .v mest-
nem prometu več kot 20 od-
stotna, pa je še vedno mest-
na vožnja med cenejšimi v 
Sloveniji - v Ljubljani na 
primer stane vozovnica 130 
dinarjev. 

S prvim septembrom so 
avtobusni prevozniki uvelja-
vili tudi dodatke, ki so odvis-
ni od cest, po katerih vozijo. 
V povprečju za 30 odstotkov 
so dražji prevozi po slabih 
makadamskih cestah, po ce-
stah, kjer so vzponi nad 6 od-

stotki in kjer so cestišča ožja 
od petih metrov in pol. Gle-
de na število relacij, po kate-
rih vozijo avtobusi celjskega 
Izletnika, je takšnih trideset 
odstotkov. 

Še vedno so v veljavi po-
pusti pri nakupu mesečnih 
vozovnic. Za delavske pre-
voze je popust 10 odstoten, 
za prevoze dijakov in štu-
dentov pa 20 odstoten. Dija-
kom in študentom dodatnih 
40 odstotkov regresira še re-
publiška izobraževalna 
skupnost. 

MILENA B. POKLIC 

Krediti za pročelja 
V Laškem je zastala akcija ureditve mestnega jedra, 

ker še ni urejen kataster podzemnih komunalnih 
naprav. Kakor hitro bodo ti načrti napravljeni, bodo 
nadaljevali z deli. 

Najprej bodo urediU ulice in pločnike. Pred tem pa bo 
po vsej verjetnosti potrebno obnoviti mestni vodovod, ki 
je še leta 1927. Istočasno bodo napeljali tudi kable za P ^ 
omrežje in za ulično reizsvetljavo. Pričeli pa so z ureditvijo 
starih pročelij. Stanovanjska skupnost se je uspela dogo-
voriti z zasebniki, da tudi oni pristopijo k ureditvi fasad. V 
ta namen bodo lahko lastniki starih hiš пгцеИ kredite od 
stanovanjske skupnosti. 

W E 

POGLED V SVET 

Jubilej s pogledom v prihodnje 
Dejstvo, da je začetek osmega vrbun-

sekga srečanja voditeljev držav in vlad 
neuvrščenega gibanja^ovpađel s 25-let-
nico prve konference neuvrščenih sep-
tembra 1961 v Beogradu, je bilo prilož-
nost za pregled minulega obdobja in za 
pogled v prihodnje. 

Dobro je, da v Harare ju - v govorih in 
dokumentih, ki so jih ob tem sprejeli -
neuvrščenosti kot politike in gibanja, 
novega, neodvisnega dejavnika v med-
narodnih odnosih, niso nekritično slavi-
li. Dobro pa je tudi bilo, da se niso zate-
kli v tarnanje in obdolževanje drug dru-
gega, ker neuvrščeni niso dosegli vsega 
tistega, kar so želeli in bi bržkone tudi 
mogli napraviti. 

Življenje že samo po sebi narekuje re-
alistično presojo, burno in zapleteno 
mednarodno dogajanje v zadnjega četrt 
stoletja pa prav tako. Ko na kratko pre-
gledujemo 25-letno bilanco neuvrščenih, 
je potrebno vsaj nakazati pomembno 
vlogo gibanja, ki je bila v tem, da je 
preprečilo nadaljnje širjenje vojaško-
političnih blokov. Oba bloka, nastala 
kot posledica razpada antifašistične 
zveze med drugo svetovno vojno, sta 
grozila - in imela ambicije - razširiti 
svoja blokovska območja na ves svet. To 
bi prineslo novo, silovito zaostritev sve-

tovnih odnosov na svetu, pehalo svet na 
rob nove vojne, z nedoglednimi posledi-

. cami za vse človeštvo. 
Nastanek območja neuvrščenosti, ki 

zajema sto držav, je omejil možnosti 
obeh blokov, da bi svoje medsebojne 
spopade prenesli na ves svet. Res je, ne-
uvrščeni čutijo pritiske blokov, njihove 
posege, neposredne ali posredne. Toda 
nevarnost za mir je vendarle veliko 
manjša, kot bi bila, če neuvrščenosti ne 
bi bilo. 

Neuvrščeni so prav tako prispevali in 
prispevajo k demokratizaciji mednarod-
nih odnosov, k večji enakopravnosti 

med narodi in državami. Ta proces ni 
niti premočrten niti nagel. Stari način 
mišljenja in ravnanja v mednarodnih 
odnosih, temelječ na moči in nadvladi, 
je še močno zakoreninjen. Toda vzlic te-
mu je zadnjega četrt stoletja, gledano v 
celoti, pokazalo, da veliki, močni in bo-
gati na tem svetu nimajo povsem pro-
stih rok. Res je, neuvrščeni nimajo zme-

rom dovolj moči, da bi se učinkovito 
postavili po robu uporabi sile v medna-
rodnih odnosih. Toda njihovo nasproto-
vanje vojnim intervencijam, vmešava-
nju v notranje zadeve drugih držav, po-
litiki interesnih sfer, vseeno zmanjšuje 
manevrski prostor pristašev sile, hege-
monizma. 

Po drugi strani jubilej gibanja poteka 
v času, ko se gospodarski in s tem social-
ni položaj velike večine neuvrščenih ozi-
roma držav v razvoju bistveno slabša. 
Razmere so še težavnejše zavoljo tega, 
ker so neuvrščeni na žalost dosegli bolj 
pičle rezultate pri gospodarskem in si-
ceršnjem sodelovanju med seboj. To se-
veda dodatno slabi njihovo pogajalsko 
moč nasproti razvitemu svetovnemu Se-
veru, ki s cenami surovin, denarnim si-
stemom in narekovanjem pogojev pri 
odplačilu dolgov dejansko izvaja nad-
vlado. 

Jubilejno osmo zasedanju neuvršče-
nih v Harareju kali dejstvo, da se spo-
pad, vojna med dvema neuvrščenima 
državama, Irakom in Iranom ne umirja, 
marveč nasprotno še bolj razplameneva. 
O tem pričajo najnovejše iranske ofenzi-
ve in odločno zavračanje Teherana, da 
bi privolil v posredovanje neuvrščenih, 
v pogajanja o ustavitvi sovražnosti. 

Piše Jože ŠirceiJ 



V Gorenju 
prihranili tudi 
med dopustom 

v času kolektivnega 
dopusta delo v tovarni-
ških prostorih Gorenja 
iz Titovega Velenja ni 
zamrlo. Delavci vzdrže-
valnih in drugih služb so 
opravili redna vzdrže-
valna dela, ponekod pa 
so se lotili in tudi uspeš-
no opravili obnovitvena 
dela velikih strojev in 
naprav. 

Med največje posege 
nedvomno sodi obnova 
sušibiih peči in lakirnic v 
Gorenjevih tozdih Štedil-
niki in Zamrzovalno hla-
dilni tehniki. V obeh toz-
dih so domači strokov-
njaki skoraj v celoti obno-
vili varilne avtomate, v 
katere so vgradili tudi do-
ma razvite in izdelane 
programatoije ter krmil-
nike, ki so vodeni raču-
nalniško. Domači stro-
kovnjaki so pri tem delu 
izkoristili vse izkušnje in 
znanje, ki so ga pridobili 
v zadnjih letih in na ta na-
čin veliko prihranili, saj 
je odpadel uvoz dragih re-
zervnih delov in druge 
opreme. 

V. E. 

Gre Savinji res na boUše? 
Problem postajalo wse višje zaloge gotovih Izdelkov 

Osnovna ugotovitev sre-
dine tiskovne konference v 
Lesno industrijskem kom-
binatu Savinja je, da so dali 
notranji ukrepi, ki so jih 
sprejeli delavci tega celj-
skega kolektiva na junij-
skem izrednem zboru delav-
cev, prve pozitivne rezulta-
te. Kljub temu bi kolektiv 
ob polletju izkazal izgubo, 
če ne bi izkoristil vseh za-
konskih možnosti. 

Zakon o prevrednotenju 
zalog omogoča, da po novem 
delovne organizacije uskla-
dijo cene zalog končnih iz-
delkov s trenutno veljavnimi 
tržnimi cenami ob vsakem 
trimesečju in ne le ob zak-
ljučnem računu. S prevred-
notenjem zalog so v Savinji 
ustvarili 550 milijonov din 
namišljenega dohodka. Če 
ob tem vemo, da je znašal 
ostanek dohodka le 95 mili-
jonov din in da v kolektivu 
niso oblikovali akumulacije, 
je povsem jasno, da j e kolek-
tiv ob polletju dejansko po-
sloval z izgubo. Pozitivno pri 
tem je, da se tega v Savinji 
zavedajo in da nameravajo 
izpad dohodka v drugem 
polletju nadoknaditi. 

Pomanjkanje lastnih 
obratnih sredstev in viška 
zaloge končnih izdelkov, v 
skupni vrednosti 2 milijardi 
din, zaenkrat niso dopustile 
druge možnosti. Samo ob 
polletju so morali odšteti za 
obresti približno pol milijar-
de dinaijev. 

Nadaljnji izpad dohodka 
so zabeležih zaradi zmanjša-
nja izvoza in nedoseganja 
cen na domačem tržišču. Iz-
pad dohodka je znašal nekaj 
več kot milijardo din, od te-
ga 740 milijonov din zaradi 
manjšega izvoza. Za ta korak 
so se v Savinji odločili za-
vestno, v skladu z ukrepom, 
da bodo izvažali na konverti-
bilno tržišče le v primeru, če 
bodo dosegli pri primarni 
proizvodnji 90, pri polfinalni 
80 in pri finalni proizvodnji 
70 odstotno pokritje polne 
lastne cene izdelkov. Kljub 
temu so ob polletju dosegli 
načrtovani vrednostni izvoz 
v višini 3 milijone dolarjev. 
Dosegli so ga na račun višjih 
cen, ki so jih uspeli povišati 
od 5 do 15 odstotkov. 

Ob vsem tem se zastavi 
vprašanje, ali so delavci Sa-
vinje sploh kaj prispevali k 

boljšim poslovnim rezulta-
tom z boljšo organizacijo de-
la in boljšim delom. Da ne 
gre le za zunanje učinke pri-
ča podatek, da so v prvem 
polletju povečali produktiv-
nost za odstotek in pol v pri-
merjavi z enakim obdobjem 
lani. Ostaja pa pri tem odpr-
to vprašanje zalog, ki se ko 
pičijo. 

Nadalje so premestili pri-
bližno dvajset delavcev toz-
da Furnirnica na druga de-
lovna mesta, kjer je proiz-
vodnja bolj donosna. Ob tem 
tudi razmišljao, kaj sploh 
storiti s tem tozdom, ker je, 
zaradi vse večjega števila 
proizvajalcev masivnega po-
hištva, proizvodnja nedonos-
na. Sklenih so tudi vrsto po-
godb o dolgoročnem sodelo-
vanju s tujimi partnerji iz 
Avstrije, Italije, Švedske in 
Poljske, v načrtu pa imajo 
tudi dolgoročno sodelovanje 
s Kitajsko in Sovjetsko 
zvezo. 

In kar je najvažnejše, spoz-
nali so, da le novi proizvodi 
prinašajo dohodek. Razvili 
so številne manjše nove pro-
izvode, katerih skupna zna-
čilnost je, da gre za višjo 
stopnjo predelave. Gotovo 
najzanimivejši pa je novi 
proizvodni program imeno-
van »Bio-Ambienti«, ki so ga 
razvili v šempeterskem toz-
du Pohištva. 

Gre za pohištvo, ki je upo-
rabno tako v počitniških hi-
šicah, zidanicah, garažah ali 
shrambah kot v dnevnih bi-
valnih prostorih. V Savinji 
bodo skušali program avtor-
sko zaščititi, prvič pa ga bo-
do javno predstavili novem-
bra na beograjskem salonu 
pohištva. Ob tem so se odlo-
čili tudi za nov način proda-
je. V vseh trgovinah, ki ima-
jo na voljo dovolj velika skla-
dišča, bo lahko kupec odpe-
ljal pohištvo takoj, ko ga bo 
plačal. 

VILI EINSPIELER 

Pomoč izgubarju iz iViestinja 
¥ akciji celoten sozd Slovin In občina Šmarje 

Kaže, da bo Slovinova te-
meljna organizacija Vital 
Mestinje, ki je lani »ustvari-
la« 333 milijonov iz^be, 
postopoma le splavala iz te-
žav. V prizadevanja za sana-
cijo stanja je vključen do-
mala ves sozd Slovin, de-
lovna organizacija Proiz-
vodnja brezalkoholnih pi-
jač, banke in celotna druž-
benopolitična skupnost. 
Do sredine avgusta so te-
meljne organizacije v okviru 
Slovinove delovne organiza-
cije Proizvodnja brezalko-
holnih pijač pokrile lansko 
izgubo v višini 193 milijonov 
dinarjev (združena sredstva 
rezervnih skladov), za po-
kritje preostalih 140 milijo-
nov dinarjev pa пгц bi do sre-
dine novembra združih sred-
stva v okviru sozda. 

Vzroki visoke in hitro na-
raščajoče lanske izgube so 
znani: izredno nizke izvozne 
cene jabolčnega koncentrata 
iz predelave v letu 1984, na-
kup večjih količin zamrznje-
nega jagodičevja za prepro-
dajo, ki pa ni bila nikoli ures-
ničena. Za ta nakup je te-
meljna organizacija najela 
razmeroma visoka in draga 
posojila ob dejstvu, da tozd 
še dćmes obratuje brez last-
nih obratnih sredstev. Pro-
daja proizvodov Frupi je bila 
zelo slaba, skratka, poslovna 
politika je bila zgrešena. Od-
govornost nosi vodstvo na 
čelu z direktorjem Alfonsom 
šelihom. Samo objektivne 
težave bi temeljno organiza-
cijo gotovo ne mogle pripe-
ljati do tako poraznih rezul-
tatov gospodarjenja. 

Junija letos so v sozdu ozi-
roma temeljni organizaciji 

Vital ter delovni organizaciji 
Industrija brezalkoholnih pi-
jač izdelali sanacijski načrt, 
ki so ga junija dopolnili z 
aneksom. 

Načrt oziroma aneks obse-
ga vrsto kratkoročnih ukre-
pov, med njimi čimprejšnjo 
prodajo zamrznjenega jago-
dičevja pod najugodnejšimi 
pogoji, da bi breme zalog 
čimprej zmanjšali. Nadaljnji 
ukrep je povečanje proiz-
vodnje in prodaje proizvo-
dov Frupi. Slovinove OZD 
so pripravljene odpisati Vi-
talov neodplačani del sana-
cijskih kreditov iz obdobja 
1974-1977. Pričakujejo 
uspešne dogovore z Ljub-
ljansko banko, temeljno 
banko Celje, ki пгу bi krediti-
rala tekoče poslovanje tozda 
pod najugodnejšimi pogoji 
in delno odpisala obresti. 
Pomoč naj bi prišla tudi iz 
občine Šmarje in samo-
upravnih interesnih skupno-
sti, prav tako republiških, z 
oprostitvijo oziroma zmanj-
šanjem obveznosti iz naslova 
davkov in prispevkov. Novo 
vodstvo temeljne organizaci-
je se že dokaj uspešno spo-
pada z nemajhnimi pro-
blemi. 

Kot že povedano, imajo v 
okviru Slovina interes, da te-
meljna organizacija splava 
na površje, torej da ostane. 
Razvojna služba in sozdov 
marketing pa morata do 
konca oktobra izdelati nov 
dokument, v katerem bodo 
jasno opredeljene program-
ske usmeritve do konca na-
slednjega srednjeročnega 
obdobja. 

Temeljna organizacija Vi-
tal Mestinje je letošnje pol-
letje zaključila s 183. milijoni 
din izgube, z izvajanjem 
kratkoročnih aktivnosti po 
sprejetem sanacijskem načr-
tu pa пгц bi tekočo izgubo do 
.konca leta bistveno zmanj-
šaU. 

Velika ovira pri uspešnem 
izvajanju kratkoročnih nalog 
so izredno nizki osebni do-
hodki zaposlenih v Mestinju, 
saj je letošnja julijska plača v 
poprečju znašala 56 tisoč di-
narjev. Nekaj strokovnih in 
izkušenih kadrov je odšlo, ti-
ste, ki še vztrioajo, je težko 
bodriti in jih zadrževati. Od-
haj^o tudi delavci v proiz-

vodryi, osmega septembra 
pa naj bi stekla odkup in pre-
delava sadja (6 tisoč ton ja-
bolk ziroma 500 ton koncen-
trata). Treba bo zagotoviti 
nemoteno delo v treh izme-
nah in v siceršnjih dela pro-
stih dnevih. In kiikor se že 
bogokletno sliši, bo izgubar-
ju iz Mestinja vendarle treba 
izboljšati osebne dohodke, 
sicer lahko vsa dosedanja 
naprezanja in načrti kmalu 
zvodenijo. 

MARJELA AGREŽ 

Njihova prednost je v manjših serijah 
¥ulkanlzaclja Celje slavi 35 let obstoja In dobrega dela 

Vulkanizacija je med tistimi delov-
nimi organizacijami v Celju, o kate-
rih bolj malo slišimo. Tudi zato, ker v 
petintridesetih letih obstoja še niso 
poslovali z izgubo in, ker so se odre-
kli velikim skokom ter se odločili za 
nekoliko počasnejši, toda zanesljivej-
ši razvoj. 

Takšna poslovna politika, ki ne te-
melji na sposojenem denarju, je prišla 
do izraza v sedanjih zaostrenih razme-
rah gospodarjenja; medtem ko se pre-
cej delovnih organizacij duši v dragih 
kreditih, v Vukanizaciji brez večjih 
pretresov uresničujejo razvoj, ki so ga 
začrtali. Žal je pri nas premalo delov-
nih organizacij, ki bi na tako zdravih 
temeljih zastavile svojo razvojno poh-
tiko. 

Vulkanizacija je nastala pred petin-
tridesetimi leti kot obrtna delavnica za 
krpanje zračnic in gumijastih škor-
njev. Servisna dejavnost danes pred-
stavlja le še manjši del poslov v delov-
ni organizaciji. Precej bolj pomembna 
je na primer proizvodnja in servisira-

nje gumijastih in plastičnih transport-
nih trakov, še posebej, ker gre pri mar-
sikaterem naročilu za nadomestitev 
uvoza. Finančno in tudi po obsegu de-
la pa največ zavzema proizvodnja gu-
mijastih tehničnih izdelkov. S kako-
vostjo in spoštovanjem rokov sije Vul-
kanizacija na tem področju ustvarila 
precejšen poslovni ugled. Njihova 

prednost pa je tudi v manjših serijah, 
ki niso zanimive za večje delovne orga-
nizacije, in v veliki prilagodljivosti. 

»Naša delovna organizacija se je hi-
treje razvyala v zadnjih desetih letih, 
še posebej potem, ko smo zgradili pro-
izvodne prostore v Kosovi ulici,« pravi 

direktor Vili Kuzman. »Vendar pa že 
ugotavljamo, da so tudi ti prostori pre-
tesni. Kupili bomo še nekaj novih stro-
jev, zato bomo zgradiU še prizidek k 
sedanjim prostorom.« 

Hkrati s tem пдј bi se letos 34 zapo-
slenim pridružih še štirje delavci. To 
bo sicer spet manjši, toda dobro pre-
mišljen in zastavljen razvojni korak 
Vulkanizacije. 

»Seveda to ne pomeni, da se bomo 
lotili velikoserijske proizvodnje,« pra-
vi Vili Kuzman. »Ostali bomo v okvi-
rih drobnega gospodarstva, zakaj ugo-
tovili smo, da so naša proizvodnja in 
usluge potrebne industriji.« 

Pravilnost njihovih poslovnih odlo-
čitev na nek način potrjuje tudi po-
nudba iz BiH iz občine Sanski Most, 
da bi kraju Stari Majdan zgradili podo-
ben obrat kot v Celju. Dogovori z obči-
no Sanski Most, s katero sicer Celjani 
zelo dobro sodelujejo, so tako daleč, 
da naj bi obrat začeli graditi že letos, za 

Erihodnje leto pa načrtujejo otvorit^^j 
tevilo delavcev v Vulkanizaciji naj P 

se s tem povečalo še za približno " 
deset. -f 

S. šbot 

Celotni prihodek vulkanizacije v 
letošnjem prvem polletju je znašal 
163 milijonov dinarjev, dohodek 93 
milijonov dinarjev, čisti dohodek pa 
79 milijonov dinarjev (indeks 195). V 
poslovni sklad so namenili 48 milijo-
nov dinarjev. 

Ivan Križnič, vodja servica, v Vulka-
nizaciji dela že od ustanovitve: »Za-
dovoljen sem z osebnim dohodkom, 
tako kot tudi sodelavci. Seveda pa se 
zavedamo, da lahko imamo take do-
hodke le, če vsi vestno in dobro dela-
mo. Poleg tega zadnja leta, v nasprot-
ju s časi, ko smo komaj preživeli, pre-
cej dajemo v sklade in skrbimo, da se 
naša delovna organizacija še hitreje 
razvija.« 

Vulkanizacija je nastala iz servis^ 
delavnice, kjer so krpali gumij^^. 
škornje in zračnice. Danes je serviS'_ 
ranje gum le manjši del njihove 
Javnosti, vse bolj pa se razvija pfyj 
vodnja gumijastih tehničnih 
kov in transportnih trakov. 

KMEČKA 
TOMBOLA 

VRANSKO, 
ne«lel¡a, 
7. sepItMnber 
ob 14. uri 

konj, bik, krava, tele, 
prašiči, ozimnice . . . 

ZBOR DELAVCEV 

DELAVSKE UNIVERZE CELJE 

razpisuje prosta dela in naloge za nedoločen čas 

Strokovnega delavca 
vodje izobraževalnih oblik 

Kandidat mora poleg splošnih pogojev izpolnjevati 
še naslednje pogoje: 
- višja strokovna izobrazba tehnične smeri - var-
nostni inženir oz. strojni inženir 
- 3 leta delovnih izkušenj 
- da je družbeno aktiven 
- da ima organizacijske sposobnosti lastnega dela 
in dela drugih. 

Kandidati naj oddajo svoje prijave z dokazili v 15 
dneh po objavi razpisa na naslov: DELAVSKA UNI-
VERZA CEUE. Cankarjeva 1. 

Poskusno delo traja 3 mesece. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 15 dneh po skle-
pu zbora delavcev. 

ZDRAVSTVENI CENTER CELJE 
a) TOZD CENTER ZA ZDRAVLJENJE 
NOTRANJIH, NALEZLJIVIH IN KOŽNIH BOLEZNI 

objavlja 
po 125. čl. Zakona o združenem varstvu ter 83. čl. 
Samoupravnega sporazuma o usmerjenem 
izobraževanju in štipendiranju ZC Celje 

eno specializacijo iz interne 
medicine 

Pogoji: 
- končana medicinska fakulteta - splošna smer 
- opravljen strokovni izpit 

b) TOZD ZDRAVSTVENI DOM CELJE 

dve specializaciji iz splošne 
medicine 

- eno za potrebe službe osnovne zdravstvene dejav-
nosti ZP Štore 

- eno za potrebe splošne medicine Celje 

pogoji: - končana medicinska fakulteta - splošna smer 
- opravljen strokovni izpit 

Kandidati naj vložijo prošnjo z dokazili v 8 dneh po 
objavi na delavski svet TOZD. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30 dneh po 
opravljeni izbiri 



tfoda ne pozna meja 
i0tûs težav pri oskrbi z vodo nI bilo, toda zavest o nujnih 
gosegih za dolgoročno oskrbo z zdravo pitno vodo še 
prepočasi prodira 
v celjski občini letos tudi 

^ sušnih obdobjih ni bilo 
vetjih težav s pitno vodo. 
ßjez vode so ob takoimeno-
.̂joih konicah, ko je poraba 

največja, ostali le stanoval-
ci v višjih nadstropjih sta-
novanjskih blokov in višje 
l e ž e č i h naseljih, pa še to le 
ja nekaj ur. 

potem, ko so lani zgradili 
vodarno v Medlogu, se je 
precej izboljšala kakovost 
vode, čeprav je v vodi še so-
razmerno p r e c e j n i t r i t o v , k i 
pa jih s čiščenjem v vodarni 
[le morejo odstraniti. 

Da je bilo letos poleti manj 
težav s pitno vodo, sta precej 
pripomogla vodnjaka »G« in 
,H«, ki so ju zgradili lani 
aprila in novembra, tozd Vo-
dovod pa je pravočasno 
(pred poletno sušo) očistil še 
dva druga vodnjaka. Gre za 
redna vzdrževalna dela 
(opravijo jih vsaka tri leta). 
Ico se vodnjak začne mašiti, 
količina načrpane vode pa se 
precej zmanjša. 

V Celju tudi prihodnje leto 
naj ne bi bilo večjih težav s 
pitno vodo, še posebej, če bo 
p r a \ ' o č a s n o zgrajeno zajetje 
na Frakolovem in cevovod 
do Vojnika. S Frankolovega 
naj bi v mestno vodovodno 
omrežje pripeljali dodatnih 
50 litrov vode na sekundo, 
kar bi ob sedanjih 280 do 300 
litrih na sekundo zadoščalo 
za naslednja tri leta. Potroš-
nja pitne vode v Celju se na-
mreč vsako leto poveča za 3 
do 5 odstotkov. 

Zajetje na Frankolovem 
naj bi začeli graditi že ta me-
sec, prvi litri vode s Franko-
lovega pa n ^ bi pritekli v 
celjski vodovod poleti pri-
hodnje leto. 

Celjani se tudi dogovarjajo 
za zajetje na Stranicah, kjer 
bi lahko dobili še 50 litrov 
vode na sekundo. Za ta vod-
ni vir se potegujeta tako ko-
njiška kot celjska občina, 
ker imata obe težave z zago-
tavljanjem pitne vode. Izvir 
je sicer na konjiškem ozem-
lju, Celjani pa menijo, da je 
voda celjska, ker tudi teče na 
cehsko stran. 

Če se bodo uspeli dogovo-
riti s Konjičani, potem bi 
zgradili cevovod do Franko-
lovega, podaljšali pa bi tudi 
cevovod iz Vojnika do rezer-
voarja v Škofli vasi. S tem 
virom bi si Celje zagotovilo 
potrebno pitno vodo nekako 
do leta 1995. Če seveda v tem 
času ne bi prišlo do bistvene-
ga DO večanj a porabe pitne 
vode (gradnje kakšnega in-
dustrijskega ali drugega 
obrata, kjer bi rabili več 
vode). 

Še vedno je tudi aktualna 
-bogatitev podtalnice z vodo 
iz Savinje. Projekte delajo 
strokovnjaki iz ljubljanske 
Univerze. 

Vse to so kratkoročni 
ukrepi, glede dolgoročne 
oskrbe z vodo v Celju pa so 
mnenja še vedno deljena. 
Več kot 30 let stara zamisel o 
zajetju v Bočni in (dolgem) 
cevovodu do Celja ima vse 

manj pristašev, vse več stro-
kovnjakov pa se zavzema za 
črpanje (in bogatenje) pod-
talnice. Menijo, da bi bilo to 
bolj smotrno, še posebej, ker 
bi morali tudi vodo v Bočni 
čistiti. Podtalnico naj bi zaje-
mali v bližini Vrbja pri Žal-
cu, z ustreznimi drenažami 
in drugimi vodnogospodar-
skimi posegi pa bi lahko za-
gotovili dovolj vode za vso 
Spodnjo Savinjsko dolino. 
Takšna rešitev seveda pred-
videva ustrezno zaščito pod-
talnice in s tem tudi porečja 
Savinje, to pa bo mogoče le s 
sodelovanjem vseh občin na 
tem območju. Tudi zato naj 
bi sprejeli družbeni dogovor 
o enotnem obravnavanju 
vprašanj vodnega gospodar-
stva, v katerem bi bil pouda-
rek na vodooskrbi in čišče-
nju voda. 

Oporečna voda 
v konjiški občini imajo 

več težav z oporečnostjo 
pitne vode kot s pomanjka-
njem. Najboj oporečna voda 
prihaja iz Žičkega vodovo-
da, pijejo pa jo v Sloven-
skih Konjicah. 
Precej gospodinjstev ima tu-
di lastna zajetja, ki v sušnih 
obdobjih rada presahnejo. 
Na primer v Križevcu, v stra-
niški krajevni skupnosti in 
na Mali gori, kjer še vedno 
pijejo vodo iz kapnic. Za to 
območje so že lani, ko so bile 
težave večje in so na pomoč 
priskočili gasilci s cisterna-

mr, začeli pripravljati projek-
te za nov vodovod. Vendar 
seje tudi v gospodarsko tako 
močni občini kot je konjiška, 
zataknilo pri denarju. Vodo 
bi namreč morali pripeljati 
do več kot 40 domačij in gre 
za precej visoko investicijo. 

Težave s pitno vodo imajo 
tudi na Zbelovski gori, kjer 
si krajani pomagajo s skraj-
nim varčevanjem. 

V Slovenskih Konjicah 
pravijo, da bo potrebno za ta 
območja in za celo občino 
čimprej izdelati posnetek 
stanja z vodooskrbo, saj se v 
občini zavedajo, daje nadalj-
nji razvoj kmetijstva, indu-
strije in turizma, še posebej 
kmečkega, odvisen od tega, 
kako uspešno bodo odpravi-
li težave s pitno vodo. 

Ker morajo v občini pitno 
vodo tudi prečrpavati, so že 
naročili projekte za napelja-
vo vodovodov s prostim pa-
dom. Na ta način bi se voda 
precej pocenila. 

Glede zajetja pri Hrenu v 
krajevni skupnosti Stranice 
menijo, da bi moralo to vodo 
dobiti približno 1000 kraja-
nov, ki tam živijo, ne pa vode 
žejni Celjani. 

Veliko malih zaietij 
Približno 10.000 ljudi v 

šentjurski občini uporablja 
vodo iz vodovodov, ki jih 
upravlja Komunalno po-
djetje, ostali, predvsem v 
odročnejših vaseh Kozjan-
kega pa imajo manjša va-
ška zajetja. 

To pomeni, da je kakovost 
vode večkrat oporečna in v 
preteklih letih je že prihajalo 
do različnih obolenj. Klj^ub 
kloriranju imajo težave s 
kvaliteto vode tudi pri dru-
gih vodovodih. Takšen je na 
primer vodni vir v Šibeniku, 
ki ga morajo ob večjih nali-
vih zapreti. Letos se je to 
zgodilo že dvakrat, nado-
mestnega vira pa na tistem 
območju ni. Prišlo je celo do 
okužbe, pri kateri so sumili 

prav vodo iz omenjenega vo-
dovoda, vendar raziskave 
končnega odgovora niso 
dale. 

S kakovostjo vode pa ni te-
žav tam, kjer so priključeni 
na vodovoda iz celjske in 
šmarske občine. V teh dneh 
je tudi količina, ki jo dobiva-
jo, normalna. To pomeni 8 
do 9 litrov na sekundo iz 
Šmarja in 10 do 12 litrov iz 
Celja. Večjih motenj v oskrbi 
ne pričakujejo, razen če bi 
prišlo do okvar. Letos tudi 
na Kozjanskem ni bilo toliko 
težav pri preskrbi z vodo kot 
lani, ko je krcane pestila hu-
da suša. 

V občini skušajo urediti 
preskrbo s pitno vodo z iska-
njem lastnih vodnih virov in 
gradnjo novih vodovodov. 
Ze nekaj let gradijo vodovod 
Kapsl-Dobje, kjer so letos 
končali primarni vod, v na-
slednjih letih pa bodo zgra-
dili še sekundarne priključ-
ke. S tem bi bila rešena oskr-
ba v večini krajev na j u ^ e m 
delu občine. V centru Šent-
jurja in okolici pa bi z vodo-
vodom Kozarica razbreme-
nili obstoječe vodovode in se 
deloma rešili odvisnosti od 
vode iz sosednjih občin. V 
teh dneh se bodo lotili razi-
skav, s katerimi bodo skušali 
najti tudi globinske vodne 
vire ob Kozarici, gradnja vo-
dovoda pa naj bi se pričela 
prihodnje leto s pomočjo sa-

moprispevka kr^anov, z de-
narjem komunalne skupno-
sti in delovnih organizacij v 
občini. 

V Šmariu nI težav 
v Šmarski občini težav s 

pitno vodo nimajo; higien-
sko neoporečne pitne vode 
je dovolj, ker pa so se pra-
vočasno lotili raziskav, te-
žav ne bo tudi v naslednjih 
letih. 

Raziskave na ožjem Koz-
janskem so pokazale, da je 
mogoče dobiti iz vrtine 150 
htrov vode na sekundo, kar 
naj bi zadostovalo do leta 
2010 kljub hitro se razvijajo-
či industriji v Rogaški Slati-
ni in Šmarju pri Jelšah. Pri 
Go-Kopu v Rogaški Slatini 
zato načrtujejo večjo investi-
cijo že za prihodnje leto; 
zgradili naj bi približno 40 
kilometrov dolg cevovod do 
Rogaške Slatine in Šmarja. 

V Laškem so pred nekaj 
več kot letom dni zgradili 
nov vodovod izpod Kala v 
Rečici in dobili še za tretji-
no dodatnih količin vode, s 
čimer so odpravili vse te-
žave. 

Laščani so letos tudi spre-
jeli odlok o javnih vodovo-
dih, s čimer so naredili neko-
liko več reda na tem po-
dročju. 

V sušnih obdobjih imajo 
nekaj več težav s pitno vodo 
le v višje ležečih naseljih, kot 
na primer v Taboru pod Hu-
mom. Tam se oskrbujejo z 
vodo iz rezervoarja s pomoč-
jo črpalke, komunalna skup-
nost pa načrtuje, da bi za to 
naselje zgradili še en, višje 
ležeči rezervoar. 

Komunalna skupnost La-
ško bo v naslednjih letih po-
skušala obnoviti šest deset-
letij star vodovod v Laškem, 
izboljšali pa naj bi tudi vodo-
oskrbo v krajevnih skupno-
stih Breze, Vrh nad Laškim 
in Jurklošter. 

V mozirski občini imajo 
dovolj kakovostnih virov 
pitne vode, zato tudi v naj-
večjih sušnih obdobjih ni-
majo težav. 

Podobno je bilo letos tudi 
v žalski občini, čeprav letos 
še niso zgradili predvidene-
ga vodnjaka v Vrbju, ampak 
le začasno črpališče. Nekaj 
težav je bilo z vodovodom 
Tabor-Braslovče, vendar ne 
zaradi pomanjkanja vode, 
ampak zaradi dotrajanosti 
tega vodovoda, v Veliki Pire-
šici pa so morali uvesti stal-
no dežurstvo, zaradi proble-
mov pri prečrpavanju vode. 

Vodnjak v Vrbju naj bi 
zgradili prihodnje leto, kma-

lu pa naj bi začeli urejati 
transporte od zajetij do re-
zervoarjev, tako da se bo vo-
dooskrba v občini še izbolj-
šala. 

V velenjski občini trenut-
no primanjkuje 50 litrov vo-
de na sekundo, zato so med 
avgustovsko sušo morali 
prepovedati zalivanje vrtov 
in pranje avtomobilov z vo-
do iz vodovoda. 

Velenjski srednjeročni na-
črt predvideva, da bodo v ce-
vovode speljali dodatnih 105 
litrov vode na sekundo, s či-
mer bi se vodooskrba nor-
malizirala. Tako že gradijo 
zajetje v Topolšici, kjer ima-
jo sicer enoletno zamudo, ra-
čunajo pa,- da bo zajetje zgra-
jeno prihodnje leto. Predvi-
dena so tudi zajetja v Strmi-
ni, Rečici ob Paki in Hudem 
potoku. 

Celjani imajo nekaj težav 
s pitno vodo tudi ob nali-
vih. Ob močnem deževju se 
namreč skali voda v zajetju 
v Vitanju. Ker ima tozd Vo-
dovod stalno dežurno služ-
bo, ni bojazni, da bi ta voda 
prišla v vodovodno omrež-
je, zato pa je v takih prime-
rih pritisk v vodovodnih ce-
veh nekoliko manjši. 

V sušnih obdobjih so po-
memben člen vodooskrbe 
tudi gasilci. V žalski občini 
so lani na primer prepeljali 
vodo 132 gospodinjstvom 
(660.000 litrov) v Veliko Pi-
rešico, Andraž in Črni vrh, 
torej v kraje, ki jih je suša 
n^bolj prizadela. Letos je 
bila žeja, kljub avgustovski 
suši, precej manjša. Opravi-
li so samo 10 prevozov s 
50.000 litri vode. 

V celjski občini vozijo vo-
do poklicni in prostovoljni 
gasilci. Zavod za požarno 
varnost je lani opravil 342 
voženj (od tega 219 poleti) 
in prepeljal 1,65 milijona li-
trov vode. Prostovoljni ga-
silci s Frankolovega in Lju-
bečne ter gasilci iz štorske 
železarne pa še 326 tisoč li-
trov. 

ČGP DELO 
PODRUŽNICA 
CELJE 
Gregorčičeva 6 

išče 

GARAŽO na Otoku 
ati v bližinL 

Inf. telef. 22-800. 

МООШШША feoí; 
WLNI¿NIC€irÚEÜUM¿ 

Prostovoljni prispevki, vplačani avgusta 
Vplačano do 31.7. 1986 8,334.483,00 
Resnik Brona, Zlatorogova ul. 5, Rog. Slat. 10.000,00 
Sorodniki Anice Aškerc, rojene Rojnik -
Petrovče 16.000,00 
R. M. 35952 СеЏе 20.000,00 
Sorodnik Anice Aškerc, Šlandrov trg 8, Celje 40.000,00 
KS Vinski vrh, namesto cvetja na grob 
pokojnega Štefana Krumpak 20.000,00 
Murko, Žagaijeva ul. 12, Celje, namesto venca 
na grob pokojne Frančiške Beve - sosedje 5.000,00 
F^gelj Marija, Partizanska c. 11, Celje, 
III. prostovoljni prispevek za modemiz. bol. Celje43.974,00 
Družina Pukl-Kukovec, Ipavčeva 17, Celje, 
namesto venca na grob dr. Vlada Krušič-Bovec 18.000,00 
Sredrya družboslo\Tia šola Celje - prispevek 
za modernizacijo bolnišnice Celje 140.000,00 
DrevRado-Zakl6,Gomilsko 2.000,00 
Jože Žitnik, Leninov trg 18, Ljubljana, 
namesto venca na grob Borisa Ferlinca 10.000,00 
Skupaj vplačano do 31.8.1986 8,659.457,00 



Majveč za šport in rekreacijo 
KS Kozle ¥ korak s časom In potrebami 

Redkokatera krajevna 
skupnost se je v zadnjem 
desetletju razvijala tako hi-
tro, kot šmarska krajevna 
skupnost Kozje. Gre za ena-
komeren, vsestranski raz-
voj, ki ga pogojuje uspešna 
industrija, učinkovito delo 
družbenopolitičnih organi-
zacij in društev, dobro vod-
stvo družbenopolitične 
skupnosti in ne nazadnje 
marljiv kozjanski delavec, 
kmet. 

Krajevna skupnost Kozje 
praznuje 9. septembra svoj 
praznik. Ta dan bo slavnost-
na seja skupščine krajevne 
skupnosti in njenih družbe-
nopolitičnih organizacij, na 
kateri bodo ocenili dosežke 
v letu dni. 

Najpomembnejša pridobi-
tev je regulacija potoka Bi-
strica, na katerem so julija 
letos postavili mehki jez. S 
tem je dobilo Kozje težko 
pričakovano naravno kopa-
lišče, ki je letošnje poletje 
privabilo številne mlade, pa 
tudi starejše krajane Kozjega 
in okolice. 

V Kozjem pravkar zaklju-
čujejo gradnjo novega nogo-
metnega igrišča, objekta, ki 
je v sklopu nastajajočega re-
kreacijsko-športnega centra. 
V pripravi je tudi gradnja 
dveh tenis igrišč in igrišča za 
odbojko. Pri obeh novih pri-
dobitvah (nogometno igrišče 
z atletsko stezo, kopališče), 
so krajani sodelovali z nešte-
timi urami prostovoljnega 
dela, na pomoč pa so prisko-
čili še krajevna skupnost, 
združeno delo kr^a, občin-

ska telesnokulturna skup-
nost, regulacijska dela na Bi-
strici pa so dobro opravili 
strokovryaki območne vod-
ne skupnosti Savinja-Sotla. 

Po načrtih uresničujejo tu-
di naloge na komunalnem 
oziroma infrastrukturnem 
področju. Pravkar so asfalti-
rali kilometer ceste Zdole-T-
lake. Pri posodobitvi tega 
dela ceste, ki povežite kra-
jevno skupnost Kozje s so-
sednjo krajevno skupnostjo 
Lesično, so krajani dodatno 
zbrali trinajst tisoč dinaijev 
in sodelovali z udarniškim 

delom. Začeli so tudi z obno-
vo ceste proti Vetemiku v 
dolžini 12 kilometrov. Letos 
bodo na tej trasi, na tistih 
delih, ki so ob naurju, naj-
bolj prizadeti, položili asfalt 
v skupni dolžini poldrugega 
kilometra. Pri tej pomembni 
naložbi sodelujejo občinska 
samoupravna cestno komu-
nalna skupnost Šmaije, kra-
jevna skupnost Kozje in kra-
jani, del sredstev pa bo pri-
spevala še republika iz skla-
da za razvoj manj razvitih 
slovenskih območij. 

MARJELA AGREŽ 

Dnevi Aera '86 
Tako kot vsako leto v je-

seni, je delovna organizaci-
ja Aero tudi letos od 7. do 
20. septembra pripravila 
dneve Aera. Letos potekajo 
ti dnevi sočasno z obrtnim 
sejmom v Celju, začeli pa 
jih bodo v nedeljo, 7. sep-
tembra z množičnim izle-
tom delavcev Aera v Logar-
sko dolino ter na Okrešelj 
in Klemenškovo planino. 

Dnevi Aera so priložnost, 
da se na športnih, kulturnih 
in družabnih srečanjih dobi-
jo nekdanji in sedanji sode-
lavci, da izmerijo svojo po-
slovno uspešnost, in da po-
kažejo različne aktivnosti, ki 
jih spodbujajo in gojijo v več 
kot 2500-članskem delov-
nem kolektivu, sestavljenem 
iz petih temeljnih organiza-
cij združenega dela in delov-

ne skupnosti skupnih služb. 
Tako bodo Dnevi Aera pri-

ložnost, da bodo likovniki 
razstavih svoja dela, športni-
ki se bodo pomerili med sa-
bo v nekaj športnih discipli-
nah, upokojeni delavci pa si 
bodo z zanimanjem ogledali 
proizvodne in tehnološke 
pridobitve svoje nekdanje 
delovne organizacije. Kot za-
nimivost velja omeniti, da bo 
v Dnevih Aera prišlo tudi do 
pogovorov med predstavni-
ki Akademije likovnih umet-
nosti iz Ljubljane in Aera o 
nadaljnjem sodelovanju. 
Akademijo in Aero veže po-
seben sporazum o sodelova-
nju, kar zlasti za Akademijo 
liicovnih umetnosti pomeni 
nekatere mecenske možno-
sti, kij ih še posebej v barvah 
in papirju nudi Aero. U. M. 

Diplome za gasilske častnike v Žalcu 
Na sobotni slovesnosti v Žalcu je občinska gasilska zveza Žalec podelila diplome 50 nižjim gasilskim častnikom prve 

stopnje. Pred tem so morali vsi kandidati, med katerimi so tudi članice, opraviti strokovne izpite. Kot je povedal strokovni 
tajnik Sisa za požarno varnost občine Žalec Anton Gros, bo v občini tako več strokovnega kadra, kar je tudi pogoj za večjo 
požarno varnost. Na sliki: Novi nižji gasilski častniki 1. stopnje in njihovi predavatelji. 

T. TAVČAR 

Ceiiski 
tamburaši poželi 
aplavz v ZRN 

v ponedeljek so se s štiri-
dnevnega potovanja v Zvezni 
republiki Nemčiji vmili tam-
buraši celjskega ŽPD France 
Prešeren. Simfonično-tambu-
raški orkester, ki ga vodi 
Srečko Cizelj, je imel po dva 
koncerta v Holiday parku v 
Neustadtu in v Keiserslauter-
nu, enega pa v Lambrechtu. 

Gostitelji - člani gimnazij-
skega pihalnega orkestra iz 
Keiserslautema, ki so tudi 
sprejeli na domove celjske mu-
zikante, ter ostali poslušalci, so 
iqemno toplo sprejeli vse na-
stope. Simfonično-tamburaški 
orkester se je predstavil z zani-
mivim programom, sestavlje-
nim iz del klasikov svetovne 
glasbe: Mozarta, Bacha, Сад-
kovskega, Gotovca in drugih 
ter s priredbami svetovno zna-
nih uspešnic kot so La Cuca-
racha, Sentimental Journey, 
Love me tender in druge. 

Vse kaže, da bo sodelovanje 
med celjskim in kaisersla-
utemskim orkestrom postalo 
trajno. Že prihodrye leto bodo 
namreč nemški gostitelji obi-
skali Celje. 

N. K. 

Uvajanje v prvem razredu 
čez noč učenci ne morolo pridobiti delovnih navad 

Ob uvajanju novega pro-
grama dela in življenja v os-
novni šoli, smo pričeli pre-
verjati, prvič v zgodovini 
slovenskega osnovnega šol-
stva, kako se obnesejo spre-
membe v praksi. Učitelji se 
navadno ob koncu ali tik 
pred pričetkom šolskega le-
ta seznanjajo z ugotovitva-
mi evalvacijske komisije in 
predlaganimi sprememba-
mi. Tako so imeli učitelji 
prvih razredov prejšnji te-
den seminar o pomenu uva-
jalnega obdobja v prvem 
razredu. Seminarja se je 
udeležilo 192 učiteljev iz 
vse regije. 

Nova spoznanja na po-
dročju otroške psihologije in 
pedagogike so načrtovalcem 
učnih programov ob prenovi 
osnovne šole, s katero smo 
postopno pričeh pred štirimi 
leti prepričala, da je potreb-
no v prve razrede uvesti ta-
koimenovano uvíyalno ob-
dobje. V tem obdobju učite-
lji ohraryíuo tudi igro kot uč-
no-vzgojni element, zato so 
prvi tedni v šoli podobni ti-
stim v mali šoh. 

»Ob vstopu v šolo ima pr-
vošolec nemalo problemov, 
s katerimi se sooča, a se jih 
ne zaveda,« pravi Vida Bu-
kovac, strokovna delavka s 
celjske enote Zavoda za šol-
stvo. »Pred vstopom v šolo 
je bil njegov dan nenačrto-
van, brezskrben, prežet z 
igro in s tistimi dejavnostmi, 
ki so ga zanimale. Ko stopi v 
šolo pa пгџ bi kar čez noč 
imel delovne in učne nava-
de, ki pa jih ni imel kje pri-
dobiti. Zato smo potrebovali 
uvajalno obdobje, ki bo pr-
vošolca postopno pripravilo 
na šolske oblike in metode 
dela.« 

Uviualno obdobje, kjer je 
poudarek na sproščenem 
razgovoru, igri, brez spraše-
vanj in ocen, učite^i že prak-
ticirsgo. Toda kot je v stroki 
navado, iščejo nove rešitve 
in možnosti. Na seminaiju v 
Celju so se učitelji podrob-
neje seznanili tudi s tako-
imenovanim integriranim 

poukom, ki ga пекгц učitek 
že uspešno prakticira. 

Za takšen način dela so h. 
trebni tudi tehnični, mate»; 
alni in drugi pogoji. Ti p ^ 
na šolah zelo razhčni. V gi^ 
nem pa nikjer ne zadošf^ 
zahtevam takšnega роци 
Kljub temu so se na seminai 
ju dogovorili, da bodo v 
viru možnosti te novosti p̂  
skušaU uv^ati. V učilnic^ 
kjer je to mogoče, bi dali pr̂  
progo, da bi učenci lahko t»), 
di sedeli in poslušali, poloj^ 
miz bi spreminjali, da ne^ 
bilo zgolj frontalnega роцЈц. 
v učilnicah bi uredih igral^ 
kotičke, dali bi učencem 
večjo možnost gibanja v 
zredu in prehajanja iz ene» 
drugo dejavnost. 

Z~učenci bi skupaj načrto. 
vali tedensko delo, da dob ĵj 
večji občutek odgovornost 
do nalog, ki jih čakžuo. 

VIOLETA V. EINSPIELEI 

NA KRATKO 

20 let predšolske vzgoje v Šentjurju 
Prve dni septembra pred dvajsetimi leti se je pred sedi 

njo glasbeno šolo v Šentjurju zbralo 2Z predšolskih otroki 
svojimi starši, saj so odprli prvi vrtec v kraju in občini 

Nihče od tistih, ki so začeli delati v vrtcu, se ni še nikci 
dotlej ukvaijal s predšolsko vžgojo, zato je bilo nekaj zač«, 
nih težav, ki pa so jih skupno premagali. Kako potreben i 
bil vrtec, se je pokazalo v naslednjih letih, ko^so se oddelldl 
Šentjuiju in ostalih krajih nenadno širili. Že leta 1967 so 
vrtec v Šentjuiju razširili na dva oddelka, naslednje leto ra 
tri in stavba je postala pretesna. Zato so 1972 zgradili no« 
vrtec s 6 igralnicami. V naslednjih letih so zrasle nove stavbe 
tudi v ostalih krajih občine. Tako se je od skromnih začet-
kov pred 20 leti predšolska vzgoja razširila na sedem enot 
Na voljo je 31 igralnic, v katerih vzgíyajo otroke od 3. let 
dalje in to v oddelkih dnevnega varstva, male šole, Ciciban 
vih uric, potujočih vrtcev . . . 

ERNEST REČNIK 

Drugačne mesečne vozovnice 
z novim šolskim letom so se oblikovno in vsebinske 

spremenile tudi dijaške mesečne vozovnice. 
Pri Izletniku v Celju ^o uvedli nove vozovnice zaradi 

boljše preglednosti in manjše možnosti goljufanja s kartami, 
kar je bilo največji vzrok za nastalo spremembo. 

Šolaiji niso kazali vozovnic avtobusnim šofeijem, menjS' 
vali so slike in ponarejali nalepke za tekoče mesece. 

Na novih mesečnih vozovnicah bodo osnovni podatic 
posameznika zaradi boljšega nadzora napisani na eni strani 
slika pa bo pritrjena s posebnim aparatom, tako da je ne bo 
mogoče odstraniti oziroma zamenjati. Na karti bo napisani 
tudi v katerih primerih jo ima šofer avtobusa pravico dijaki 
odvzeti. 

Dijaška mesečna vozovnica velja za neomejeno števili 
^ voženj od ponedeljka do petka in se je, kakor tudi vse ostalt 
s prvim septembrom podražila za približno dvajset od 
stotkov. 

D.K 

Velik promet skozi vaška naselja 
V krajevni skupnosti Tmava predstavljajo najve¿]< 

težavo ceste. 
Skozi Šentrupert in bližnje vasi vozijo tovornjaki in težl̂ * 

vozila s priklopniki, zato se ceste hitro uničujejo. 
Lani so v KS uredili bankine in postavili avtobusne čakal-

nice, letos oziroma v prihodnjem obdobju, pa bo treba cestf 
na novo asfaltirati. Ena rešitev bi bila ta, da bi uredili k^ 
žišče pri glavni cesti in s tem preusmerili promet. Ker pa ^ 
ta dela zahtevala veliko denaija, v Trnavi in drugih vaseh 
KS razmišljajo o uvedbi kr^evnega samoprispevka. 

D. K 

Pomoč Rdečega križa 
Mnogi občani se znajdejo včasih v hudih življenjski; 

stiskah in preko časopisov in revij prosijo za pomo^ 
oblačilih, obutvi ali v kakšnem drugem materialu, 
Rdeči križ pa se ne obrnejo. 

Občinski odbor Rdečega križa je doslej ustanovil po Kj» 
jevnih skupnostih že 16 postaj Rdečega križa. Povsod, 
so postne ustanovili, so krcane tudi pisno obvestili. Zal ̂  
še vedno vsi ne vedo, da se lahko v stiski obrnejo na v 
organizacijo. . 

Vsi, ki bi želeli kakršnokoli pomoč, lahko pisno pro^i^ 
naslovijo na Rdeči križ v svoji krajevni skupnosti alj PJ 
direktno na Občinski odbor Rdečega križa Celje, Šlandi"" 

nO 
Postaje Rdečega križa so v naslednjih krajevnih skup'', 

stih: Nova vas, Pod gradom. Center, Lava, Gabeije, Aljâ .̂  
hrib, Ostrožno, Trnovlje, Savinja, Store, Dečkovo n î̂ ^v 
Medlog, Karel Destovnik Kajuh, Slavko Šlander, Šmar^ 
in Strmec. ,.1; 

TONE MASTN'^ 



SINDIKAT DELAVCEV ZAPOSLENIH PRI OBRTNIKIH V OBČINI CELJE IN ŠENTJUR 

fia Teharju že četrto 
delovno tovariško srečanje 
IVlednarodni sejem obrti v 

Yjiju, ki vsako leto bolj na 
.jroko odpira vrata ne le 
Linačim, ampak tudi tujim 
f^zstavljalcem, je priredi-
(̂ v, ob kateri se na delovno 
¡jvariiilio s r e č a l e zgrnejo 

delavci pri samostoj-
Јјђ obrtnikih iz vse Slove-
nce. Letos bo to že četrto 
^anje. Delavci se bodo 
0rali v soboto 13. septem-
bra v domu štorskih žele-
^jev »Mlinarjev Janez« na 
îebarju. 
Za udeležence srečanja, ki 

jO obenem kreativni so-
¡i5tvarjalci marsikaterega 
razstavljenega izdelka, je to 
priložnost, da si najprej ogle-

sejem, ki prav gotovo 
^ a š a marsikaj novega, za-
limivega in kaže smer na-
daljnjega razvoja oziroma 
perspektivnost obrti, nato pa 

srečajo še s starimi in no-
vimi znanci in se prijateljsko 
pogovorijo o uspehih in te-
žavah. 
To, zdaj že kar tradicional-

:o delovno tovariško sreča-
nje je nekakšen vrhunec se-
jemske prireditve, saj je, lah-
£0 bi rekli, politična, stro-
kovna, izobraževalna, kul-
turna in športna manifestaci-
ja. ki se iz leta v leto širi in 
pnvablja večji krog delavcev 
pn samostojnih obrtnikih. 
Io je tudi razumljivo, séy je 
ffikratna priložnost za sku-

pen pogovor, za skupno pre-
verjanje stanovskih in stro-
kovnih pogledov, medseboj-
nih odnosov, urejanja stano-
vanjskih in počitniških pro-
blemov, izpolnjevanja sindi-
kalnih nalog in dela v skla-
dih za izobraževanje teh de-
lavcev. 

Že v petek se bodo na po-
svetu zbrali predsedniki os-
novnih sindikalnih organiza-
cij, vodstva skupščin in 
predsedstev skladov za izo-
braževanje delavcev pri sa-
mostojnih obrtnikih ter vod-
stva občinskih odborov sin-

dikata delavcev obrti. 
Delovno tovariško sreča-

nje obrtnih delavcev Slove-
nije torej ni niti naključno 

srečanje niti ni naključno v 
Celju. To je srečanje, ki je 
postalo sestavni del celjske-
ga sejma obrti. 

Vabimo vas, da se srečanja 
udeležite v čimvečjem šte-
vilu. 

Prijavite se na občinskem 
svetu Zveze sindikatov Slo-
venije Celje, Gledališka 2, 
najkasneje do 5. septembra 

Malo prijav za 
nakup 
stanovanj 

V Celju je zaključen 
razpis za nakup stano-
vanj iz sredstev, ki jih 
zbirajo za delavce, zapo-
slene pri obrtnikih. 
Presenetljivo se je letos 
prijavilo samo pet delav-
cev. Dosti več, kar 24 de-
lavcev, pa se je prijavilo 
na razpis za kredite. Zato 
bodo v letu 1987 ponovno 
namenili več denarja za 
kredite kot za nakupe sta-
novanj, ki postajajo s svo-
jimi visokimi cenami vse 
težje dosegljiva. 

Premalo zanimanja 
za dopustovanje 

Le 20 družin delavcev, za-
poslenih pri obrtnikih v 
celjski občini, se je letos od-
ločilo za organizirano leto-
vanje, ki ga je sindikat teh 
delavcev zagotovil s po-
močjo prostih počitniških 
zmogljivosti delovnih orga-
nizacij. 
Ugotavljajo, da je bil odziv 
skromen predvsem zaradi 
neskladja želja delavcev z 
možnostmi. Večina bi jih na-
mreč rada letovala v Istri, 
mogoče pa je bilo le v Bio-
gradu na moru. 

Letovanj se bodo zato v 
celjski občini za drugo leto 
lotili drugače. Sindikat de-
lavcev, zaposlenih pri obrt-
nikih, bo skupno z delovni-
mi organizacijami, ki nimajo 
lastnih počitniških zmoglji-
vosti, poiskal najboljše mož-
nosti s pomočjo Kompasa, ki 
bi naj pod določenimi pogoji 
prevzel organizacijo letova-
nja delavcev. 

V Šentjurju pa so letos pr-
vič organizirali letovanje za 
delavce pri obrtnikih. To jim 
je omogočil občinski sindi-
kalni svet, ki jim je odstopil 
prikolico, postavljeno v Lan-
terni pri Poreču. Prijavilo se 
je 13 delavcev, letovalo pa jih 
bo lahko do 17. septembra 
10. Če bodo imeli denar, bo-
do za prihodnje leto kupili 
svojo prikolico. 

V Šentjurju večina 
v sindikatu 

Od 180 delavcev, zapo-
slenih pri obrtnikih v 
Šentjurski občini, jih sa-
mo 12 ni včlanjenih v 
sindikat teh delavcev. 

Tako visok odstotek 
članstva dosegajo le red-
kokje, brez dvoma pa bo 
to vplivalo tudi na uspeš-
nejše delo. 

Osebni dohodki vse bolj zaostajajo 
Osebni dohodki delavcev v zaseb-

nem sektorju vztrajno padajo. To je 
ponovno potrdila analiza, ki so jo 
celjski sindikati naredili v združe-
nem delu in v zasebnem sektorju obr-
ti. Osebni dohodki delavcev pri obrt-
nikih tudi vse bolj zaostajajo za oseb-
nimi dohodki delavcev v združenem 
delu. 

Da z osebnimi dohodki ni vse v re-
du, opozarjajo tudi podatki o zaposlo-
vanju in prekinitvah delovnih razme-
rij. Do začetka leta 1985 je bil za Celje 
značilen stalen porast delavcev, zapo-
slenih pri obrtnikih, v letošnjem pr-
vem polletju pa se je novo zaposlova-
nje ustavilo oziroma povečalo seje šte-
vilo zaposlenih samo za določen čas. 

Lani so prekinili delovno razmerje 204 
delavci, v prvi polovici tega leta že 73. 

V prvih šestih mesecih je 134 delav-
cev od 864 zaposlenih pri obrtnikih 
prejemalo osebne dohodke med 40.000 
in 60.000 dinarji. Kar 46 obratovalnic 
od 328, ki zaposlujejo delavce, je imelo 
osebne dohodke pod 45 000 dinarjev 
(najnižji osebni dohodek je bil samo 
15 000 dinarjev!) 

Zanimiva je primerjava podatkov po 
panogah. V gostilnah so junija imeli 
povprečne osebne dohodke 60 000 di-
narjev, v bifejih 63 000 dinarjev in v 
frizerstvih 63 400 d i n ^ e v . V teh de-
javnostih so zaposleni pretežno kvali-
ficirani delavci. Tam, kjer prevladuje-
jo nekvalificirani delavci - na primer. 

plastika in kovinska obrt - pa so bili 
povprečni osebni dohodki 117 000 din 

Analiza je zajela 36 350 delavcev v 
celjski občini. Pokazala je, da je v za-
sebni obrti n^večji odstotek delavcev 
z osebnimi dohodki do 60 000 dinarjev 
in sicer 23,9 ali 134 od 760 delavcev v 
občini z osebnimi dohodki pod 60 000 
dinarji. V sindikatih so zato sklenili, 
da ne morejo več dopuščati nazadova-
nja osebnih dohodkov v zasebnem 
sektorju. Skupno z inšpekcijskimi 
službami bodo naredih preglede v 
vseh obratovalnicah, ki imajo nizke 
osebne dohodke. Kjer bo obrtnik me-
nil, da osebnih dohodkov ne morejo 
izboljšati, bodo prepovedali zaposlo-
vanje. 



Vražja metafora 
Borljewa poslikava KLUBA 

Ustvarjalnosti vedno velja zaupati. To se je izka-
zalo tudi tokrat, ko so mladi v Celju zaupali posli-
kavo prostorov Centra za klubsko dejavnost v Can-
karjevi ulici. Po štirinajstih dneh celodnevnega 
garanja je Bori Zupančič končal svoje likovno delo 
in »podobo na ogled postavil*. 

Kdor pozna Borija Zupančiča ve, da mu je delo resna 
zabava ali če tokrat citiram Henrija Millerja: »Delo je 
naporno in utruj^oče, ustvarjalnost je plemenita in 
spodbujajoča, uživam v njej!« Avtor se je dela lotil z 
značilno natančnostjo. Tudi če pozorneje pogledamo 
njegove karikature, s katerimi je že dalj časa prisoten v 
javnosti, nam ni težko ugotoviti doslednost v rokopisu. 
Ta se najbolj poudarja v karakternosti, v barvanju 
značajev, ki v likovni kompoziciji igrajo pomembno 
vlogo. Nič ni naključnega, nič ni odvečnega. Navidezni 
nered je v bistvu »dramaturška* urejenost, je funkci-
onalna nuja. Po filmsko: nič kar je v kadru, ni v njem 
po naključju! 

Poslikava prostorov Centra za klubsko dejavnost v 
Celju je terjala od Borija Zupančiča tisto očarljivo 
zagnanost, ki jo zmorejo le resni delavci in ljudje, ki so 
s srcem pri stvari in jo tudi pripadniško (da ne rečem 
že ideološko) ustvarjajo, barvno, so ljubeče prizadeti. 
Likovnik seje stvari lotil od sredine, pri čemer mislim, 
daje delal tako, daje vseeno, kje je začel, k^ti svet, ki 
se nam zdaj odkriva na stenah, je vnaprej domišljen 
svet, je znan svet. Le njegova nadrealistična podoba v 
konkretni likovni izvedbi, črti, ploskvi in barvi, je 
sestavljenka Borijeve ustvarjalne zanesenosti, je sešte-
vek trenutkov navdiha. Nizal je notranje izraze stanj v 
zunanjih znakih odprtih oči, udov, disproporcev, barv-
nih eksperimentov. Ves čas se je nabrž zavedal tudi 
svoje funkcionalne naloge, torej zavedal seje, da dela 
nekaj, kar je posvečeno določenemu namenu, pro-
storu, družbi, času, stanju in vzdušju. Skratka, zadel je 
pravo mero med namenom, ki mu naj ta slikarija služi 
in načinom, kako naj to doseže. Obvladal je prostor, 
nas s sproščenim, mestoma grozljivim a duhovitim 
stilom, spodbudil k lastnemu razmišljanju o nekem 
svetu, ki je sicer med nami, a ga vedno ne vidimo 
(nismo sposobni videti?)! Ne smemo namreč pozabiti 
na nek^: mnogo prostorov (recimo discov) so mnogi 
opremljali s pleskarijo divjosti, z namenskim predzna-
kom nekonvencionalnosti, šokiranja. Bori je presegel 
cenene bližnjice dekoracije za vsako ceno, ni se pustil 
zmesti bučnosti zgolj bobnov: v njegovi kompoziciji in 
barvni norosti je tudi pridih fìavte, tenko mehkega 
jazza in Huida beraške opere. 

Na uradni promociji so mi v petek, 29. avgusta pove-
dali, daje za svoje delo dobil (tak je bil namreč dogo-
vor) 150.000 dinaijev. 

D. MEDVED 

V SLG Kar hočete in še kaj 
¥ novi sezoni bodo gledallščnlkl ponudili obilo smeha 

Ansambel Slovenskega 
ljudskega gledališča Celje 
je s prvim šolskim dnem za-
čel z vajami tam, kjer jih je 
zaključil pred pričetkom 
počitnic. Tako bomo letoš-
njo prvo premiero dočakali 
že 19. septembra. To bo delo 
Williama Shakespeara Kar 
hočete, v režiji Mileta Ko-
runa. 

Sicer pa nova sezona pri-
naša izjemno zanimiv reper-
toar, zasnovan na načelih 
izročila, da ostaja Slovensko 
ljudsko gledališče Celje 
ljudsko. Program je pripra-
vil umetniški vodja Andrej 
Hieng. 

Izkušnje so pokazale, da si 
občinstvo zmeréO bolj želi 
komedij in spet komedij, za-
to so se v celjskem gledališ-
ču odločili, da bodo polovico 
sporeda namenili tej zvrsti. 
Za Shakespearovo čarobno 
igro Kar hočete bodo posta-
vili na oder Dürermattovo 

satiro v adaptaciji Staneta 
Potiska Zakon gospoda Mis-
sissipija in ribiško komedijo 
Ščuka, da te kap. Razpon je 
velik, sćO sega od klasike do 
veseloigre, ki je bila napisa-
na nalašč za celjsko gledališ-
če. Ker je tudi mladinska 
igra uglašena humoristično, 
bo torej večji del sezone v 
znamenju sproščujočega 
smeha. 

Aktualni del repertoaija 
bodo zapolnjevali domači 
avtoiji. Ob Partljiču še dra-
ma Miloša Mikelna Večeija v 
vili P., iz novejše klasike pa 
bodo uprizorili Strindbergo-
vo Sonato strahov. 

Poleg šestih del v rednem 
abonmćgskem sporedu pa 
bodo v gledališču ponovno 
.oživili tako imenovani stran-
ski oder Herberta Grüna. 
Spričo tega, da je celjski an-
sambel izjemno obremenjen, 
s ^ šteje le 20 igralcev, je ta 
korak še posebno pogumno 

zastavljen. Načrtovani sta 
dve premieri: Vinka Mö-
derndorferja Prilika o dok-
toiju Josephu Mengeleju, 
delo bo režiral avtor sam in 
Emigranta Slavomira Mrož-
ka, v režiji igralca Iztoka Va-
liča. 

Ob številnih gostovanjih, 
ki so prav tako odlika tega 
ansambla, bodo gledalcem 
na voljo še nekatere uspele 
predstave iz minule sezone. 
Tako Bolha v ušesu, Slav-
nostna večerja v pogrebnem 
podjetju, Savonarola in nje-
govi prijatelji. Stavbenik 
Solnes in Plešoči osliček. 

V gledališču, ki so mu z 
ureditvijo moških garderob, 
foayeja in kadilnice dali sve-
žo podobo, z zadovoljstvom 
ugotavljajo, da je med občin-
stvom veliko zanimanje za 
vpis v abonmaje, tako da bo-
do odprli nekaj novih abon-
majev za delovne kolektive. 

MATEJA PODJED 

Za maio denarja veiiko muzike 
Bodo prihodnje leto prireditve v spodnjem gradu? 

z bogato bero, skrbno iz-
branim programom in z raz-
mišljanji, kako prihodnje 
leto gledalcem ponuditi še 
več in še boljše, so 22. avgu-
sta z nastopom Slovenskega 
pihalnega orkestra na pri-
zorišču na Tomšičevem tr-
gu v Celju presahnile celj-
ske poletne kulturne prire-
ditve. Organiziral jih je, kot 
vsako leto doslej, Zavod za 
kulturne prireditve Celje. 

Osrednji prizoriščni pro-
stor je bil tudi letos Tomši-
čev trg, pa tudi atrij na Tom-
šičevem trgu, glasbena šola 
in opatijska cerkev. Za polet-
ne kulturne prireditve v Ce-
lju je moč reči, da so postale 
nepogrešljivi sestavni del 
poletnega utripa mesta ob 
Savinji, da so se ljudje nanje 
navadili in da jih radi sprem-
ljajo. Letos so jih na ulice 
zvabili člani plesnega orke-
stra Žabe, godba železaijev 
iz Štor, Zaijani iz Trnovelj s 
komedijo Ženitev, celjski 
tamburaši, pa godbeniki iz 
Vojnika, folkloristi iz Mad-
žarske, v gosteh je bil panto-

mimik Andres Valdes, kitar-
ski duo (Mario, Nardelli-
-Wolfgang Muthsiel), orglist-
ka Angela Tomanič in pi-
anist Hinko Haas. 

Organizatorju je bilo za po-
letne kulturne prireditve od-
merjenih pičlih 150 tisoč di-
naijev in ker s takšno vsoto 
denaija ni mogoče delati ču-
dežev, bi lahko rekli, da smo 
imeli v Celju »za malo denar-
ja veliko muzike«. Ne sme-
mo namreč pozabiti, da je bil 
tudi letos vstop na poletne 
kulturne prireditve prost in 
da nam podoben primer od 

kod drugod v Sloveniji ni 
znan. Vendar pa pri Zavodu 
za kulturne prireditve Celje 
razmišljajo, da bi v nasled-
njih letih z vsaj simbolično 
vstopnino vendarle zbrali še 
kakšen dinar, da bi lahko tu-
di v naprej zagotavljali kako-
vosten program prireditev. 
Zato pa bi bilo potrebno naj-
ti drug, primeren osrednji 
prizoriščni prostor. Potiho-
ma in naglas razmišljajo, 
ирадо in predlagajo, da bi bi-
lo to dvorišče spodnjega gra-
du (nekdanje vojašnice v 
Celju). 

MATEJA PODJED 

V Rogaški Slatini je našla prostor 
tUdI keramika 

Za popestritev turističnega in kulturnega utripa v 
Rogaški Slatini, je tamkajšnja skupina likovnih ustvar-
jalcev »Kreativ«, v sodelovanju z Zdraviliščem iz Rogaške 
Slatine, organizirala novo prireditev, ki bi naj postala 
tradicionalna. Dneve keramike 86. 

Dnevi keramike 86 so se pričeli 1. septembra, trajali pa 
bodo vse do nedelje, 7. septembra. Prireditev je na prostem 
pred hotelom Sava, kjer priznani slovenski akademski 
kiparji in slikarji oblikujejo in žgejo izdelke iz gline. Med 
njimi so Vlasta Zorko-Tihec iz Maribora, Lovrp Inkret iz 
Ljubljane, Boni Čeh iz Radovljice, Ivo Brodej iz Šentjurja in 
drugi. Med sodelujočimi je tudi priznani ljudski umetnik 
Franc Zelko iz Pečarovc v Prekmuiju, ki bo v teh dneh 
prikazoval izdelovanje in žganje lončarskih izdelkov v pose-
bej za to prireditev sezidani peči. Čez približno mesec dni bo 
v Zdravilišču razstava, na kateri bodo predstavili izdelke, 
nastale v času Dnevov keramike 86. 

M. AGREŽ 

Nova sezona kulturnih prireditev 
v Žalcu 

Kulturno društvo v Žalcu se je pričelo pripravljati 
na jesensko sezono raznih kulturnih prireditev v ob-
čini. 

V teh dneh izdelujejo program za bližnjo prireditev 
Taborskih kulturnih dni, ki bodo letos od dvanajstega 
do dvajsetega septembra. Za jesen so pripravili tudi tri 
abonmaje. Gledališki bo obsegal šest predstav, od teh 
bo ena namenjena ljubiteljskemu gledališču, ki jo bo 
izvajalo Gledališče pod kozolcem iz Šmartnega ob 
Paki v začetku oktobra. 

Filmski abonma bo zajemal пекцј predstav, ki jih 
bodo pripravili v sodelovanju s Kinopodjetjem Celje. 
Glasbeni pa bo pripravljen za mladino iz osnovnih šol 
v sodelovanju z aktivom učiteljev v občini Žalec. 

V salonu Rista Savina se bo zvrstilo osem likovnih 
razstav. Dve bosta ljubiteljski, ostale pa bodo pripra-
vili poklicni umetniki. Kulturno društvo Žalec bo 
organiziralo tudi glasbeno prireditev Revolucija in 
glasba v sodelovanju z RTV Ljubljana in ZKO Slove-
nije. 

V društvu pa se pojavljajo tudi nekatere težave. Naj-
večja od teh je pomanjkanje pevovodij, režiseijev in 
ostalih umetniških vodij za posamezne skupine. 
Postavljajo se še vprašanja materialnega značaja. Kul-
turna društva v krajevnih skupnostih občine Žalec 
imajo težave z ogrevanjem prostorov, razsvetljavo in 
prevozi. 

Občinska kulturna skupnost v okviru svojih sred-
stev podpira pomanjkanje kadrov z organiziranjem 
občinskih, področnih in republiških seminarjev. Del 
sredstev pa namenjajo tudi za gostovanje poklicnih 
kulturnih skupin, ki dopolnjujejo ljubiteljsko dejav-
nost. 

D. KAPUS 

Pred 
taborskimi 
dnevi v Žalci 

Taborski kulturni 
vi v Žalcu bodo od i; 
20. septembra. 

Kljub temu, da v Ž 
tarnajo, da je denarja 
no manj, lahko mirn< 
pišemo, da bo tudi 1< 
nji program dovolj 
ster. V petek, 12. sep^ 
bra bodo v Savino 
razstavnem salonu v 
cu odprli razstavo li] 
nih del Nandeta Les, 
iz Prebolda, istega dn 
20. uri pa si bodo la 
ljubitelji slovenskega 
ma ogledali film Naš 
vek, po projekciji p; 
bodo obiskovalcem p 
stavili tudi ustvaijalc 
ga filma. 

V naslednjih dneh, 
rej vse tja do 20. sept 
bra, si bodo lahko obi! 
vaici ogledali tudi glee 
ško predstavo Ženite 
izbedbi kulturnoume 
škega društva Zaija iz 
novelj, nastop mladin; 
ga pihalnega orkestra, 
liko obiskovalcev pa 
veijetno tudi na konc« 
narodnozabavnih ans. 
blov žalske občine. V ¡ 
CÛ bo nastopila tudi 
klorna skupina Koled 
Titovega Velenja, ter i 
riborska opera s Se^ 
skim brivcem. Nenaz 
nje velja omeniti tudi 
stop koroškega parti2 
skega pevskega zbora 

Zaključek Tabors 
kulturnih dnevov bo 
Mrzlici, kjer bo spet 
bor ljudske fronte. Si 
pa v Žalcu pripravi 
tudi problemsko ko> 
renco o kulturi, na V 
bodo govorili o vsebiд 
pogojih dela v ljubit 
kulturi v občini Ž^ 
knjižnici pa bo li'-
večer. 

JANEZ VF 

Oživljene loške prireditve 
S poletjem odhaj^o tudi 

loške poletne prireditve. Za 
letošnje velja, da so ponov-
no ra^ibale kraj in okolico 
in privabile na prireditveni 
prostor pred kulturnim do-
mom ali pa v kulturni dom 
številne obiskovalce. 

P a j e pred leti že kazalo, da 
bodo, čeprav so postale že 
tradicionalne, tonile v poza-
bo. Da danes ponovno lahko 
govorimo in pišemo druga-
če, gre brez dvoma zahvala 
prizadevnim članom pro-
svetnega društva Maijan 
Rap in številnim krajanom 
Loč. 

Loške poletne kulturne 
prireditve so bile po letu 
1970, ko so se pričele, osred-
nja kulturna manifestacija v 
občini Slovenske Konjice, 
saj drugod kulturno zabavno 
življenje ni imelo takšnega 
razmaha. V letih kasneje je 
začel v občini oživljati turi-
zem, v drugih kr^ ih so kot 
gobe po dežju zrasli kulturni 
domovi, ustanavljali so dru-
štva in loškim organizator-
jem je jelo zmanjkovati, ne 
volje in poguma, temveč gle-
dalcev, ki so imeli priložnost 
ostajati v domačem kraju. 

Vse to pa še ni bil zadosten 
razlog, da bi Ločani vrgli pu-
ško v koruzo. Iskali so novih 
prijemov, osvežitev, ki bi v 
кгсЏ zvabila obiskovalce tudi 
od drugod. Letošnje 16. pri-
reditve so pokazale, da je ve-
ljalo poskusiti. Organizatoiji 
so izbrali recept: za vsakogar 
nekaj. Na otvoritvenem kon-
certu, 5. julija, sta bila v go-
steh Vlado Kreslin in Miro 
Tomassini, na tradicional-
nem kmečkem prazniku so 
igrali Dobri znanci s pevko 
Eldo Viler. Mična in dobro 
obiskana je bila tudi razstava 
umetniških del avtoijev iz 
Slovenskih Konjic, nič manj 
razstava ročnih del in kulina-
rike, v nadaljevanju poletnih 
koncev tedna so v Ločah pri-
pravili povorko s prikazom 

kmečkih opravil in obi» 
nastopili so folkloristi i 
kol. Iz Celja, Lendave 
od dlje so v avgustu pri 
bitelji skupine Agropi 
neuničljive Šerbi, trlo 
obiskovalcev, ko je na 
ansambel Rž. Ker je v 
ceptu prireditev tudi sc 
vanje na mednarodni i 
so 31. avgusta prišli ш 
račun sladokusci. V ( 
kulture se je z atraktiv 
vedro glasbo (folk, coi 
blues, jazz in rock) pr( 
vii duet The hot line i 
glije. 

Kulturno društvo 
k^pak ni kos zalogaju, 
ga zastavlja v programi^ 
se oklepa tudi komerci 
prijemov, a pri tem st 
da bi bile skupine ali ai 
bli, ki jih vabijo v gosi 
kakovostni. To potrjuj( 
odločitev organizatoiji 
so se odločili, da bodof 
ških poletnih prireditv 
tri, 5. septembra nasi 
Novi fosili. Tradicio 
vinsko trgatev pa pripu 
jo za 19. septembra. ) 

Kulturna skupnost co 
je za loške poletne kul 
prireditve odmerila Zd 
dinaijev, nekaj denaija 
društvo samo skozi 
programsko dejavnos^ 
hen delež pa pričakujejE 
od republiške, ku'i 
skupnosti iz mošnjiiS 
mednarodno sodeloval 

Škoda le, da eno od^ 
rišč v Ločah ne ostaj«' 
na Pogledu, očak, ki је^ 
jim izredno zanimivima 
riščem pred leti pravi 
ponesel naokoli sloves-'i 
vo kulturnih priredite>£ 
čah. MATEJA PO: 



f gostinstvu ni čudežev 
mШШШÊШШÊШШaÊШШÊШШШШШШÊÊШШÊШШШÊÊШ^ÊШÊШШШШШÊIШ 
refi pnrim rojstnim dnom hotela Dravlnla 

iotel Dravinja v Slovenskih Konji-
bo oktobra slavil prvi rojstni 

, g. Mnogi so v začetnih polemikah, 
' iditi v kraju nov hotel ali ne, zma-
J ali z glavo, mu kot rojenice napo-
'lovali nerentabilnost, neupraviče-
st gradnje v času prepovedi zidav 

gospodarskih objektov in še kaj. 
^ ratka, za mnoge je bil to nezaželen 
ok, ki pa so mu prizadevni gostin-

' vdihnili dušo. 
]/ kratkem času, še ne letu dni, so 
lavci tozda Jelen znali oblikovati tu-
^čno ponudbo, napolniti nočitvene 
riogljivosti in se potrdili z dobro or-
.pizacijo za domačega in tujega go-
,. Ob polletju se v tozdu niso srečali 
dečimi številkami, čeprav se zaen-
jt hotel sam še ne more pokriti z 
volj dolgo odejo, saj ga bičajo še 
^ški iz naslova naložbe, razen tega 

so se v tozdu lotii še nekaterih adapta-
cij hotela, ki jih je narekovalo povpra-
ševanje. V hotelu so naredili še nekaj 
ležišč in uredili klubske prostore, pred 
hotelom so uredili teraso. V Zrečah je 
tozd uredil bistro, adaptiral Konjičana 
v Slovenskih Konjicah in pod svoje 
okrilje pripeljal tudi dom TO. 

Gostinci in turistični delavci tozda 
Jelen bi radi še bolj spodbudili delo 
Turističnega društva, saj se zavedajo, 
da lahko takšna aktivnost pripelje v 
kraj nove goste. 

Tudi pred kadrovskimi problemi, ki 
so rak rana gostinstva v Jugoslaviji, si 
Jelen ne zatiska oči. Problem gos-tin-
skega delavca bo potrebno reševati 
širše, se zavedajo v tozdu, kjer na last-
ni koži čutijo, da je delo v gostinstvu 
težje in bolj zahtevno kot v marsikateri 
drugi panogi. Gostinci pa ob tem dobi-

vajo 15 do 20 odstotkov nižji osebni 
dohodek kot drugi delavci v gospodar-
stvu. To dejstvo mlade odvrača od te-
ga poklica. Fluktuacija v gostinstvu je 
izredno velika. 

Z izbrano ponudbo želijo delavci 
tozda Jelen, predvsem pa hotela Dra-
vinja, gosta predvsem vzgajati in ga 
navajati na višjo kulturno raven. To je 
le ena od dolgoročnih akcij konjiških 
gostincev, ki si prizadevajo za dobro 
kuhinjo in ne za brizganec ali šilček ob 
šanku. Marsikaj v tej smeri so v tozdu 
že naredih, tudi z izobraževanjem in 
boljšo stimulacijo delavcev. Čudežev 
ne zmorejo, da pa so na dobri poti, se 
je izkazalo ob polletju. Tudi prvi rojst-
ni dan hotela bodo praznovali delov-
no. Ta čas pa imajo še veliko opraviti 
predvsem s tujimi gosti, Holandci, ki 
prihajajo v skupinah v Slovenske Ko-
njice že četrti mesec. Prihajali bodo 
tudi prihodnje leto, saj so v tozdu s 
tamkajšnjo agencijo pogodbo že po-
daljšali. Hotel bo, računajo, preko leto 
zaseden več kot 70 odstotno, od tega 
bodo imeli od 35 do 40 odstotkov tujih 
nočitev. MATEJA PODJED 

Gostje, Ifalco se počutite? 
Danilo Jarh in Klara Košutnik: »Večkrat sem že bil tukaj, 

v Žekovcu, vendar zadnjič pred osmimi leti. Spremembe v 
teh osmih letih so velike. Predvsem to, daje danes tukaj zelo 
malo turistov, malo planincev in da je vse precej zapuščeno. 
To je precej žalostna slika če pomislimo, da je bife tukaj 
zaprt, da se ne da dobiti pijače, da ni nikjer nobenega 
planinca. Če bi pripeljal kakšen avtobus, res ne vem, kam bi 
se ti ljudje sploh dali. Tudi glede voznega reda gondole, je 
slabo poskrbljeno. V Turistični pisarni v Mozirju, pravza-
prav pri Kompasu, mi mlada tovarišica, ki je bila za pultom, 
sploh ni znala povedati, kdaj gondola vozi. Po posvetovanju 
s svojo kolegico, je vendarle uspela povedati, kako j e s tem. 
Moti me tudi to, da avtobus, ki vozi v smer proti Zekovcu, 
odpelje že ob sedmih zjutraj, vendar ne vozi do postaje 
gondole, temveč je do tja treba štiri kilometre pešačiti. Vse, 
kar vam lahko svetujejo v mozirskem Kompasu je, da izteg-
nete prst in boste morda imeU srečo, da vam bo kdo ustavil.« 

N. G. - Foto: LJUBO KORBER 

^ad na Planini ponovno zaživel 
-jrad na Planini pri Sev-
•Ú je precej časa sameval, 
^rav so v njem možnosti 
ureditev gostinskega lo-

j,a. Med domačini ni bilo 
ĵ ivega zanimanja za to, da 
^takšen lokal odprli in 
ftniki, ki so se na Planini 
^vljali, niso imeli veliko 
ĵ re, kam zaviti na okrep-

^red časom pa je prostore 
ftarem planinskem gradu 

Polona Koprive iz Ce-
in v njih uredila prijeten 
jro. Pri tem ji je pomagala 
levna skupnost, veUko 
•arja pa je morala zbrati 
»a. »Nekaj let sem delala 
pstilni Pri mostu, nato pa 
{ se odločila poskusiti s 
^ t o j n o dejavnostjo. Od-
> imam samo popoldne 

do 23. ure, največ obi-
je zvečer, ko gostje 

^ . ytanejo tudi pozno v 
endar se pri tem šte-
«novalci v bližini pri-
. češ dà so gostje pre-
co odhajajo. Pritožbe 

..ijo, zato ne vem, če 
se dolgo vztrajala.« 

bistroju Polona in njena 
očnica postrežeta s pija-
hrane pa nimajo, ker 
da zanjo niti ni zanima-

nja. Velik vrt pred gradom in 
ploščad nad njim sta primer-
na za tiste, ki bi si radi pri-
pravili piknik, grad in njego-
va okolica s Planino pa sta 
privlačna turistična točka za 
številne izletnike. Verjetno 
bi lahko bila s pomočjo do-
mačega turističnega društva 
in s širšo podporo ponudba v 
bistroju na gradu še pestrej-
ša, če Polona ne bo prehitro 
obupala. 

TC 

Na Rogli že mislijo na zimo 
Tudi poletje je na Rogli lepo, znajo povedati številni 

domači in tuji gostje, med njimi je največ Italijanov, in 
ftportniki, ki so na kondicijskih pripravah na nadmorski 
višini 1500 metrov. Tako zatrjuje tudi Fanika Lamovšek, 
vodja tozda Planja na Rogli. 

Delavci na RogU si prizadevno, da bi gostje odšli v 
dolino zadovoljni. Zavedajo se, da samo prirodne danosti 
tega rekreacijsko turističnega centra še zdaleč niso dovolj. 
Poskrbeli so za tedenski program in vsak dan jim pripra-
vijo ксџ novega, pa пцј si bo to »slovenska večerja«, obisk 
pri kmetu ob skledi kislega mleka in hlebu domačega 
kruha, popeljejo jih na Lovrenška jezera in ob živi glasbi 
poskrbyo tudi za prijeten zaključek dneva. 

Ob vsem tem pa na Rogli že krepko razmišljajo o zimi. 
Pripravljajo terene za smučišča, pridobili so eno novo 
smučarsko napravo, prihodnji mesec bodo obnovili bun-
galove in pripravili hotel za snežnih planjav željne goste. V 
novembru že upajo na prvi sneg in na uspešno zimsko 
sezono. Cene, ki bodo veljale za penzion ali pakete so 
zaenkrat zgolj okvirne, pravijo na Rogli: penzion 9000 
dinarjev, najem bungalova za 6 oseb pa 1500 dinarjev na 
dan. 

MP 

Gost ima zmeraj 
prav 

Da v teh časih, ko turizem 
preplavljajo tako številne 
in sijoče parole ni lahko biti 
turistični delavec, zna iz pr-
ve roke povedati tudi recep-
torka Vera Dreml, ki leto 
dni dela v hotelu Planja na 
Rogli. 

Njen delovni dan se često 
potegne v dva in če je po-
trebno, bo Vera za receptor-
skim pultom še dlje. Temo o 
osebnih dohodkih sva raje 
izpustili. Kako so pri nas na-
grajeni gostinski in turistični 
delavci tako ali tako vemo. 

»Nenehno je treba biti pri-
jazen in ustrežljiv. Gost ima 
vselej prav, velja v gostin-
stvu in včasih je treba pač 
stisniti zobe in se prijazno 
nasmejati. Pri nas imamo ve-
liko tujih gostov, ki so z biva-
njem pri nas zelo zadovoljni, 
so pa bolj pikolovski kot do-
mači gostje. Rada imam lju-
di, zato imam tudi rada delo, 
ki ga opravljam.« 

MP 

use za obrt,obrt za use 
ZVEZA OBRTNIH ZDRUŽENJ SLOVENIJE, SPLOŠNO 
ZDRUŽENJE DROBNEGA GOSPODARSTVA SLOVENIJE 
IN ZAVOD ŠRC GOLOVEC - CELJSKI SEJEM VAS VA-
BIJO NA 

malo izicoriščeno jezero 
ogi ugotavljajo, da je 
iško jezero turistično 
alo izkoriščeno. Veči-
so gegovi obiskoval-

iči in deskarji, turisti 
I zaidejo redko. Sicer 
oje niti ni posebne po-
!. V Gorici pri Slivnici 
! Turistično društvo, 
užuje več kot 100 čla-
endar samo ne zmore 

kakovostnejšega premika. 
V občini pa za razvoj turiz-
ma ob Slivniškem jezeru ni 
pravega interesa. 

Na jezeru tako največkrat 
pripravijo regate jadralcev 
na deski, ki jih je v Slivnici 
več kot 20, turistično dru-
štvo pa jim pri tem pomaga. 
Tako je bila letos regata v 
okviru občinskega praznika, 
pripravljajo pa tudi zaključ-
no tekmo ob koncu sezone. 

Vera Kokošar, k i je tajnica 
turističnega društva ugotav-
lja, da je letos tudi zanimanje 
za ribolov na jezeru manjše, 
saj so dnevne dovolilnice zg 
marsikoga predrage. Še ved-
no pa je veliko kopalcev, če-
prav se v jezeru kopajo na 
lastno odgovornost. Uredi-
tev kopališča bi namreč zah-
tevala dodatna sredstva, ki 
jih turistično društvo nima. 

Društvo si prizadeva pri-
vabiti v Slivnico čim več go-
stov in v ta namen so v hiši 
Vere Kokošar odprli tudi tu-
ristično pisarno. Tu lahko 
izletniki kupijo razglednice, 
ribiči pa ribolovnice. Ponu-
dijo lahko tudi preriočišče na 
turistični kmetiji Žurajevih, 
radi pa bi uredili še sobo v 
središču Gorice. K lepšemu 
videzu celotnega kraja pa 
prispeva njihova akcija oce-
njevanja urejenosti posa-
meznih hiš, ki je naletela na 
dober odziv med krajani. 

TC 

ANINSKI 
TICEK 

ivljene 
kacije 
acisti PTT Celje so 
lOČi domačih planin-
novili markacije na 
V poti iz Vranskega 
)lanino do Presedel. 

skega je po savinjski 
oti slabi dve uri hoda 
740 m visokega vrha, 
li tudi spomenik Sed-
V padlim borcem. Od 
pot prične vzpenjati 

•nem pobočju Velike 
Požled in sneg sta 

a precej škode goz-
idi stezi ni bilo priza-
Preteki teden so ste-
li, tako da je sedaj 
o prehodna. 

Š.J . 



Dobro iim je obrodilo 
Jubließ Sadjarstva MIrosán 

Hmezadova delovna orga-
nizacija Sadjarstvo Miro-
san praznuje letos 30 letni-
co obstoja. Nastala je zaradi 
velikih potreb po sadikah 
sadnega drevja in njihova 
vzgoja je bila Mirosanova 
prva dejavnost. Začetki so 
bili seveda skromni, volja, 
da dobro delajo pa že takrat 
dovolj velika, da je bila no-
vemu kolektivu zagotovlje-
na uspešna delovna pot. 

Že naslednje leto so začeli 
s pridelovanjem sadja. Naj-
prej v starih sadovnjakih, ki 

so jih postopoma obnavljali 
m širili. Ko jim je zmanjkalo 
prostora, so začeli krčiti bliž-
nji gozd in hektarov, posaje-
nih z drevjem, predvsem z 
jablanami, je bilo vsako leto 
več. 

Minuli petek so na Mirosa-
nu proslavili svoj jubilej. 
Gostje, med katerimi je bil 
tudi Andrej Marine, so si naj-
prej ogledali plantažo (na sli-
ki), potem pa so se zbrali v 
dvorani kulturnega doma v 
Libojah. Tam je zbranim naj-
prej govoril dolgoletni direk-
tor Sadjarstva Mirosan Vid 
Korber in med drugim dejal: 
»Sadna drevesnica Mirosan 
je bila ustanovljena leta 1956 
na pobudo takratne ne okraj-
ne zadružne zveze in njenega 
predsednika Franja Lubeja. 
Za ta korak se je odločila iz 
dveh razlogov. Na Mirosanu 
je takrat vodil obrat kmetij-
ske obdelavne zadruge Aija 
vas Jože Glinšek, priznani 
slovenski drevesničar, zem-
lja pa je bila zelo primerna za 
vzgojo drevesnih sadik. Vod-
stvo nove delovne organiza-
cije je bilo poveijeno Francu 
Korbeiju, ki mu je skupaj z 
Jožetom Glinškom, Ivanom 
Kobetom in Ivanom Rozma-

nom uspel hiter razvoj in 
uspeh DO. Že naslednje leto 
se je kolektiv odločil za pri-
delovanje sadja, predvsem 
jabolk, v manjših količinah 
pa tudi črni ribez, slive in 
pozneje višnje. 

Do leta 1962 se je Mirosan 
razširil že na 130 ha. Takrat 
se je začela tudi intenzivna 
obnova sadovnjakov. V tem 
času smo imeh največ zlate-
ga delišesa, jonatana, rdeče-
ga delišesa, oranžne renate 
in zlate parmene. Čeprav je 
bila naša bilanca razen v letu 
1970 vseskozi pozitivna, pa 
smo boljše rezultate začeli 
dosegati šele po letu 1970, ko 
so začeli naši obnovljeni sa-
dovnjaki polno roditi in smo 

povečali drevesničarsko pro-
izvodnjo. Doslej smo na Mi-
rosanu dali na tržišče 3680 
vagonov sadja in 2,5 milijona 
sadik.« 

Zbranim je spregovoril tu-
di Andrej Marine, ki je med 
drugim poudaril, da daje Mi-
rosan dober vzgled, kako se 
dela in uspe, ter da ta delov-
na organizacija vzgaja n^ -
boljše sadike v Sloveniji in 
ima najvišje hektarske dono-
se. Uveljavila pa seje tudi na 
tujem tržišču. Za to imajo 
gotovo največ zaslug delav-
ci, med njimi še posebno Vid 
Korber, ki je znal delo orga-
nizirati tako, da teče ubrano 
in brez zastojev. 

TONE TAVČAR 
Med kulturnim progra-

mom v dvorani kulturnega 
doma Liboje, s katerim so 
proslavili 30 letnico delov-
ne organizacije Sa^arstvo 
Mirosan so najbolj zasluž-
nim delavcem podelili priz-
nanja. Za več kot dvajset 
letno zvestobo so prejeli 
priznanja: Ljudmila Bohte, 
Eva Kokot, Viktor Tovor-
nik, Ignac Sobočan, Simon 
Napotnik, Vid Korber, in 
Stanko Markuš. Za več kot 
10 let dela pa Stane Šinko-
vec, Džordže Džajič, Štefan 
Gajšek, Ivan Lebar, Anton 
Slemenšek, Jože Terglav, 
Ljudmila Grofelnik, Ivan 
Pišek, Ivan Krošl in Cvetka 
Napotnik. Poleg tega so po-
delili več plaket in priznanj 
zunanjim sodelavcem in po-
slovnim partnerjem. 

»Smo poceni deiovna sila« 
Na državnem posestvu v 

Laktovi vasi sprejmejo vsa-
ko leto v času obiranja hme-
lja na delo, množico sezon-
skih delavcev iz Hrvaške. 
Skupina delavcev iz Voče 
Donje je povedala nekaj o 
svojem delu v času obiranja 
hmelja. 

Drago Hrženjak: Danes je 
deseti dan cd kar sem prišel 
na državno posestvo, druga-
če pa sem tu že šesto leto 
zapored. Delati sem navajen, 
zato se mi trganje hmelja ne 
zdi naporno. Delam dvanajst 
ur na dan in ob vsakem vre-
menu. Na uro dobimo 290 di-
narjev, ostala dela pa so pla-
čana manj. S hrano sem za-
dovoljen, pijem lahko samo 
vodo oziroma brezalkoholne 
pijače. Drugo leto ne bom 
prišel, ker bom služil vojaški 

rok. Čez leto dni pa se bom 
spet vrnil. 

Stjepan Premožič: V Lat-
kovi vasi delam letos prvič. 
Z devetindvajsetimi starimi 
juiji na uro nisem zadovo-
ljen. V Konjicah sem obiral 
jabolka in sem dobil uro dela 
plačano štiristo dinarjev, če-
prav je obiranje lažje. Zava-
róvan sem kolektivno in če 
se mi kaj zgodi, si moram 
bolnišnico plačati sam. Pla-
čati moram tudi vso hrano za 
nazaj, če predčasno zapu-
stim delo. Ne vem, če bom 
drugo leto še prišel. 

Jurij Svetec: Jaz nisem ta-
ko črnogled. Mislim, da se 
stanje na državnem posestvu 
iz leta v leto izboljšuje. Letos 
imamo boljša stanovanja in 
tudi kopalnice, ki jih prej ni 
bilo. S hrano sem zadovo-
ljen. Moti me edino to, da 

drugod vozijo delovodje pi-
jačo za delavce v kombijih, 
tukaj pa ne smemo piti niti 
piva.« 

Vlado Vuzem (skupinovo-
dja): V svojem kraju na Hr-
vaškem zbiram ljudi za se-
zonsko delo. V Latkovi vasi 
sem tretje leto, moj oče pa je 
delal t uk^ kar dvaintrideset 
let. Na državnem posestvu 
sem vse leto. Delati pričnem 
že spomladi, ko se prične 
obrezovanje hmelja. Plačan 
jem na normo. Doma imam 
veliko kmetijo, zato potrebu-
jem denar. Če se mi ponudi 
priložnost, grem delati h 
kakšnemu kmetu, ki plača 
uro dela polovico več, kot pa 
na posestvu. Drugo leto bom 
še prišel in tudi ostali iz moje 
vasi, če bo delo bolje pla-
čano. 

DARJA KAPUS 

Dober nastop SIP v Gornji Radgoni 
SIP iz Šempetra je na radgonskem kmetijskem sejmu prodal 70 odstotkov prihodnje letne 

proizvodnje v vrednosti 15 milijard dinaijev, kar pomeni, da so vnaprej prodali 27 000 sodobnih 
kmetijskih strojev. LJUBO KORBER 

Kmetovo delo ni plačano 
Na obisku pri Frecetovih v LIboJah 

Frecetova, ali po domače Kralje-
va kmetija, se razprostira na 16 hek-
tarjih pod hribom Slomnik v Libo-
jah. Od tega je približno polovico 
gozda, druga polovica pa so pašniki 
in obdelovalna zemlja. Na kmetiji 
delajo gospodar Štefan Frece ter že-
na Katarina in sin Vinko z ženo Ro-
lando. 

Gospodar Štefan ni preveč zadovo-
ljen s položajem kmetov pri nas, še 
posebej tistih na hribovskih kmeti-
jah, ker meni, da njihovo delo ni do-
volj plačano. Pravi, da dobijo za živi-
no le malo več kot znesejo stroški za 
krmo in vse ostalo. Na Frecetovi 
kmetiji gojijo namreč predvsem živi-
no, saj imajo povprečno okoli 25 glav 
v hlevu. Zato tudi sejejo predvsem 

tiste kulture, ki jih potem rabijo za 
krmo. Le nekaj površin zasejejo ali 
zasadijo z najnujnejšimi kulturami 
za gospodinjstvo. Imajo tudi nekaj 
sadnega drevja, vendar se takšen na-
čin sadjarstva ne izplača, ker, ko je 
sadja veliko nima cene, ko ima ceno, 
pa ga obič^no povsod ni. 

Skorajda bi lahko menili, da je Šte-
fan Frece starejši nasplošno nezado-
voljnež, saj zna ponergati tudi nad 
svojimi otroki. Kar trije se namreč 
ukvarjajo z glasbo in zato ostaja v 
hlevu ali na travniku največkrat sam. 

Toda tudi sam včasih vzamem v 
roke »frajtonerico« in takrat pozabi 
na tiste pikre besede, ki je zna izgo-
voriti na račun mladih, saj jih je prav-
zaprav on navdušil za glasbo. 

F, P. 

»METKA« tekstilna tovarna 
in konfekcija Celje 

Odbor za delovna razmerja DSSS 

objavlja prosta dela in naloge 

1. socialno delo in družbeni 
standard 

2. gasilska opravila 

Pogoji: 
pod točko 1 
- zahteva se VI. stopnja strokovne izobrazbe - Višja 
šola za socialne delavce 
- 2 leti delovnih izkušenj na podobnih delih in na-
logah 
Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s 
poskusnim delom 3 mesece. 

pod točko 2 
- zahteva se lil. stopnja strokovne izobrazbe ustrez-
ne smeri 
- 1 leto delovnih izkušerij na podobnih delih in 
nalogah 
- odslužen vojaški rok 
- šoferski izpit B kategorije. 
Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s 
poskusnim delom 3 mesece. 

Kandidati naj vloge z dokazili o izpolnjevanju pogo-
jev pošljejo v 8 dneh od dneva objave na naslov 
»METKA«, tekstilna tovarna in konfekcija, Celje, 
Ipavčeva 22. Kandidate bomo o izbiri obvestili v 15 
dneh po sprejemu sklepa o izbiri. 

Kadrovska komisija 

»Ključavničar« Celje 
Tovorna ul. 7 
razpisuje prosta dela in naloge: 

- NK delavca za čiščenje delovnih 
prostorov 
- PK ključavničar - 2 
- KV ključavničar - 3 

Delo se sklene za nedoločen delovni čas. 

Poskusno delo traja 2 meseca. 

Rok objave je 8 dni. Interesenti naj vložijo pisne 
vloge na zgornji naslov. O izbiri bomo kandidate 
obvestili v 15 dneh od poteka roka objave. 

Odbor za medsebojna razmerja delavcev 

Vatrostalne Zenica, 
TOZD Jesenice 
objavlja naslednja prosta dela in naloge: 

1. kvalificiran gradbeni ali 
industrijski zidar 
- 4 delavci 
Pogoj: Dokončana poklicna šola za gradbene aH 
industrijske zidarje. 
Kandidati bodo sklenili delovno razmerje za nedolo-
čen čas s polnim delovnim časom v DELOVNI ENOTI 
V ŠTORAH. 
Razpis velja do zasedbe del in nalog. 
Kandidati naj pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev pošljejo na naslov: Vatrostalna Zenica, 
TOZD Jesenice, 64270 Jesenice, Titova 53/b. O izbo-
ru bomo kandidate pismeno obvestili. 



Pomembna je 
reklama 

Prvič smo se podali s 
Kompasom v novi svet - pol-
ni pričakovanj in upanj - mi-
sleč, da bomo v кггуи, ki je v 
prospektu tako čudovito 
opisan in ponuja toliko mož-
nosti, da kar ne moreš verjeti 
ponudbi, doživeli svoj čudo-
viti dopust, na katerega smo 
čakali vse leto. Pustimo pot, 
pozabimo nevihto v Splitu, 
poglejmo si raje, kakšno je 
bilo naše prvo srečanje s 
Kompasom v Sutivanu. 

Že na začetku »zlata eki-
pa« ni znala prebrati vavčer, 
kot strokovno rečejo napot-
nici za letovanje. Ko smo se 
končno le uspeli dogovoriti, 
da bomo tam 12 dni in opra-
vili drobne formalnosti, nas 
je članica ekipe pospremila v 
naš apartman. Po zagotovilu 
celjskega Kompasa bi naj bil 
ta blizu restavracije in blizu 
plaže. Izkazalo pa se je, da je 
apartman oddaljen 15 minut 
peš od restavracije, da odcep 
ni asfaltiran in da je tako str-
mo v hribu, da ne dopušča 
dostopa z avtomobilom. 
Kdor je že bil v »lepem Suti-
vanu« ve, da je cesta zaprta 
od 18.30 do 22.00 in tako si 
primoran vsaj enkrat na dan, 
glede na cesto pa trikrat pre-
hoditi po pol ure, če želiš iz-
koristiti plačane gostinske 
usluge. 

Najprej bi rada razčistila 
besede »lepi Sutivan« in pa 
»Kompasovo Malo misto«. 
Moje in mnenje naše drušči-
ne je, da je Sutivan vse prej 
kot primeren za »Malo mi-
sto«, ker je zelo nečist. Od-
padki vseh vrst ležijo in se 
odlagajo kar na cesti, poleg 
tega ni niti ene plaže, kjer ne 
bi naletel na smetišče. Zato 
me čudi, da si je Kompas 

prav ta kraj izbral za svoje 
»Malo misto«. 

Naj nadaljujem z našo pre-
hrano. Dobili smo občutek, 
da smo na vojaških vajah, 
nekje v mesecu novembru. 
Vsak dan so nas hranili s pa-
suljem, zajtrk pa se je v dva-
najstih dneh menjal le dva-
krat. Če si prišel na kosilo 
pol ure po začetku, si name-
sto treh, lahko dobil samo še 
en menu, pasulj ali makaro-
ne. Enako se je godilo pri ve-
čerji. Pri vsakem obroku 
smo morali pogledati na so-
sednje mize, če smo hoteli 
dobiti vse, kar nam je pripa-
dalo. Natakaiji sami niso ve-
deli, če k posameznemu 
obroku sodi solata ali ne. 

Skratka, vsako stvar smo 
morali preveriti in se boriti 
za tisto, kar smo že plačali. 
Ker nam je Kompas »pomo-
toma« pozabil dati dovolj bo-
nov za prehrano, smo morali 
nanje čakati pet dni, da so 
ugotovili, da nam bonov še 
niso priskrbeli, ker v petih 
dneh niso prišli v stik z 
upravnikom. 

Povedti moram, da so bile 
cene pijače nizke, primerne 
za naš žep. Toda, cena vina 
se je dnevno menjavala od 
1.000 (dejanska cena) na 
1.200 din, odvisno o vremena 
in razpoloženja nataka^ev. 

Možnosti za rekreacijo so 
bile in jih ni bilo. Samo za 
igranje tenisa si se moral pol 
ure peljati z avtomobilom, 
da si prišel v pravo »pusti-
njo«, kje ni bilo urejenih sa-
nitarij, pa tudi kakršnegako-
li gostinskega objekta ne. 

Tudi glede^zabave ni bilo 
vse v redu. Če so se otroci 
veselili in plesali na plesišču, 
jih je »prijazna« Mateja Ko-
ležnik iz Kompasove ekipe 
tako grobo odnesla s plesiš-
ča (čeprav so bili starši pri-
sotni), da otroka nisi mogel 
potolažiti. 

Ob prihodu nas je prijetno 
presenetil londonski avto-
bus. Menili smo, da je to ti-
sto, ki so ga v prospektu ob-
ljubljali za brezplačni prevoz 
do nudistične plaže. Pa smo 
ugotovili, da temu ni tako in 
da nam Kompas nudi le pre-
voz z čolnom proti plačilu 
400 din na osebo, kar bi našo 
družbo dnevno stalo kar 
4.400 din. Izleti, ki so jih or-
ganizirali z londonskim avto-
busom, so bili v skrajno ne-
primernem času (izlet na Bol 
z odhodom iz Sutivana ob 
13.00 uri) in za ceno 4.800 din 
na osebo, v kar je bila vraču-
nana večerja v restavraciji na 
poti nazaj. Vsaj to bi lahko 
Kompas odračunal od stro-
škov, ker so imeli izletniki 
plačano večeijo v Sutivanu. 

Hvalavredna je bila pobu-
da K-ornpasa, da je za naj-
ml^še predvajal risane fil-
me. Toda tudi niso imeli 
srečne roke. Otroci so morali 
iz plaže ob 16. ure če so hote-
li ob oddaljenosti plaže do 
Kompasovega »Malega mi-
sta« prispeti pravočasno. 
Bolj primerno bi bilo, če bi 
filme vrteli ob 21. uri in bi se 
lahko istočasno starši vrteli 
ob zvokih glasbe, otroci pa 
uživali ob risankah, ne da bi 
jih kdo preganjal s plesišča. 

Skratka naša druščina je 
vsak dan naletela na nove 
probleme, vsak dan doživela 
razočaranja in se vse boij 
prepričevala o tem, da v or-
ganizaciji Kompasa nekaj ni 
v redu. Podobna mnenja 
smo slišali tudi od drugih, ki 
so tam letovali od 20. julija 
do 1. avgusta. Tako lahko da-
mo vso pohvalo le Kompaso-
vemu propagandnemu od-
delku, ki nas je pred dopu-
stom uspel prepričati v nji-
hov (ne)uspeh. 

ZLATKA ŠOŠTERIČ, 
Celje 

Darujte za 
Maistrov 
spomenik 

Prihodnjo pomlad naj bi v 
Mariboru odkrili spomenik 
generalu Rudolfu Maistru, 
največjemu slovenskemu 
možu onega časa, ki je s svo-
jimi borci prostovoljci, svojo 
veliko odločnostjo in pogu-
mom zagotovil Sloveniji in s 
tem Jugoslaviji severne slo-
venske meje, osvobodil Ma-
ribor, Spodnji Štajer s Prek-
muijem in ob pomoči junaka 
Franja Malgaja del Koroške. 
Brez Maistra in njegovih 
borcev bi bila Slovenija za 
polovico manjša prišla v Ju-
goslavijo. 

V bojih za severno sloven-
sko mejo 1918/19 je odločilno 
sodelovala takratna mlada 
celjska generacija, kakor to 
ugotavlja »Spominski zbor-
nik od 60-letnici bojev za se-
verno slovensko mejo« na 
strani 96, saj so bili Celjani 
med prvimi prostovoljci, ves 
čas med najbolj pogumnimi, 
odločnimi in disciplinirani-
mi borci. 

Vsem skupščinam občin v 
celjski regiji in uspešnim de-
lovnim organizacijam v Ce-
lju je organizacija Maistrovih 
borcec v Celju razposlala 
pred več tedni prošnje za pri-
spevke za spomenik z naved-
bo žiro računa 
51800-678-59822, vendar se 
je doslej odzval le Izletnik, ki 
je daroval 30.000 din. Naj bo 
za vzgled vsem, ki kot da ne 
vedo, da bi brez Maistrovih 
borcev tudi Celja ne bilo v 
Jugoslaviji. Celjani, darujte 
torej za spomenik. 

Dr. ERVIN MEJAK, 
Celje 

Borcem 3. 
bataljona 3. 
brigade VDV 

Odbor skupnosti borcev 3. 
bataljona 3. brigade VDV ob-
vešča vse borce te brigade, 
da bo srečanje borcev 3. ba-
taljona v nedeljo, 14. septem-
bra 1986 na letališču v Turi-
ški vasi pri Slovenj Gradcu. 

Zbrali bi se ob 9. uri, pol 
ure zatem bo zbor borcev ba-
taljona, na katerem bo pred-
sednik poročal o delu in 
predlagal program za nasled-
nje leto. Izvolili bomo dele-
gate za odbor skupnosti 3. 
brigade VDV. 

Ob 10.30 se bo pričel kul-
turni program. Srečanje bor-
cev smo organizirali skupno 
z osmim srečanjem aktivi-
stov OF šaleško-mislinj ske-
ga okrožja s pomočjo OK 
SZDL Slovenj Gradec in Ve-
lenje. 

Tudi tokrat bomo odkrili 
spominsko ploščo v zahvalo 
in spomin prebivalcem Šmi-
klavža na Graški gori. Od-
kritja ob 9. uri se bo udeleži-
la delegacija bataljona. 

Prometne zveze do letališ-
ča so ugodne z velenjske in 
slovenjegraške smeri. Vabi-
mo vse, ki jim to zdravje do-
pušča, da pridejo, si zato sve-
čanost pripnejo odlikovanja 
in spominske medalje 3. bri-
gade VDV. 

FRANJO MAROVŠEK, 
Vitanje 

KMEČKA 
TOMBOLA 

VRANSKO, 
nedelfa, 
7. saptember 
ob 14. vri 

konj, bik, krova, teie, 
prašiči, ozimnice . .. 

ramEDitvE 

Razstavni salon Rogaška Slatina 
v Razstavnem salonu v Rogaški Slatini bodo jutri ob 

20. uri odprli razstavo likovnih del Bogdana Potnika, 
ob odprtju razstave pa bo v kulturnem programu sode-
loval klavirski kvartet iz Ljubljane. Razstava bo odprta 
do 26. septembra. 

Zdraviliški dom Dobrna 
v dvorani Zdraviliškega doma na Dobrni bo jutri ob 

pol osmih zvečer koncert okteta Studenček. Uro kas-
neje pa bodo pevci okteta zapeli narodne pesmi v 
gostilni Triglav. 

Na prireditvenem prostoru Zdravilišča Dobrna bo v 
nedeljo, 7. septembra turistično folklorna prireditev 
»Zaplešimo polko«, ki se bo pričela ob 15. uri. Predsta-
vili se bosta folklorni skupini iz Šmartnega ob Paki in 
Dobrne. Po nastopu bodo nagradne igre, obiskovalce 
pa bo zabaval ansambel Hmeljarski instrumentalni 
kvintet. 

Likovni salon Celje 
v Likovnem salonu je na ogled razstava grafičnih 

del Karima Azada. Razstava bo odprta do 17. sep-
tembra. 

GOP KONGRAD 
SLOVENSKE KONJICE 
Komisija za delovna razmerja TOZD Obrtna dela 
objavlja 
prosta dela in naloge 

1. Strojnega tehnika 
za vodenje operativne priprave ključavničarskih in 
kleparskih del 

Pogoji: 881 - 2 leti delovnih izkušenj 

Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas. 
Pisne prijave sprejema Splošno kadrovska služba 
DO 15 dni po objavi oglasa. 

AERO 
kemična, grafična in papirna 
industrija 
CELJE 
Komisija za delovna razmerja TOZD Kemija 
Šempeter v Savinjski dolini objavlja kot prosta 
naslednja dela in naloge: 

pomožni delavec 
Pogoji: 1!. stopnja zahtevnosti - predelovalec kovin 
ter 3 mesece delovnih izkušenj. 
Kandidati naj pošljejo ponudbe z dokazili o izobrazbi 
Kadrovsko-socialni službi AERA, Čuprijska 10, Celje 
v 8 dneh po objavi. Kandidate bomo o izbiri obvestili 
v 15 dneh po sprejemu sklepa o izbiri. 

Kegljišče v času obrtnega sejma od 8. do 21. 
9. zaprto. Odprto bo ponovno 22. 9. 86. 

Savna bo odprta od 22. 9. naprej. 

Tenis - peščena igrišča in asfaltno igrišče 
pred zidom odprta tudi v času obrtnega 
sejma od 8. do 20. ure. 

Avto sejem - sejem rabljenih avtomobilov v 
soboto, 6. septembra zaradi obrtnega sejma 
na peščeni ploskvi za bazenom. Avto sejem 
od 7. do 12. ure. 

V soboto 13. 9. in v soboto 20. 9. avto sejma 
ne bo zaradi obrtnega sejma. 

Vabljeni! 



Vsak lovorjev list v vencu pripada drugem 
Ob dwoßnem ßublleßu maskerßa In lasuißarßa ¥lnka TaßnSka 

Ne o sebi, pač o svojem 
delu se rad razgovori ma-
sker, lasuljar in frizer Vin-
ko Tajnšek in svoje bogato 
znanje rad razdaja navduše-
nim ljubiteljem v raznih 
društvih. Z veseljem se od-
zove vabilu na razne semi-
narje, kjer z živo besedo in 
praktičnim prikazom zariše 
poteze starca na mladeniča, 
okiti mladenko v čas, ki ga 
zahteva njena vloga, oživlja 
zgodovinske like in tako 
pripomore k doživetosti 
predstave. 

Včeraj, 3. septembra, je 
mojster Tgjnšek dopolnil 60 
let in k temu jubileju dodal 
še 40 let aktivnega dela v la-
suljarstvu in maskerstvu. Bi-
la je to priložnost za srečanje 
z mojstrom, ki s kančkom 
grenčine ugotavlja, da lasu-
^ar in masker ni poklic in da 
je tudi vse manj ljudi, ki bi se 
ukvarjali s to dejavnostjo. In 
vendar Vinka T^nška poz-
najo vsi amateiji na Celj-
skem, mnogi po Sloveniji in 
tudi poklicni igralci, saj je bil 
ansamblu celjskega gledališ-
ča zvest skoraj dve desetletji. 

»Gledališče Je moja 
ljubezen« 

Frizersko stroko je bil za-
pustil že pred 40. leti, ko ga 
je pot zanesla v zagrebško 
gledališče, kjer se je spopri-
jel z maskiranjem in izdelo-
vanjem lasulj. To delo ga je 
mamilo že od mladih nog, ko 
je pri igralski skupini v rod-
nem Velenju začutil, da ima 
dar za maskiranje soigralcev. 
Zbodlo gaje namreč v oči, če 
si je kdo naredil masko, ki ni 
sodila k liku. TediO je prijel 
za čopič in barve in se poto-
pil v svoj svet. Začel je br-
skati po zgodovinskih knji-
gah in želel čimveč vedeti o 
vsaki dobi: kako so se ljudje 
tedaj oblačili, kako so živeli, 
kakšne frizure so nosili. Veli-
ko je študiral in razmišljal o 
znač^ih ljudi v posameznih 
dobah. Njegov domišljijski 
svet so burili Babilonci, 
Egipčani, Rimljani, vsakda-
nji ljudje današr^jega časa, ki 
jih je srečeval in ki jih še sre-
čuje na ulici. »Ljudi je treba 
znati opazovati, to pri delu, 
kot je moje še kako prav pri-
de,« se zaveda mojster Vin-

ko. »бе posebno pri današ-
njih predstavah, modernej-
ših delih, kjer je maska po-
membna, a mora biti često 
zelo diskretna, s ^ si v gleda-
liščih dandanes veliko po-
magajo z lučmi.« 

Na stotine in stotine pred-
stav je opremil Vinko Тгцп-
šek s svojo masko. Vsake po-
sebej se z ljubeznijo spomi-
nja, od vsake hrani spomin v 
zajetni knjigi, kjer so pripeti 
gledališki listi, fotografije s 
predstav, podpisi igralcev, 
izrečene tople besede v zah-
valo za sodelovnje na pred-
stavi ali seminarju. Tu oživi 
Herman Celjski, Veronika 
Deseniška, Mlinarjev Janez, 
Miklova Zala, Pod svobod-
nim soncem. Deseti brat, Ro-
kovnjači, Samorastniki . . . 

Obrnimo list na 13. april 
1983. Tedaj je avtor igrice 
Križ Kraž kralj Matjaž, ki so 
jo igrali v Štorah, Vinko Pev-
cin, v zahvalo mojstru zapi-
sal: »Mojstrstvo samo po se-
bi v umetnosti ni dovolj. No-
beno delo, če ni duha in en-
tuziazma, ni in ne more biti 
popolno. Zakaj umetnost ni 
obrt, je пекад nad njo, пекад 

visoko nad na^ 
le redkim dano 
V gledališkertl 
pa se srečujetii, 
no poustvaijaù 
in obe n ^ bostj 
bo delo blizij 
Vsak hst v lovc» 
pripada torej 1 
pa vsi pisatelju 
Enega teh listov 
ga meni, se s j 
odrekam, ali , 
otrok - gledalca 
Vinku TionškiH 
znanja in IjuL 
mojstrsko roko 
zunanjo podobi 
čih otrok v igli 
kralj Matjaž.« 

V kroniki iz I 
življenja Vinkj 
vse polno podol 
in zahval, pa ti 
zapažanj, prip^ 
šenj, ki jih je 
delo. 

»Pri maskersi 
da se je mnogd 
tro znajti in uk 
včasih tudi prin 
mu odlepi brad 
popusti lasulja 

Vinko TajDšek rad predaja svoje znanje o maskerstvu in lasuljarstvu 
mlajšim. »S črno barvo nikar!* jim vselej sproti dopoveduje. 

Državna prvakinja 
Miro Purger lahko le bolezen 'Odžene^' 
od plawanßa 

Gotovo ni veliko tistih, ki 
vedo, da imamo Celjani dr-
žavno prvakinjo v plavanju 
med invalidi. To je Mira 
Purger, ki pa že pet let »po-
bira« tudi naslov slovenske 
republiške prvakinje. 

Prve plavalne zamahe je 
naredila, ko je bila stara se-
dem let, resneje pa se je s 
plavanjem začela ukvarjati 
šele pred petimi leti in takoj 
dosegla zavidljive rezultate. 
Že od mladih nog se je zani-
mala za šport, a šele sedíy se 
je odločila za aktivno ukvar-
janje z njim. 

Vsak teden se v soboto do-
poldne odpravi v bazen hale 
Golovec, kjer dve uri neu-
trudno plava. Njen trener je 
Andrej Poprijan, ki je obe-
nem tudi predsednik šport-
ne sekcije pri Društvu civil-
nih invalidov v Celju. 

Pa trening enkrat na teden 
zares zadostuje? »Pravza-
prav ne,« je povedala Mira. 
To je občutila predvsem 
pred dvema letoma, pred na-
stopom na državni olimpi-
adi, ki je bila na Kosovem. 
Mira je tam osvojila naslov 
državne prvakinje. Od tam je 
prinesla le šopek lepih spo-
minov. Kljub utrujajoči vož-

nji od hotela do bazenov, ki 
je merila kar 120 kilometrov, 
je bilo vse pozabljeno, ko je 
stopila na zmagovalne stop-
ničke. 

Kako pa bo letos, ko bo 
državna olimpiada v Celju v 
začetku oktobra? Mira je se-
daj usmerila vse moči v to 
športno prireditev. Letos je 
že osvojila naslov republiške 
prvakinje in skrivaj upa, da 
bo številnim medaljam iz 
svoje zbirke, lahko dodala 
tudi to, celjsko. 

Kaj pa Miri pomeni plava-
nje? Predvsem veliko novih 
prijateljev, s katerimi si do-
pisuje, neprestano pa brni 
tudi telefon. »Precej smo na-
vezani drug na drugega,« 
pravi. Njeno življenje poleg 
plavanja izpolnji^ejo števil-
na ženska opravila. Ljubeče 
govori tudi o svojih dveh 
hčerkah, ki sta ponosni na 
svojo mamo: športnico. 

O tem, da bi zapustila pla-
valne steze še ne razmišlja. 
»Dokler bo zdravje dopušča-
lo, bom gotovo tudi plavala,« 
je zagotovila. Кдј pa leta? 
Prisrčno se nasmeji in pravi: 
»Leta niso pomembna.* In 
zak^ ji ne bi verjeli? 

NATAŠA GERKEŠ 

Smučarji zadovoljni z deion 
Poletje je uradno še med na-

mi, vendar je bilo v sredo, ko 
smo se mudili na Rogli, že pra-
vo poznojesensko vreme. Go-
ste megle, ki so se zgrinjale 
nad Roglo, so dan naredile 
mrk in otožen. V avli hotela 
Planja, kjer smo čakali na na-
še smučarje, ki so se ves prete-
kli teden, do sobote, mudili na 
Rogli na kondicijskih pripra-
vah, smo lenobno opazovali 
številne športnike, ki so se 
kljub zoprnemu vremenu od-
pravljali na treninge. 

Na smučale ni bilo potrebno 
dolgo čakati, saj so že nav^eni 
pogovorov z novinari. Bojan 
Križaj, Rok Petrovič, Grega 
Grilc in Urban Planinšek, so se 
posedli poleg nas in magneto-
fon je, tako kot že tolikokrat, 
pričel zapisovati njihove bese-
de. Zato je najbolje, da jih tudi 
mi v nekoliko skr^šani obliki 
prenesemo na papir. 

Bojan Križaj: »Septembra se 
bo pričel trening na snegu. V 
veliki meri je odvisno od dela 
na Rogli, kako bomo pripravlje-
ni za ta trening. V letošnji sezo-
ni bi bil zadovoljen, če bom do-
segel takšne rezultate kot lani. 

Verjetno bom v tej sezoni vozil 
samo slalom, zato se moje pri-
prave razlikujejo od priprav 
ostalih članov reprezentance. S 
takšnim načinom vadbe kot ga 
imam sedaj bom, upam, pri-
pravljen za dobre dosežke.« 

Role Petrovič: »Priprave po-
tekajo letos dobro, tako na Ro-
gli, kot že prej. Želje za bližajo-
čo se sezono? Mislim, da bo ob 
dobrem delu, vse ostalo samo 
prišlo.« 

Urban Planinšek: »Do sedaj 
sem bil v mladinski smučarski 
reprezentanci, letos pa sem za-
jadral v člansko. Starejši kolegi 
so me dobro sprejeli in smo že 

pravi prijatelji. Treningi z A re-
prezentanco so bolj kvalitetni. 
Jaz bom letos nastopil bolj na 
tekmah Evropskega pokala, 
kjer si bomo nabirali nove iz-
kušnje. Od te sezone si obetam, 
da bom morda dobil nekaj točk 
na tekmah Evropskega pokala, 
se pravi, da bi se uvrstil med 
prvih petnajst.« 

Grega Grilc: »Na pripravah 
na Rogli in v Kranjski gori sem 
bil s smučarsko A reprezentan-
co tudi že lani. Čeprav nas je 
mladih v reprezentanci veliko, 
menim, da kondicijske pripra-
ve niso prenaporne za nas. Celo 
zelo dobro so zamišljene. Jaz 

moram predvsem prÜ 
hitrosti. Za letošnjo se 
najbolj z mislimi pri s\' 
mladinskem prvenstv 
na Švedskem. Druga 
moram izboljšati še F 
V Evropskem pokalu 
moval še dve leti, pote 
računam na svetovni! 
ko se tudi ne bom 
olimpijsko reprezenta 
dar je za to še čas, s<óii 
šestn^st let.« 

Marko Klemenčiči'' 
ski trener: »S pripis 
Rogli sem zelo т̂-
Fantje trenirajo dopolî  
popoldne tri ure. Rog¡ 

Kondicijske priprave so temelj za dobro telesno pripravljenost v naporni in dolgi smučarski sezoni. 



daj jezijo, to jih moti, a ne 
vedo, da je meni še huje. 
Zgodilo se je že, da sem ob 
takšni nezgodi nekako švig-
nil na oder, preoblečen v ko-
stum kakšnega statista, stis-
nil igralcu v roko steklenič-
ko z mastiksom (lepilo, ki se 
uporablja v gledališču za lep-
ljenje brk in brad) in če se je 
tudi igralec znašel, je bil pro-
blem hitro rešen. 

Ali pa, ko smo na celjskem 
gradu igrali Veroniko Dese-
niško. Tedíy sem imel izde-
lan poseben koncept dela. 
Oblečen v kostum sem se ne-
nehno gibal po prizorišču, 
popravljal in oblikoval priče-
ske, lepil brade, tako da je 
izgledalo, kot da to sodi k 
predstavi.« 

Vinko Tajnšek se takšnih 
dogodkov rad spominja in 
jih pripoveduje tečeOnikom: 
kako je treba poudariti oči, 
ličnice, z diskretnimi risi na 
kožo spremeniti poteze obra-
za. »A črne barve nikar!« 
vsakič sproti dopoveduje 
masker Vinko. »Vzemite 
temno rdečo, ijavo, le črne 
ne.« Ne morem in ne morem 
se natančno spomniti, zakaj 
že ne? Ob prvem srečanju mi 
bo Vinko rad ponovno raz-
kril majhen det^lček iz nje-
gove bogate skrinje znanja o 
lasuljarstvu in maskerstvu. 

MATEJA PODJED 

a Rogli 

№b«n Planinšek 

center, ki omogoča športnikom 
dobre priprave. Če bi dobih še 
športno dvorano, o čemer že 
resno razmišljajo, potem bi to 
bil res slovenski športni center, 
čeprav v neki meri to funkcijo 
opravlja že sed^.« 

Tone Vogrinec, direktor alp-
skih smučarskih reprezen-
tanc: »Namen teh priprav na 
Rogli je, da si tekmovalci nabe-
rejo potrebno energijo za pri-
prave na snegu, ki se bodo pri-
čele 14. septembra. Pred tem 
nas čak^o še podobne priprave 
v Kranjski gori, od 14. septem-
bra dalje pa bomo skorajda ne-
prekinjeno ves čas na snegu do 
konca novembra, ko se prične 
prva tekma za svetovni pokal v 
italijanskem Sestrieresu. Zato 
si do takrat želimo čim več sne-
ga, čim manj dežja in megle ter 
čim manj poškodb.« 

Jože Šparovec, trener moške 
smučarske reprezentance: 
»Ekipo že dobro poznam, s ^ 
sem s fanti skupaj že dve leti. 
Lani sem bil slalomski trener, 
letos pa opravljam funkcijo 
glavnega treneija. Delo je v bi-
stvu enako, imam pa nekoliko 
več obveznosti, ki jih prej ni-
sem imel. V pomoč mi je novi 
trener za veleslalom, Matjaž 
Kranj C iz Maribora ter Marko 
Klemenčič, ki je kondicijski 
trener. Tudi sam sem s pripra-
vami na Rogli zelo zadovoljen, 
saj vadimo v odličnih pogojih. 
Neugodno je le to, da se mora-
mo v primeru dežja voziti v te-
lovadnico v Zreče. 

DANIELA GRADIŠNIK 
NATAŠA GERKEŠ 

foto: LJUBO KORBER 

V znamenju prenove 
Začelo se ße novo šolsko leto 

Začelo se je novo šolsko 
leto. Razburljivo in polno 
pričakovanj, pa tudi stisk. 
Pred slehernega učenca 
vedno znova postavlja nove 
naloge, obveznosti in preiz-
kušnje. Enako tudi pred vse 
ostale, ki so kakorkoli vpeti 
v vzgojnoizobraževalno 
delo. 

Novo šolsko leto prinaša 
tudi precej sprememb. Na-
nje so se učitelji in profesorji 
pripravljali na raznih semi-
narjih med poletnimi počit-
nicami m, kot zagotavlj£Òo 
odgovorni, so se na novo šol-
sko leto dobro pripravili. 

V osemletki se nadaljuje 
proces uvajanja novega pro-

grama dela in življenja v os-
novni šoli. Letos uvajajo nov 
program v sedme razrede. 
Na srednjih šolah pa so letos 
pričeli s prenovljenim pro-
gramorn v sredr\ji družbo-
slovno-jezikovni usmeritvi 
in naravoslovno matematič-
ni tehnologiji. Izoblikovana 
pa so tudi že temeljna izho-
dišča za prenovo vseh preo-
stalih programov v srednjem 
usmerjenem izobraževanju. 
Tako bo to šolsko leto, po 
vsej verjetnosti, v znamenju 
priprav na prenovo celotne-
ga srednjega usmerjenega 
izobraževanja. 

S tem šolskim letom je pri-
čel veljati tudi nov samou-

pravni sporazum o štipendi-
ranju, ki naj bi to obliko 
družbene pomoči šolajoči se 
mladini še bolj približal nji-
hovim dejanskim potrebam 
in vzpodbujal, bolj kot sedaj, 
najbolj nadarjene učence. 

Otroke smo v novo šolsko 
leto pospremih z najboljšimi 
željami. Sami pa storimo kar 
največ, da kljub zaostrenim 
ekonomskim razmeram da-
mo mladim tisto, kar jim po 
vsej pravici gre - enake mož-
nosti za uk in osebnostni 
razvoj. 

W E 
Foto: EDIMASNEC 



Zdravo šolarji! 
No, pa se je spet začelo. Učenje, nove skrbi in tudi veliko veselega in 

lepega. Kar priznajte, da ste že komaj čakali na prvi šolski dan, kajne? 
No, tudi vaša urednica že komaj čaka, da prebere, kaj se vam je zanimi-

vega zgodilo med počitnicami, z mano vred pa seveda tudi vsi bralci naše 
strani. Upam, da boste tudi v novem šolskem letu tako pridni in marljivi 
kot vselej. Že zdaj vabimo k sodelovanju tudi pionirje-fotografe, kajti z 
novim šolskim letom bo stekla tudi nova akcija PIONIRJI FOTOGRAFI-
RAJO. Danes vas znova vabimo tudi k sodelovanju v zeleni straži, prihod-
nji teden pa se bo s počitnic vrnila tudi Atka z Aerovimi nagradami. 

Torej: vsem skupaj veliko uspeha v novem šolskem letu in ne pozabite 
na naš Otroški vrtiljak 

Vaša Nadja 

Spomini na osem let 
v prvem razredu je bilo prijet-

no. Sprva pouk ni bil preveč re-
sen, saj smo se kar precej igrali. 
Tovarišica ni bila stroga. 

Tine Razgoršek 

Končali smo četrti razred v 
Šmartnem. Prvi dan, ko smo se 
peljali v Vojnik, so nam starejši 
govorili: »Boste že videli, kako 
so zaribane tovarišice!« No . . . ja. 
Ni bilo vedno samo hudo. 

Boštjan Muzelj 

Včasih je bila šola zame prava 
muka. Zlasti ob koncu polletja 
ali šolskega leta. Vsak dan smo 
poslušali take pesmi: »Učite se! 
Celo uro bom spraševala!. . . Ju-
tri pišemo kontro lko! . . . Učite 
se! Slišite! Učite se!« Potem sem 
se zaprla v svojo sobo i n . . . itd. 
itd. 

Sonja Koželj 

Biologija. Tovariš Fidler ali Fi-
do vstopi v razred s kopico knjig. 
»Se kdo javi?« Tišina. Le Reso 
pritajeno: »Saj nisem nor!« 

Tovariš pa: »Darinka Mauh . . . 
Povej m i . . . katere velike živali 
so živele v kvartarju?« Darinka 
hitro: »Ortodont!« Razred pa v 
krohot. Darinka popravi: »Ma-
stodont.« Še dolgo smo se smeja-
li ortodontu. 

Suzana Kos 

V petem razredu sem se naučil 
prvih angleških besed in svoji le-
potički sem poslal listek s takšno 
vsebino: »I love you!« 

Sebastjan Paradižnik 

Odmor. »Silva! Silva! Ćeš videt 
Kristl?« »Veš de! Pokaž!« »Ju! 
kak je luštna.« Irena pa razlaga 
Maijanci in Mateji kemijo. Mimo 
pride Adrijana in se prime za gla-
vo: »Joj! O kemiji nimam poj-
ma.« »Ti? Da me ne bo kap! Ti da 
ne znaš?!* se udari po čelu Se-
bastjan. Tedaj pa začne vpiti re-

diteljica Tanja; »Gremo! Gremo, 
zvonilo bo! Konec je malice!« 

'Zazvoni. Tečemo v drugo učilni-
co. Vstopi tovarišica in nam raz-
deli liste z nalogami. Glave se 
sklonijo, začnemo reševati kon-
trolko. 

Darinka Mauh 
Osmošolci OŠ VOJNIK 

Zelena 
straža 

Iz s tranic smo spet dobili 
Bodečo nežo, ki jo Davorina 
Žnidaršič pripenja bifeju Tu-
rist v Zrečah. Takole piše: 

V Zrečah nasprot i tovarne 
Unior je bife Turist . Z u n ^ ni-
m ^ o nobenega koša za smeti, 
zato j e okoli bifeja nametan ih 
zelo veliko smeti . Na mizah ni 
pepelnikov, ne moreš v miru 
popiti t istega, kar si naročil, 
ker te kar napre j dražijo čebe-
le. Avtobusni vozni red je pre-
trgan. Stoli ležijo kar po tleh, 
nekater i pa so tudi zlomlje-
n i . . . Čud im se, bife ima ime 
Turist , n ihče pa ne pazi na red. 
L j u d j e in turisti pa v tak nered 
ne bodo prišli. 

Z našo rubriko ZELENA 
STRAŽA bomo nadaljevali 
tudi med šolskim letom. Pre-
pričani smo namreč, da bo 
zdaj, ko se bo začelo delo v 
krožkih, bolj zaživela. Gotovo 
ste med počitnicami obiskali 
kakšen drug kraj - pišite 
nam, kaj ste tam videl i poh-
valnega in kaj vas je motilo. 
Kako pa je v vašem domačem 
kraju? Je čist in urejen, so lju-
dje prijazni, ali pa ravno na-
robe? 

Skratka - več vas bo v naši, 
vrti ljakovi Zeleni straži, na 
več napak bomo lahko opozo-
rili naše bralce in več stvari 
bomo lahko tudi pohvalil i . S 
tem pa bomo mogoče malce 
pripomogli k temu, da se sla-
be stvari popravijo, dobre pa 
še .izboljšajo. 

Zobozdravnik 
Zobozdravnik vrta, vrta, 
da gnilobo spravi ven, 
saj gniloba je kot stroj, 
ki uničuje zob bolj in bolj. 

Zato umivajmo zobe si redno, 
da zobozdravnik bo imel manj 
dela. 

SAŠA KOŠEC, 3. C 
OŠ Vera Šlander, Polzela 

HMEZAD 
CELJSKA MESNA INDUSTRIJA 
CELJE 
Cesta v Trnovlje 17 

Delavski svet 
DO Celjska mesna Industrija Celje 

razpisuje dela in naloge 

pomočnika direktorja 
DELOVNE ORGANIZACIJE 
CELJSKA MESNA INDUSTRIJA 

Pogoji: 
Visoka šolska izobrazba živilsko-tehnološke ali eko-
nomske smeri in 5 let delovnih izkušenj na organiza-
cijskih delih v mesno-predelovalnih obratih. 
Kandidat mora poleg splošnih pogojev, določenih z 
zakonom, družbenim dogovorom o kadrovski politi-
ki v občini Celje ter zgoraj navedenih pogojev, izpol-
njevati še naslednje: 
- da ima sposobnost vodenja, koordiniranja in orga-
niziranja 
- da je družbenopolitično aktiven in da ima pravilen 
odnos do samoupravljanja in socialistične morale 
- v kadrovskem postopku mora kandidat podati sta-
lišča oziroma predloge o izpeljavi srednjeročnega 
programa. 

Za opravljanje razpisanih del in nalog bo delavec 
imenovan za dobo 4 let. 

Kandidati naj pošljejo svoje ponudbe z dokazili o 
izpolnjevanju pogojev v 15 dneh po objavi razpisa na 
naslov: Hmezad CEUSKA MESNA INDUSTRIJA CE-
UE, Cesta v Trnovlje 17. 

O izbiri bodo kandidati obveščeni v roku 30 dni po 
opravljeni izbiri. 

Razpisna komisija pri 

Hmezad, Kmetijstvo Žalec -
TOZD Petrovče -DE Celje 
razpisuje na podlagi sklepa delavskega sveta DE 
Celje 

JAVNO LICITACIJO 
nepremičnine v k. o. Vojnik okolica in sicer paro. št. 
13/3 gospodarsko poslopje v izmeri 206 m^ 
dvorišče v izmeri 40 m^ 
168/4 travnik 4 v izmeri 573 m^ 
pašnik 3 v izmeri 186 m^ 
ki predstavlja v naravi gospodarsko poslopje s pripa-
dajočim funkcionalnim zemljiščem, ki je družbena 
lastnina, imetnik pravice uporabe Hmezad Žalec (ta-
ko imenovan Aiglov marof v Vojniku). 

Javna licitacija bo v torek, dne 16. 9.1986 ob 9. uri 
na DE Kmetijstvo Celje v Smarjeti 55, pošta Škofja 
vas, I. nadstropje. 

Za ogled objekta se lahko interesenti zglasijo pri 
upravniku DE Celje-v Šmarjeti 55, pri tov. Milenku 
Rojniku. 

Izklicna cena za objekt s 500 m^ funkcionalnega 
zemljišča znaša 1,230.580,- din, ter za preostanek 
zemljišča v izmeri 505 m^ 353.500,- din oziroma 
700,- din za m^; torej znaša skupna izklicna cena 
1,584.080,-din. 

Interesenti so dolžni plačati varščino v znesku 10% 
od izklicne cene. Po opravljeni dražbi bo s kupcem v 
15 dneh sklenjena kupna pogodba. 

Kupec je dolžan celotno kupnino poravnati prodajal-
cu tako ob podpisu pogodbe na sodišču. V kolikor 
kupec v navedenem roku kupnine ne poravna, bomo 
razpisali ponovno licitacijo in mora prvi dražitelj 
plačati stroške ponovnega razpisa in nadoknaditi 
eventualno nastalo razliko pri ponovno doseženi 
kupnini. 

Kupec je dolžan poleg kupnine plačati vse stroške, ki 
bodo nastali ob podpisu pogodbe, geodetsko odme-
ro zemljišča, prometni davek na nepremičnino in 
zemljiškoknjižni prenos lastništva. 

Vse ostale informacije glede prodaje lahko intere-
senti dobijo v zemljiškem oddelku Hmezada v Žalcu, 
Žalskega tabora 1, II. nadstropje. 

Združene osnovne šole Celje 

Objavljamo 

vpis otrok v prvi razred osnovne 
šole za šolsko leto 1987/88 

Vpisovali bomo otroke, ki bodo do začetka šolskega 
leta 1987/88 dopolnili šest let in pol (otroci rojeni 
1980 in januar, februar 1981) 
Vpisovali bomo tudi otroke, ki bodo do začetka šol-
skega leta dopolnili šest let. Zanje bomo ugotavljali 
zrelost za vstop v osnovno šolo. 

Vpisovanje otrok bo: 
v ponedeljek, dne 15. septembra 1986 In 
v torek, dne 16. septemra 1986 
od 8.00 do 11.00 ure in od 16.00 do 18.00 ure, 
na vseh osnovnih šolah v občini Celje. 

K vpisu prinesite otrokov rojstni list in 
njegovo matično številko občana. 

Komisija za delovna razmerja 

D O isk ra D e l t a , L j u b l j a n a , P a r m o v a 41 

objavlja prosta deta in naloge za območno enoto 
v Celju: 

1. g l a v n e g a s i s t e m s k e g a i n ž e n i r j a 
p r o d a j e 
(1 delavec) 
Pogoji: 
- visoka izobrazba tehniške, ekonomske ali raču-
nalniške smeri 
- 4 leta delovnih izkušenj 
- aktivno znanje angleškega ali nemškega jezika 
- poznavanje osnov računalništva in marketinga 
- vozniški izpit B kategorije 

2. s i s t e m s k e g a i n ž e n i r j a p r o d a j e 
(1 delavec) 
Pogoji: 
- višja izobrazba tehniške, ekonomske ali raču-
nalniške smeri 
- 2 leti delovnih izkušenj 
- znanje angleškega jezika 
- poznavanje osnov računalništva in marketinga 
- vozniški izpit B kategorije 

3. s i s t e m s k e g a i n ž e n i r j a 
(1 delavec) 
Pogoji: 
- visoka ali višja izobrazba tehniške, ekonomske 
ali računalniške smeri 
- 3 leta delovnih izkušenj 
- znanje angleškega jezika 
- poznavanje operacijskega sistema in dveh pro-
gramskih jezikov 

4. p r o j e k t a n t a s p e c i a l i s t a S W 
i n ž e n i r i n g a 
(1 delavec) 
Pogoji: 
- visoka izobrazba tehniške, ekonomske ali raču-
nalniške smeri 
- 4 leta delovnih izkušenj 
- aktivno znanje angleškega jezika 
- poznavanje marketinga in oblikovanja v raču-
nalništvu 

5. p o s l o v n e g a s e k r e t a r j a 
(1 delavec) 
Pogoji: 
- srednja izobrazba ekonomske, splošne ali ad-
ministrativne smeri 
- tri mesece delovnih izkušenj 
- znanje dveh tujih jezikov 
- znanje strojepisja in stenografije 

6. č is t i l ke 
(1 delavec) 
Pogoj: 
- 8 razredov osnovne šole 
Dela in naloge združujemo za nedoločen čas s 
polnim delovnim časom. Poskusno delo je v skla-
du s pravilnikom o organiziranosti delovne organi-
zacije. 
Kandidati naj pisne prijave s kratkim opisom dose-
danjih del in nalog, življenjepisom in priloženimi 
dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljejo v 8 dneh 
po objavi na naslov: DO Iskra Delta, o.e., kadrov-
sko področje, Ljubljana, Parmova 41. 



NOČNE i 
CVETKE ^^ 
« Namesto pri svoji bivši 

^ni je Daniel K. prejšnji 
torek prenočil pri milični-
|yh. Ti so ga namreč zasači-
li, ko je razbijal po vhodnih 
T̂atih svoje nekdanje. Da 

(ega ne bo več počel, bo 
^oral obljubiti še sodniku 
ja prekrške. 

• Na hmeljišču pri 
§marjeti se je v sredo po-
poldan vnel pretep. Najbrž 
je imela Olga S. predolg je-
zik, pa jo je znanec, Stjepan 
K. nekajkrat lopnil po gla-
vi. Kai hujšega kot пекад 
prask Olge ni doletelo, se je 
pa od žalosti tako zapila, da 
50 jo nekaj ur kasneje mi-
ličniki odpeljali na trez-
nenje. 

• Dragutin J. se je v sre-
do zvečer v celjski Pivnici 
lotil Ivana H. Obdelal ga je 
tako, da so ga morali odpe-
ljati v bolnišnico. Dragutin 
zdaj nestrpno čaka na 
zdravniške izvide, ki bodo 
pokazali kako uspešni so 
bili njegovi udarci. Žal pa 
je njegova spretnost s pest-
mi v obratnem sorazmeiju 
s kaznijo, ki ga čaka. 

• Z alkoholom opleme-
nitena kri ni dala miru Bra-
netu Š. iz Punceijeve ulice. 
Ker je doma preveč glasno 
obračunaval z ženo, so na 
pomoč prihiteli miličniki, 
ki so besnega Braneta ohla-
dili v prostorih za trez-
nenje. 

• Muhamed Z. iz Mari-
bora je pri izstopu z vlaka 

I doživel dobrodošlico, ki je 
' ni pričakoval. Sprejeli so 
ga namreč možje v modrih 

j uniformćih. Seveda ne brez 
1 razlega. Muhamed se je 
i med vožryo z vlakom pro-
slavil z razbijanjem stekel v 
vagonu. 

Miličnikom nista pobegnila 
ШШÊÊШШÊШШШШШШШÊÊШШШШÊÊШШÊШШШШÊШÊШШÊШÊШÊÊШШШÊÊÊÊШШШÊШШШШШÊШ 
Zaporna kazen za kršilca lavnega reda In miru 

Višje sodišče v Celju je 
spremenilo pogojni zaporni 
kazni 31-letnemu Jožetu 
Plavčaku iz Zagaja pod Ho-
čem in 18-letnemu Aleksan-
dru Hernausu iz Rogaške 
Slatine v nepogojni kazni. 
Plavčak je tako obsojen na 
10 mesecev zapora, Hernaus 
pa na 7 mesecev zapora, 
obema pa so v kazen všteli 
čas prebit v priporu od 16. 
februara do 16. junija letos. 

Plavčak in Hernaus sta 15. 

februaija zvečer skupaj po-
pivala v restavraciji »Pošta« 
v Rogaški Slatini. Plavčak je 
že v restavraciji napadel go-
sta R. K., Hernaus pa je pre-
tepel A. G. Plavčak je potem 
odšel v svoj tovorryak po 
montimo železo in pred re-
stavracijo napre j razbil šipe 
na osebnem avtomobilu last 
M. O., nato pa je hotel še 
obračunavati v restavraciji, 
vendar mu je Hernaus to 
preprečil. 

Izpred restavracije sta se 
potem skup^ odpeljala s 
Plavčakovim tovornjakom, 
na Celjski cesti pa ju je po-
skušala ustaviti miličniška 
patrulja. Plavčak ni hotel 
ustaviti in tako se je začela 
dirka proti Podplatu in Ko-
strivnici, med katero je Plav-
ček s tovornjakom poškodo-
val miličniški avtomobil, ves 
čas pa je vozil tako, da ga 
miličniki niso mogli prehite-
ti. V Kostrivnici pa je njegov 
tovornjak zaneslo, tako da je 
zapeljal v jarek. Vendar se 
tudi tam ni hotel sprijazniti z 
dejstvom, da so ju miličniki 
dobili; zamahnil je proti mi-
ličniku, vendar ga je ta hitro 
obvladal. 

Drugi miličnik je pozval 
Hernausa naj izstopi; mlade-
nič je namesto tega pograbil 
za montirno železo in zamah-
nil proti miličniku. Zadel ga 
je v nogo, potem pa še v ro-
ko, nakar so ga miličniki 
uspeli obvladali. 

Prvostopenjsko sodišče v 
Celju je obema prisodilo po-
gojni zaporni kazni za deja-
nja, ki sta jih storila v stanju 
bistveno zmanjšane prištev-
nosti. 

Pritožil se je javni tožilec. 
Višje sodišče pa je menilo, 
da je pritožba upravičena in 
je kazni spremenilo v nepo-
gojne. Plavčak je tako obso-
jen na 10 mesecev zapora, 
Hernaus pa na 7 mesecev za-
pora. Višje sodišče meni, da 
tudi takšni, nepogojni kazni 
niso prestrogi, še posebej, 
ker sta oba obdolženca že 
večkrat kršila javni red in 
mir. Hemaus je na primer la-
ni kar šestkrat kršil javni red 
in mir. 

S. ŠROT 

PROMETNE^ 
NESREČE M. 

Povzročil nesrečo na 
nujni vožnji 

Voznik rešilnega avtomobila 
IVAN KRULC, 36, iz Grobel-
nega, kije bil na nujni vožnji in 
vozil iz Celja proti Smapu, je v 
semaforiziranem križišču v 
Šentjuiju zapeljal v križišče ob 
rdeči luči. Z njegove desne 
strani, z železniške postaje pa 
je v križišče zapeljal s tovornja-
kom FRANC ŠEPETA VC, 43, 
iz Brežic. Rešilec se je silovito 
zaletel v sprednje levo kolo to-
vorrvjaka, pri čemer je voznika 
Šepetavca vrglo iz vozila, huje 
pa sta bila ranjena tudi Krulc 
in njegov spremljevalec ER-
VIN TRUPEJ. 

Izsilil Je prednost v 
križišču 

Iz Kostrivnice proti Rogaški 
Slatini je vozil z osebnim avto-
mobilom MIROSLAV JU-
NEŽ, 24, iz Malih Roden. Koje 
pripeljal do obvoznice, je pred 
»STOP« znakom ustavil. Ker 
ni opazil vozil, je zapeljal na 

obvoznico in zavijal v levo, ta-
krat pa se je mimo pripeljal s 
kolesom na pomožni motor 17-
letni JOŽE G. iz Kačjega dola, 
katerega je Junež zbil, deček 
pa se je pri padcu huje ranil. 

Kolesar zbil pešca 
ANTON ŠELIGO, 63, iz Pod-

četrtka je s prijateljem hodil 
ob skrbnem desnem robu pro-
ti gostilni Staroveški v Podče-
trtku. Dohitel ju je voznik ko-
lesa s pomožnim motoijem 
IVAN ŠELEKAR, 73, iz Ime-
nega, ki je vozil preveč po des-
ni strani in s krmilom zadel v 
hrbet Šeligo. Oba sta padla, za-
radi hudih ran je Anton Šeligo 
na kraju nesreče umrl, hudo 
ranjenega Šelekaija pa so od-
peljali v celjsko bolnišnico. 

Vagon Je Iztiril 
Kompozicija 42 vagonov 

(praznih) je i)eljala iz Prager-
skega proti Trbovljam. V ra-
hlem ovinku v Gračnici pa je 
devetn^sti vagon iztiril in se 
prevrnil na sosednji tir. Vzroke 
iztirjenja še raziskujejo, škodo 
ocenjujejo na 10 do 20 milijo-
nov dinaijev, železniška proga 
paje bila zaprta več kot šest ur. 

Opozorila niso zalegla 
čeprav je bilo v dneh pred začetkom šolskega pouka 

naslovljenih veliko opozoril na voznike avtomobilov in 
druge udeležence v prometu, naj bodo prve dni septem-
bra še posebej previdni, ker bo na cestah veliko otrok, je 
očitno vse skupaj bolj malo zaleglo. Tako namreč kažejo 
rezultati akcij z radarjem, ki so jih opravili celjski pro-
metni miličniki. 

V ponedeljek qutraj so med pol sedmo in osmo uro 
postavili radar na Polulah. Gre za nevaren odsek regi-
onalne ceste proti Laškemu, kjer se je pripetilo že več 
prometnih nesreč. Hitrost je tam omejena na 60 kilome-
trov na uro, v prvih dneh pouka pa so hitrost še dodatno 
omejili na 40 kilometrov na uro (podobno kot pred šolami 
na Ostrožnem, Ljubečni in Frankolovem). Cestarji so 
dodatno omejitev tudi označili z nekoliko večjima in zato 
bolj vpadljivima znakoma. 

V času, ko so miličniki postavili radarsko zasedo, je bilo 
na cesti tudi precej otrok, kljub temu paje od približno 150 
voznikov, ki so peljali proti Laškemu, kar 44 prekoračilo 
dovoljeno hitrost; večinoma za 20, 30 in tudi več kilome-
trov na uro. Veijetno pa bi bilo takšnih kršitev še več, če 
ne bi vozniki po stari navadi opozariali drug drugega z 
utripajočimi lučmi. 

Do podobnih rezultatov so potem miličniki prišli tudi 
med akcijami pred šolami v laški in velenjski občini, 
nekoliko manj kršiteljev so odkrili le v žalski občini. V 
torek so potem prometni miličniki postavili radarske 
zasede še v šmarski, šentjurski in konjiški občini, rezultati 
pa pričajo, da je voznikom bolj malo mar za varnost otrok 
na cestaii. 

S. ŠROT 

Utonil v potoku 
Prejšnji petek zvečer je v potoku blizu doma utonil 58-

letni Karlo Beline iz Kozjega. Beline je na poti domov ob 
sebi potiskal kolo, na manjši brvi čez potok pa je padel v 
vodo, z glavo udaril ob kamen in utonil. 

Po nesreči ie pobegnil 
Višje sodišče v Celju je potrdilo ka-

len -10 mesecev zapora, ki jo je prvo-
stopenjsko sodišče izreklo 31-letne-
nu Antonu Fidlerju iz Polžanske vasi 
pri Šmarju pri Jelšah. 

Obdolženec je pred tremi leti, nekaj 
pred 4. uro 2jutr£u vozil traktor s priko-
lico brez registracije po lokalni cesti iz 
Mestinja proti Pečici. Na traktorju ni-
» gorele sprednje luči, vozil pa je po 
sredini ceste. 
V Lembergu mu je nasproti pripeljal 

I kolesom z motorjem Jože Z. s sopot-
nikom Petrom M. Ker nista opazila 
neosvetljenega traktorja, sta se zalete-
la v prednji del voñla; Peter M. je pa-
lei v obcestni jarek, Jože Z. pa pod 

traktor in je dobil tako hude rane, da je 
kmalu po nesreči umrl. 

Anton Fidler je odpeljal s traktorjem 
naprej, čeprav je vedel, da j e povzročil 
nesrečo in nekoga povozil s traktor-
jem. Na obravnavi je povedal, da se je 
sicer kasneje vmil na kraj nesreče, ker 
pa je bilo tam že precej ljudi, se je 
ustrašil. 

Prvostopenjsko sodišče gaje za prvo 
kaznivo dejanje zoper varnost javnega 
prometa obsodilo na 8 mesecev zapo-
ra, za drugo kazrüvo dejanje, ko je pu-
stil ranjenca v prometni nesreči brez 
pomoči, pa na 3 mesece zapora, potem 
pa so mu izreku enotno kazen 10 mese-
cev zapora. S. Š. 

Deklica umrla v 
dvigalu 

v nedeljo popoldne, nekaj po 
13. uri se je zgodila huda nesreča 
v dvigalu stolpnice na cesti Vr-
njačke Banje 1 v Titovem Vele-
nju, ko seje smrtno ponesrečila 7-
letna deklica Elvira H. 

Mala Elvira seje peljala z dviga-
lom iz kleti v sedmo nastropje. 
Med vožnjo v dvigalu seje žogala, 
ve^etno pa ji je žoga ušla, ker 
dvigalo nima notranjih zaščitnih 
vrat. Elvira je verjetno hotela uje-
ti žogo, pri tem pa ji je zagrabilo 
obe roki in deklico potegnilo pod 
dno dvigala, ki se je ustavilo šele 
v sedmem nadstropju. Tam so 
mrtvega otroka našli stanovalci. 



Mlade celjske strelke so se tudi tokrat izkazale, saj so prispevale velik delež k zmagi prve in tretjemu mestu druge ekipe. 
Z leve proti desni so: Vesna Čuček, Darja Kačnik in Barbara Jager. Foto: T. Tavčar 

Klaniškov memorial 
šestič Celjanom 

Na strelišču v Celju je bilo 
minulo soboto 19. republiško 
tekmovanje z MK puško za 
Klanjškov memorial, ki so ga 
zelo dobro izvedli člani Ob-
činske strelske zveze Celje, 
pod pokroviteljstvom Repu-
bliškega sekretariata za LO, 
ZZBNOV, RŠTO ter Pododbo-
ra skupnosti borcev XIV. di-
vizije. 

Tekmovanja se je udeležilo 
11 ekip, ki so bile tokrat izje-
moma sestavljene iz po dveh 
strelcev starejših od 20 in dveh 
mlajših kot 20 let. Celjski strel-
ci so tudi letos, že šestič zapo-

red, osvojili prvo mesto. V celj-
ski ekipi so streljali: Vesna Ču-
ček 452 krogov, Daija Kačnik 
466, Jože Jeram 505 in Ervin 
Seršen 508 krogov. Drugo me-
sto je osvojila ekipa iz Kamni-
ka, tretje pa druga celjska eki-
pa v postavi: Saška Lamut 395 
krogov, Dušan Čuček 444, Bar-
bara Jager 480 in Tone Jager 
484 krogov. 

Med posamezniki je prav ta-
ko že šestič zmagal Marjan Re-
pič, ki je nastreljal 509 krogov. 
Drugi je bil Ervin Seršen, le s 
krogom manj in tretji Jože Je-
ram s 505 krogi. Soliden šesti 
pa je bil Mladen Melanšek iz 
Žalca s 494 krogi. 

Rezultati, ki jih strelci dose-
gajo, kažejo na dobro priprav-
yenost za bližnje republiško in 
državno prvenstvo. 

TONE JAGER 

Libela letos resneje 
Košarkarji Libele bodo začeli z ligaškimi boji 11. okto-

bra, vendar so že, kot je navada v tem obdobju, v polnem 
pogonu. 

Za lyimi je mesec trdega dela, ki je bil namenjen pred-
vsem telesni pripravi, odigrali pa so že nekaj prijateljskih 
tekem. Več o vsem trener Rudi Jerič: »Zbrali smo se 4. 
avgusta in do 7-dnevnih priprav na Rogli opravili 17 tre-
ningov v telovadnici. Trenirali smo šest dni v tednu, dva-
krat na teden pa tudi dopoldne. Na Rogli seje intenzivnost 
povečćila. Dvakrat dnevno po tri ure smo predvsem tekli 
po različnih terenih, zlasti v hrib, moč pa pridobivali v 
trim kabinetu. Na dan so igralci pretekli tudi po 26 km. 
Nasploh sem z ryimi zelo zadovoljen. 

V letošnji sezoni je naš cilj jasen: prvo mesto v republi-
ški ligi. Zavedam se, da imćoo isti cilj tudi postojnski 
Nanos, ljubljanska Ilirija in domžalski Helios, zato mislim, 
da bo prvak lahko doživel štiri poraze. Za nas je zelo 
pomemben žreb, ki bo 10. septembra. V prvih dveh kolih 
si želimo čim slabše nasprotnike, ззд nastopamo brez kaz-
novanega Zorana Golea. Igro sem zastavil na mladih igral-
ciii, ki že kažejo velik napredek in že igr^o vidno vlogo, 
loso Roman Urbanija, Alek Turk, Andrej Gajšek pa tudi 
Jani Cencelj, ki pa se mu še pozna skoraj triletna pavza. 
Ob izkušenih Golcu, Pipanu, Kahvedžiču, Medvedu ter 
mladincih Pučku, Pečaku, Tkalcu in Blatniku so to, ob 
morda še kakšni okrepitvi, igralci, na katere računam v tej 
sezoni.« 

DEAN ŠUSTER 

Strelske 
novice 

Minuli konec tedna sta 
se na celjskem območju 
odvijali kar dve občinski 
strelski tekmovanji. Tako 
so se v nedeljo na strelišču 
v Braslovčah pomerili 
strelci ekip iz žalske obči-
ne z vojaško puško. V La-
škem, pa je bilo, prav tako 
v nedeljo, občinsko tek-
movanje v streljanju z ma-
lokalibrsko puško za Po-
kal občinske strelske zve-
ze Laško. 

V Braslovčah je ekipno 
zmagala I. ekipa Žalca (434 
krogov), sledili so strelci II. 
ekipe Šempetra (271 kro-
gov), na tretje mesto so se 
uvrstili strelci iz Liboj (242 
krogov), četrti pa so bili 
Žalčani s svojo II. ekipo 
(229 krogov). 

Med posamezniki je bil 
najboljši Mladen Melanšek 
(171 krogov), Alojz Klovar 
je bil s 171 krogi drugi, tret-
ji paje bil Alojz Zagoričnik 
(132 krogov). 

V Laškem pa so ekipno 
zmagali strelci Strelske 
družine Dušan Poženel, 
Rečica. To je bila njihova 1. 
ekipa (1324 krogov), drugo 
mesto so prav tako zasedli 
strelci iz Rečice s svojo II. 
ekipo (1276 krogov). Tretja 
je bila strelska družina 
Alojz Kerše Pivovarna La-
ško (1239 krogov), četrti pa 
so bili člani Strelske druži-
ne Papirnica Radeče (1120 
krogov). 

Med posamezniki so naj-
bolje streljali Stanko Pe-
klanec iz Rečice (348 kro-
gov), Zlatko Deželak iz Re-
čice (346 krogov). Tone Ko-
žar iz ekipe Pivovarne La-
ško (335 krogov) in Helena 
Lavrinc iz Rečice (333 
kroge). 

N.G. 

Letos večje želje in cilji 
v taboru nogometašev In-

grad - Kladivarja so te dni 
zadovoljni. Po dobrih pripra-
vah, ki so bile le v Celju na 
Skalni kleti in na Oliihpu so 
Celjani odlično štartali in v 
prvem kolu premagai Kovi-
narja iz Maribora 4:0. 

Zmaga je vsekakor po-
membna in spodbudna za vse 
igralce, toda najbolj so bili ve-
seli gledalci, zbralo se jih je ne-
verjetno malo, le okrog 300. Ti 
so po več letih videi kombina-
torno in učinkovito igro vseh 
igralcev, predvsem pa napa-
dalcev, ki so nesebično iskali 
eden drugega in s tem odpirali 
možnosti za dosego zadetkov. 
Če gostje ne bi imeli odhčnega 
vrataija Domadenika (ubranil 
je 11 m Korenu), bi bila zmaga 
Ingrad Kladivarja še višja. 

Pozanimali smo se o tem ve-
likem premiku pri ce^skih no-
gometaših pri treneiju Vlada-
nu Mladenoviču, ki nam tako-
le pojasnuje letošnji štart celj-
skega moštva: 

»Uprava je nćiredila svoje. 
Vse službe uspešno delujejo in 
s tem so dobili zaupemje tudi 
vsi igralci. V staro moštvo sta 
se vrnila Mitja Marinček in 
Zlatko Koren, ki sta močno po-
živila napad. Ker imamo do-
volj igralcev, ni težav z izbiro 
moštva. Igr^o n^boljši in 
konkurenca je pripeljaa vse 
igralce do tega, da vadijo zelo 
prizadevno. S pripravami smo 
pričeli 29. julija in v priprav-
ljalnem obdobju dosegli več 
lepih rezultatov. Toda šele sre-
čanje proti Kovinarju nam je 
potrdilo, da imamo moštvo s 

katerim bi lahko posegli v boj 
za uvrstitev med najboljšo še-
sterico v republiški ligi, kar bi 
pomenilo ob reorganizaciji 
tekmovanja v zveznih ligah in 

medrepubliških ligah vstop v 
višji razred tekmovanja.« 

In s katerimi igralci boste 
nastopili v letošnji sezoni? 

»Imamo odlično vrsto in kar 
20 igralcev. Nekaj se je zata-
knilo pri odličnem Božu Vuko-
viču. Sicer pa tudi brez njega 
moštvo odlično igra. Na Skalni 
kleti pa bodo lahko naši gle-
dalci gledali naslednje moštvo: 
Dragan Rošič, Izet Račič, 
Adem Dizdarevič, Jani Žilnik, 
Bojan Mgjal, Bojan Beve, Rudi 
Škedelj, Mitja Marinček, Zlat-
ko Koren, Stanko Beve, Stan-
ko Emeršič, Milan Kojič, Bran-
ko Škrbinek, Dušan Kokotec, 
Boško Škrbič, Djevat Zukič, 
Darko Mlinar, Emir Daksanal-
tič in Izet Eminič.« 

J. KUZMA 

20GA JE OKROGLA 
Minuli konec tedna so se pričela tudi nogometna tekmova-

nja v prvi republiški ligi ter v slovenski območni ligi, v 
katerih nastopajo tudi moštva iz našega območja. 

Rudar iz Titovega Velenja je s težavo, a povsem zasluženo, 
doma premagal Triglav iz Kranja, saj so bili ves čas boljši. Edini 
zadetek je dosegel Gabrič v 32. minuti. 

Kar 3500 Ijubite^ev nogometa seje zbralo na stadionu Elkroja, 
ki pa so videli prvi poraz novinca v tej ligi. Z 2:1 jih je namreč 
premagal Teol-Slovan iz Ljubljane. Čeprav domači igralci niso 
igrali slabo, pa so bili neučinkoviti pred vrati nasprotnika. Zade-
tek za domače je dosegel Šušnjara v 70. minuti, za goste pa sta 
bila uspešna Poljanšek in Jerina. 

Slovenska območna liga - vzhod: rezultati - Nafta-Šmartno 
1:0 (1:0), Steklar-Partizan (Ž)- 3:1 (0:1), Dravinja-Proletarec 2:0 
(1:0). 

POD KOSI 
Konjiški Comet se v pokalnem tekmovanju ni uspel uvrstiti 

med štiri najboljše v Sloveniji. Na domačem terenu ga je 
premagala ljubljanska Ilirija z 102:113. Konjičani so prvi polčas 
dobili, v drugem pa popustili, potem ko poškodovani Stojan 
Šmid ni zmogel doseči več kot 13 točk. Rozman in Ritonja sta 
bila najpreciznejša pri domači ekipi z 29 in 20 koši. 

Libela je odigrala več prijateljskih tekem: v Slovenskih Konji-
cah je premagal Comet s 95:88 (53:35). Pri Libeli sta bila naj-
boljša Goleč 26 in Medved 18, precizni pa so bili tudi Turk 17, ter 
Pipan in Urbanija z 11 koši. V Celju so premagali mariborsko 
Timo-MTT Z 95:90, šoštanjsko Elektro z 126:78 (Gole 36, Turk 
25, Urbanija 20, Pipan 24) ter Novi Zagreb s 104:92 (Gole 25, 
Turk 18, Urbanija 17, Pipan 27, Gajšek 10 in Cencelj 7). 

Mladinci Libele so izgubili v Celju z vrstniki mariborske 
Time-MTT z rezultatom 70:72 (45:45). Strelci: Blatnik 7, Marolt 
16, Pečak 14, Tkalec 20 in Pučko 11 košev. DEAN ŠUSTER 

Rokometašl Aera na Madžarskem 
V okviru priprav na bližnjo tekmovalno sezono so rokome-

taši Aera Celje odigrali tudi dve prijateljski tekmi v Topolcu 
na Madžarskem. S tamkajšnjo ekipo so igrali neodločeno 30:30 
(16:16), z madžarskim prvoligašem Varpaloto pa so izgubili z 
32:26 (16:15). Po besedah novega trenerja Toneta Tislja se je 
poleg starejših igralcev Razgotja, Dobrška in drugih, najbolje 
izkazal mladi Tetey Banfro. 

Že prej pa so se celjski rokometaši udeležili Kopačevega 
memoriala v Mariboru in zmagali. V dokaj močni konkurenci so 
premagali Slovenj Gradec 29:26 in v finalu Nürnberg 27:26 
(22:22, 11:12) po streljaryu sedemmetrovk. N. G. in J. K. 

BAI V LJubljani 
v soboto in nedeljo bo Ljub-

ljana zaživela v znamenju at-
letike. Tam se bodo pričele 45. 
Balkanske atletske igre, na 
katerih sodelujejo reprezen-
tance Bolgarije, Grčije, Ro-
munije, Turčije in Jugosla-
vije. 

Jugoslovanske barve bo za-
stopalo tudi pet atletov iz Ce-
lja. To so Edi Kolar, Rok Kopi-
tar, Stane Rozman, Milan 
Кгадјс in Kristina Jazbinšek, 
morda pa se jim bo pridružil 
tudi Milan Jovanovič. 

Pred pričetkom BAI smo 
obiskali predsednika Atletske 
zveze Slovenije Staneta Mele-
ta, ki je Celjan, in ki je o tej 
veliki športni prireditvi pove-
dal: »BAI so največja atletska 
prireditev v Jugoslaviji. Zato 
smo jo morali dobro pripraviti. 

Glede pripravljenosti naših 

atletov lahko rečem, da | 
trenutno tako v moški k, 
ženski konkurenci okoli tî  
ga mesta. Letos so precej ц 
ni Bolgari, nekoliko se lg| 
merimo z Romuni. To je 0(j 
no od tega ali bodo Romij^ 
Ljubljano prišli z najmočn^ 
postavo ali ne. 

V Ljubljani bo paša za« 
nastop nekaterih znanih a* 
tov, ki sodijo v sam svetoj 
vrh. Tako bo v Ljubljano pfi 
Bolgar Markov, ki tekmuj^ 
troskoku in napoveduje ju 
tovni rekord. Upamo, da gji 
dosegel v Ljubljani. Na BAii 
tudi nova svetovna rekorde* 
v teku na 110 m ovire, Во1ц 
ka Donkova, iz Romunije» 
prihaja atletinja Puiko, ki ад 
v svetovni vrh v teku na dot 
oziroma srednje proge.« 

NATAŠA GERK^ 

NA KRATKO 
Končano Je SP In EP 
v lokostrelstvu 

v avstrijskem mestu Rad-
stadt, se je končalo 10. svetovno 
in 9. evropsko prvenstvo, v loko-
strelstvu. Med mladinci sta na-
slova svetovnih prvakov osvojila 
dva Jugoslovana. V instinktiv-
n e m slogu je Izidor Požar zasedel 
prvo mesto, prvo mes to pa je za-
sedel tudi S i m o n Pavl in v pro-
s tem slogu. V inst inkt ivnem slo-
gu pa je Valentin Pre lovec zase-
del 18. mesto , Vojko Čolnar, je 
bil 21., Žare Kranjc iz Gornjega 
Grada pa je zasedel 23. mesto. 
Tekmovanje je potekalo v ne-
ugodnih vremenskih razmerah, 
saj je deževalo in ce lo snežilo, kar 
je pri nastopih precej oviralo na-
še tekmovalce . 

Lavrlnčeva in Bola 
na SP 

v ponedeljek sta na Svetovno 
prvenstvo v streljanju odpoto-
vali Helena Lavrinc, iz Rečice 
pri Laškem in Denis Bola iz Ti-
tovega Velenja. Svetovno pr-
venstvo bo v vzhodnonemškem 
mestu Suhlu. Obe tekmovalki 
se bosta vrnili 12. septembra. 

Kolesarske novice 
Iz celjskega kolesarskega klu-

ba Merx so nam sporočili, da se 
meseca septembra obetajo šte-
vilne kolesarske prireditve. 
Najpomembnejša je gotovo bal-
kaniada, ki bo od 14. do 20. sep-
tembra v Bolgariji. Kot Član dr-
žavne reprezentance se j e bo 
udeležil tudi kolesar Celjskega 
kolesarskega kluba Merx, Iztok -
Melanšek. Vozil bo ek ipno in po-
samezno. Še prej, 9. septembra, 
pa se bo udeleži l trodnevne dirke 
v Avstriji. 

Že v soboto se prične dvodnev-
na kolesarska dirka za člane in 
mladince Džurdževac-Podravi-
na, ki se bo končala v nedeljo. 

13. septembra bo klubska kole-
sarska dirka, 4. Memorial Vita 
Vitanca, ki se prične v Štorah in 
vodi do Svet ine. Dirka je name-
njena za v s e kategorije, prijavijo 
pa se lahko tudi kolesarske sek-
cije sindikatov. 

N . G . 

Pionirji skakalci na 
pripravah na 
Čeiioslovaškem 

Pionirska reprezentanca smu-
čarskih skakalcev se je vrnila iz 
sedemdnevnih priprav na Čeho-
slovaškem. Udeležili so se je tu-
di slovenski skakalci, ki so v 
reprezentanco prišli po dobrih 
uvrstitvah za pokal Cockte. 

Na Cehos lovaško so tako od-
potovali pionirji iz Zbelovega, 
Raven na Koroškem in Titovega 
Velenja, pa tudi člani T V D Lo-
pata. 

Po besedah trenerja Unioija-
Zbelovo, Stanka Oprežnika, so 
bili pogoji za vadbo odlični. Pri-
prave je vodU zvezni trener An-
drej Tomin. Mladi skakalci so se 
preizkusili na 40 kot tudi na 90 
metrski skakalnici in pokazali, 
da so dobro pripravljeni. Povezo-
vanje skakalcev Unoirja Zbe lovo 
in t V d Lopata je pokazalo dobre 
rezultate in s t em bodo nadalje-
vali tudi v bodoče. Tako bodo na 
tekmovanja hodili skupaj, kar bo 
zmanjšalo stroške potovanj. 

iVIednarodno teniško 
srečanje v Olomucu 
V soboto in nedeljo, je bilo 
Olumucu mednarodno tenij 
srečanje, na katerem sta se | 
merili domača ekipa Lokomgi 
va Olomuc in Cinkarna Celjt 

Ves čas so bili boljši domaću 
s ^ so v soboto premagali Celja; 
s 7:5, v nedeljo pa s 5:1. 

Dvoboj je omogoč i la celjsi 
Kovinotehna, ki pos lovno sod 
luje s S i g m o iz Olomuca. Povn 
ni dvoboj bo v Celju predvidoi 
septembra, ali maja prihod^ 
leto. 

V. 
Karate seminar v 
Kopru 

V Kopru se je končal serain 
v karateju stila Tani ha shi 
ryio. To je bil po osemnajstih 
tih drugi tovrstni seminar v J 
goslaviji, ki sta ga vodila Angi 
Ken J o h n s o n in Celjan ing, 
ton Maruša. Udeleženc i semini 
ja so trenirali dvakrat dnevnoj 
dve uri ter se seznanili z origiij 
nimi katami, ki so j ih trenirali 
Okinavi in J a p o n s k e m ter se ni 
spremiryale kakor pri ostalih i 
lih. Ob koncu seminarja je bi 
testiranje za pridobitev pasov.l 
СеЏа je sodelovalo s e d e m karati 
istov, pasove jih je dobi lo pet, 
Žalca e d e n (tudi dobil pas) in U 
škega trije (eden dobil pas). 

ÎI 
Republiški pokal 
celjskim atletom 

v Mariboru je bilo kvalifik) 
cijsko tekmovanje za jugosi 
vanski mladinski pokal. V obä 
konkurencah so zmagali atletii 
atletinje, mladinci Kladivaqi 
Pri mladincih so Celjani prehiti 
N o v o mes to za 140 točk, pri пА 
dinkah pa ekipo Olimpije za 2У 
točk. 

Zmaga iVieianška 
Minuli vikend so se celjski 

lesarji udeležili dveh kolesii' 
skih prireditev. Tako so v sob» 
to nastopili na kriteriju slove» 
skih mest v Grosupljem, kjerjf 
Iztok Melanšek med člani zasf 
del prvo mesto. 

Ostali celjski kolesarji so ŝ  
uvrstili na naslednja mesta; Saß-
di Šmerc je bil s edmi m e d m l # . 
mi mladinci . Jure V o d e b ostf 
m e d pionirji A ter Jani Matk" 
enajsti med pionirji B. 

V nedeljo p a j e bila tradicional 
na kolesarska preizkušnja ^ 
krožni progi na Brdu za VelA' 
nagrado Roga. Med člani in st» 
rejšimi mladinci (imeli so 
pen štart) je bil Iztok Melanš» 
sedmi. Med m l ^ š i m i mladinci P 
j e bil Sandi Šmerc peti. . 

N.C 

Konjeniki za pokal 
Tarmek 

V Krumperku je bila mirjl'J 
nedeljo konjeniška priredit^ 
za pokal Tarmek. To je prir«^; 
tev, ki so s e j e udeležili najbolj-' 
evropski konjeniki, finalno 
movanje pa bo predvidoma ^ 
nec leta v Londonu. V Krumpa 
ku je zmagal domačin, Matr 
Čik, Stanka Koladič p a j e zased'" 
tretje mesto in je v skupni uvrs 
tvi četrta. . ^ 

V tekmovanju mladih копК 
prvo mesto zasedel Celjan BoF 
Herman. 



guzy J. Priai, administra-
lj,j.)co iz Washingtona, je nav-
lyjil razstavni prostor: » Vsa 
^etniška dela so postavlje-
2 tako, da lahko obiskova-

li ubrano gleda, ker mu ni-
^gar ne odvrača pozornosti. 
jjjjte so razporejene na dva-
krat večji oddaljenosti kot v 
jfligih galejah, ki sem jih 

•pela doslej priložnost vide-
j Všeč mi je tudi, ker so 
0ovi obloženi z lesenimi 
pščami, kar daje vtis, kot 
^ imajo slike dvojni okvir 
jp te pri opazovanju resnično 
nične moti.* 
, Gary Robb, študent likov-
je umetnosti iz New Yorka:« 
ŝi, ki se ukvaijEÒo z likovno 

i^netnostjo, najsibo poklic-
no ali amatersko, bi morali 
У5дј enkrat v življenju obi-
skati nacionalno galerijo v 
Washingtonu. Sam sem jo že 
večkrat, najbolj pa me nav-
dušuje oddelek z deli Picas-
sa. Braquea, Modiglianija, 
Matissea, Dearinea in drugih 
predstavnikov francoske šo-
le, ki je gotovo eden najbolj-
ših na svetu.« 

Poleg stalne zbirke, ki je 
omejena na dela umetnikov, 
ki so umrli pred najmanj 

dvajsetimi leti, je v nacional-
ni galeriji razstavljena tudi 
zbirka še živih ali nedavno 
umrlih likovnih umetnikov, 
med katerimi pa »presenet-
ljivo« ni nikogar izmed jugo-
slovanskih likovnih ustvar-
jalcev. Če vanjo res tudi so-
dijo, bi lahko presodil le do-
bro likovTio podkovan teore-
tik ali kritik. Gotovo pa se 
lahko marsikateri jugoslo-
vanski, morebiti tudi celjski, 
likovni umetnik postavi ob 
stran umetnikom, ki razstav-
Ij^o svoja likovna dela v šte-
vilnih muzejih moderne 
umetnosti, kot sta na primer 
Museum of modern Art in 
Whitney v New Yorku ali 
Museum of modern Art v 
Los Angelesu. Da je temu 
res tako, je treba prepričati 
le še Američane. 

Rob Morse, vladni usluž-
benec iz Washingtona, ni 
mogel skriti samozadovolj-
stva: Nihče se več ne more 
resno u k v ^ a t i z umetnost-
no zgodovino ali z likovno 
umetnostjo, če ne vidi naših 
muzejev in galerij. Jugoslo-
vani ste prikrajšani, ker vse-
ga tega ne morete pokazati 
študirajoči mladini.« Da i ne 

bi ostal brez pike doda: >'Na-
tional Gallei-y of Art je naj-
večja in najbogatejša na 
svetu!« 

Radodarni z božjo 
besedo 

č e bi človek sodil po nev-
siljivi ameriški hotelski po-
nudbi, bi lahko sklepal, da j e 
bestseller številka ena v 
Združenih državah Amerike 
Sveto pismo. Ni namreč ho-
tela, od New Yorka do Los 
Angelesa in Honoluluja, kjer 
ne bi naletel na to knjigo z 
vizijo idealne, humane druž-
be brez socialnih razlik. 
Američani se te nevarnosti 
očitno ne zavedajo, kajti v 
nasprotnem primeru ne bi 
bili tako radodarni z božjo 
besedo. Morda računajo na 
-to, da se številni bogova, v 
Združenih državah Amerike 
namreč obstaja približno 
šestdeset različnih religij, ta-
ko kot naši delegati, ne bodo 
uspeli dogovoriti o nadaljnji 
viziji razvoja. 

Američani so nasploh zelo 
praktični ljudje, poleg Svete-
ga pisma zelo radi prebirao 
še knjige o negi otroka, po-
učna dela o boleznih kokoši, 
o higieni, o lepem vedenju, 
ipd. Poleg poslovnih in prak-
tičnih teženj je med ameri-
škimi bralci zelo razširjeno 
tudi stremljenje po nezah-
tevnem razvedrilu, pozabi in 
seksu, za kar im^jo neslute-
ne možnosti, ne le v knjigah. 

Kakovost branja se sicer 
tudi v Združenih državah 
Amerike zadnja leta izbolj-
šuje, vendar predvsem na ra-
čun študirajoče mladine. Pa-
tricia A. Raffanielo, učitelji-
ca iz New Yorka, je ta dej-
stva zaokrožila: »Knjige be-
rejo predvsem mladi, ker jih 
k temu silijo tudi velike teh-
nološke spremembe in vse 
večja potreba po novem zna-
nju. Na njihov račun znaša 
vrednost ameriške knjižne 
proizvodnje že nek^ mili-
jard dolarjev. Starejši vza-
mejo knjigo v roke običajno 
le takrat, ko je televizijski 
program povsem zanič.« 

Med ameriškimi bralci so še 
vedno zaželene tudi tako 
imenovane kratke zgodbe 
(short story), ki so jih uvelja-
vili ameriški pisci, kot so: W. 
Irving, E.A. Poe, N. Havthor-
ne. Mark Twain in Henry Ja-
mes ter kasneje razvili zlasti 
Ernest Hemingway, William 
Faulkner, Katherine Anne 
Porter in drugi. V vsaki na-
vadni prodajalni (drugstore) 
prodajno tudi žepne knjige 
(paperbound books) in, kar 
je zanimivo, ne gre le za za-
bavne ali zahtevne romane, 
temveč tudi za šolske, znan-
stvene in strokovne knjige. 
Žepna knjiga, ki si pri nas le 
počasi utira pot, se je v Zdru-
ženih državah Amerike uve-
ljavila že v zgodnjih šestde-
setih letih. 

Resni bralci, ali vsaj tisti, 
ki želijo, da bi kot takšni iz-
padli, se pohvalijo, da berejo 
Hemingwaya, Wouka, Ма-
ileija, Steinbecka . . s p e t 
drugi, ki ne dajo toliko na 
dober vtis, brez zadržkov po-
vedo, da berejo na primer 
Charlesa Bukowskega in 
njemu podobne pisce. Tako 
tudi Denise Michel, medi-
cinska sestra iz San Francis-
ca, ki je znala nekaj odlom-
kov iz romanov Charlesa Bu-
kowskega domala na pamet. 

Američan brez avta deluje kot opica brez dlake. Ker v 
velemestih takorekoč ni moč nikamor priti brez avta, seje 
temu prilagodila tudi cerkev. Sestavni del večine cerkva 
so tako tudi velika parkirišča, medtem ko so v nekaterih 
ameriških cerkvah šli že tako daleč, da lahko poslušajo 
verniki pridigo kar iz avtomobila. Cerkev na fotografíji je 
is San Francisca. 

ZDRAVILIŠČE DOBRNA 
Folkloma skupina PD »Kajuh« Dobrna prireja v nedeljo, 7. 
septembra na prireditvenem prostoru Zdravilišča Dobrna turi-
stično folklorno prireditev »ZAPLEŠIMO POLKO«. 
Ob 15. uri se bosta s programom predstavili folklorni skupini iz 
Šmartnega ob Paki in Dobrne. Po nastopu bodo nagradne 
igre, obiskovalce pa bo zabaval ansambel Hmeljarski instru-
mentalni kvintet. 



FRAN SÄLESKI-FINZGÄR 

P o d svobodnim šoi icem 
»Prejasni, čemu so bogovi naredili noč? Pokaj so 

razlili od Epafroditovih vrtov do carskih gajev zeleno 
cesto, po kateri ne ropoče kolo in ne udarja podkev, da 
bi zbudila nepotrebne oči in odmašila speča ušesa ?* 

Epaffodit ni za trenutek nič odgovoril. Mrmral je v 
suhe ustnice zopet in zopet oni resnični Evripidov rek: 
Kdor ljubi - je blazen. 

»Torej ponoči, po morju ... Potemtakem sta sklenila, 
da gresta skupno oba v pogubo.« 

»V pogubo? Če mi bo razlagala blagovest, ali naj ji bo 
to v pogubo? Čudni ljudje v Bizancu. Če se žrtvuje ona, 
čista kakor sončni dan v mladi vesni, da mi govori o 
svojem Bogu, ji je v pogubo? Pošten barbar vas ne 
razume!« 

Dvomljivo seje nasmehnil Epafrodit. Njegove drobne 
oči so se zapičile v Iztoka. 

»Sinko, kdo ti bo verjel v Bizancu, če se shajaš ponoči 
z lepo dvorjanko, da govorita o bogovih ?« 

»Pogleda пцј Ireni v oči in tam bo bral resnico, ki je 
zapisana jasno in trdno, kakor so jasne in trdne zvezde 
na nebu.« 

Iztok seje navdušen ozrl vjasnino, kije svetila skozi 
impluvi] v peristil. 

»Ali kc^j slutiš, da bi utegnila to zvedeti zavistna 
despojna? Morda že ve. Njeni vohuni prisluškujejo za 
vsakim voglom.« 

»Če bi zvedela, če že ve, kaj je to? Sßj nosi zlati nimb 
svetosti krščenikov, hodi za križem, pokleka pred žrtve-
nikom, kjer darujejo žreci kruh in vino bogovom, tedaj 
bo vendar odlikovala dvorjanko krščenico, ki v svetem 
ognju pridobiva njeni veri barbarskega stotnika!« 

Epafrodit ga je pogledal vnovič z dolgim pogledom, 
polnim dvoma. Nato je vstal, položil obe roki na njegova 
ramena in rekel: 

»Iztoče! Kakor zlata vrata v Bizanc, tako so lepe in 
močne tvoje prsi. Ali notri kljuje drobno srce nedolž-
nega pastirčka. Bodi! Kristus blagoslovi večino ljube-
zen! Zaupaj vame! Deset najmočnejših sužnjev ti je na 
službo. Čolni so vedno pripravljeni. Kadar pride, vselej 
pospremi Ireno. Zakaj v pozni noči so nevarne mokre 
ceste krog Bizanca!« 

Iztok je poljubil Epafroditu roko in trgovec je izginil 
med stebriščem. 

Ko je Iztok prišel prek vrta do svojega stanovanja, ga 
je čakal Numida pri vratih in mu izročil majhen zavitek. 

Centuno je pozval sužrrja, naj mu pomore odpreti oklep 
ter mu pripravi kopel. Izpraševal ga je, kdo mu je prine-
sel zavitek, kdaj in kaj je sporočil. Numida pa ni vedel 
ničesar povedati. Lepo oblečen suženj da je pritekel in 
strogo naročil, da se sme izročiti edinole gospodu. Zato 
je nosil ves dan zavitek s seboj in ga tiščal skritega na 
srcu pod tuniko. 

Iztok je postajal nemiren. Blagovest je! Od Irene! Dal 
je Numidi пек^ statérov in ga odslovil Na kopel je 
pozabil Rahlo je odmotal ovoj in posvetile so se lepe 
grške črke: Evangelij po sv. Matevžu. Na prvi strani je 
tičal listek. Hlastno gaje prijel centuno in bral: 

»Dobri Iztoče, vrh centuria! Vzemi blagovest 
Kristusa in beri. Ko bo mogoče, pridem, in govori-
la bova o sveti resnici 

Poljub miru ti izroča 
Irena.« 

Iztok je pritisnil drobni list na vznemirjeno srce, prijel 
pergamente in jih blagroval: Srečne ve črke, ker ste 
gledale njene oči! Irena, Irena! 

Minilo je nekaj dni. Irena je čutila prezirljive poglede 
dvorjanic. Bala seje despojne. Ali Teodora je bila z njo 
prijazna, večkrat jo je celo odlikovala pred drugimi To 
je deklico pomirilo in prepričana je bila, da carica niče-
sar ne ve o nočnem pogovoru z Iztokom. Z Azbadom se 
ni več sešla. In tako je z veselim smehom na licu prena-
šala vso zavist in prezirljivost dvorjanic ter živela edi-
nole svoji misli, da Iztoka spreobrne. Brala je knjige 
modrijanov in se vadila v govorništvu. Vse ure, vse misli 
in hrepenenje, vse se je snovalo krog Iztoka. Ni hotela 
lagati sama sebi, da ga ne ljubi iskreno. Prosila je Krista 
Pantokratorja, naj varuje Iztoka, naj ga razsvetli - in naj 
ga pripelje nekoč, da bo njen, samo njen, ta dobri sin 
Slovenov. 

Iztok paje bral evangelij. Bral ga ni s hrepenenjem, da 
bi spoznal Irenino vero, bral ga ni zato, da bi zatajil 
bogove, bral je, ker je želela ona in je med branjem 
mislil, da sliši njene besede. Kljub temu je bil vendar 
čim dalje bolj zamišljen. Z železno silo so se ga prije-
male preproste besede blagovesti. Razmišljal je o bogo-
vih, budil seje dvom, v duši je nastala borba, dvignila 
sta se dva bregova - in sredi prepad brez mostu. Na 
enem bregu Irena z blagovestjo, na drugem sam s Sveto-

vitom, Perunom in drugimi božanstvi. Vleklo gaje prek 
prepada zavoljo Irene. Na domača tla in slovenske žrtve-
nike gaje vezala neizmerna mržnja do tiranov. In tako je 
hrepenel in ljubil, bežal in sovražil vsa duša in srce se 
mu je razburkalo, njegova vedra glava, ki jo jc nosil 
pokonci, seje v poznih večerih povešala, oči so strmele 
v nepoznano in nerazumljivo daljavo. 

V tem brezmejne duševnem razdvojuje srčneje kopr-
nel po Ireni Da bi že prišla ona, da bi sédel k njenim 
nogam, objel njena kolena in seji zagledal v oči. Tam, v 
njenih očeh, je vsa resnica, v njenem srcu vsa ljubezen 
in vsa njegova vera - vera vanjo. Vsak dan je zpraševal 
Numido, ali mu je prinesel kdo pismo. In Numida je bil 
žalosten, ker ni mogel postreči gospodu, tako da gaje 
vsak dan pričakal na dvorišču pri vratih in mu s solz-
nimi očmi tožil: »Ni, gospod, ni pisma, po katerem 
hrepeniš. Kako sem nesrečen, kako sem nesrečen!« 

Tudi Irena je hrepenela po Iztoku. Prebirala je psalter, 
poklekala pred ikono; v poznih nočeh je slonela na oknu 
in njene oči so se potapljale v zelene valove in plule v 
čolničkih hrepenenja po obrežju in iskale Epafroditove 
vile. 

Hlepel je tudi Azbad. Toda vse njegovo hlepenje Л 
bila več ljubezen, bila je edino misel na maščevanje. ^ 
nad njim se je vse zgrnilo v neprozorno temo. Teodori 
ni omenila nikoli več Iztoka, ni se več šalila z Ireno, 
njemu je bila hladna. V njem je gorelo in sičalo. Na dan 
pa ni moglo. Z besedico si ni upal dotakniti se pred 
despojno imen tistih dveh, katerima je zaprisegel maš-
čevanje. Édino Iztok je bil tisti, katerega je mučil Ш 
vajah, da bi vsak drug obnemogel Toda barbar in nje-
govi vojaki so vse prenesli, vedno zmagovali, vedno se 
odlikovali. Niti enkrat ni mogel ponižati Iztoka. 

Teodora je bila izredno zamišljena. Dvorjanice so seje 
bale in slutile nekaj groznega. Mnogo večerov je brei 
družbe samevala. 





Piše 
Prof. dr. sci. mag. 
lanez Kraševec 

Balneoioško zanimiv izvir 
v Loki pri Žusmu 

(nadaljevarye iz prejšnje šte-
viLke) 

Iz primerjav analiz lahko 
povzamemo, da je voda po 
balneokemizmu dokaj so-
rodna že znanim vrelcem, 
kot I>aškemu, Čateškim, Do-
le^skim. Šmarješkim to-
plicam, Topolšici, Tuhelj-
skim, Krapinskim toplicam 
itd. 

Celo znani zimskošportni 
rekreacijski center Bad Kle-
inkirchheim na sosednjem 
Koroškem ima po sestavi so-
rodne vrelce s celo manj pro-
stega ogljikovega dvokisa, le 
4 mg/l, vendar višje tempera-
ture vode. Poleg tega lahko 
omenimo tudi nekatere dru-
ge izvire, podobne po sestavi 
našemu v Loki, kot izvir To-
plice na Bledu, Vaseno pri 
Selah v Tuhinjski dolini, Me-
dijske toplice in še kje. Tudi 
vrtina v Radani vasi pri Zre-
čah in že uporabljen izvir za 
kopanje v Zbelovem pri Lo-
čah sta dokaj podobna. Glav-

ne razlike so le v količinah in 
temp)eraturi. Nekateri imajo 
ravno okoli 20 stopinj C in 
spadćuo že med akratoterme. 

Pretok izvira, ki smo ga 
ocenili, je le nekaj litrov v 
sekundi, bi dobil dokončen 
odgovor ravno s strani geolo-
gov hidrologov z vrtino, prav 
tako pa tudi morebitna višja 
temperatura vode. Sicer pa 
je vodo še vedno možno do-
greti, celo s šolamo energijo. 

Po analizah bi bil vrelec v 
Dobrini celo odlična pitna 
voda z obetajočimi pozitivni-
mi fiziološkimi učinki, ven-
dar bi poleg količine moral 
biti higiensko in sanitarno 
neoporečen. To pa za sedaj 
še ni, s^j leži izvir izpostav-
ljen med travniki in lyivami. 
V kolikor bi bila na razpola-
go sredstva, bi vrelec ob ge-
ološko zadostni količini ko-
ristne vode lahko bil na raz-
polago ne le za pitne, temveč 
tudi športne, rçkreacijskotu-
ristične namene s plavalnim 

bazenom, ob spremlj^očih 
ubikacijah. Tak tipično go-
stinsko-turistično in rekre-
acijsko uporabljen vrelec je 
v Medijskih toplicah. Voda 
bi ob vsekakor potrebnem 
dogrevanju za približno 10 
stopinj C bila poleg plavanja, 
igre in zabave koristna tudi 
še iz fiziološkega gledišča 
raznih motenj gibal, sklepov, 
hrbtenice itd. 

Ne moremo to trditi, lahko 
pa prenašamo tozadevne 
možnosti od tam, kjer prak-
tično enake vode uporablja-
jo per analogiam. Napačno 
bi bilo razmišljati v kakršno-
koli smer zdravilišč, teh je 
kar dovolj, organiziranih in 
opremljenih. Gre za koristno 
pridobitev kraja in občine ob 
zadostni kapaciteti vrtine in 
dogrevanju vode. Interes je 
bil prisoten že s strani kraja-
nov, ki so, kot pravijo, že 
pred desetletji hodili v bliž-
nje takratne Atomske topli-
ce, pa zaradi bližine tega 

vrelca uporabih to vodo. Saj 
so na enak način rastle tudi 
Atomske toplice iz nekdanje 
Harine Zlake, lesenih baze-
nov in prizadevanja кгада-
nov v center, kakršen so da-
nes. V kolikor pa bi količine 
pokazale le možnost pitne 
namene, pa bi pričakovali 
dokíy ugodne učinke kalcije-
ve magnezijeve hidrokarbo-
natne akratopege z določeno 
količino prostega CO2 in flu-
orida tudi na prebavila in 
preprečevanje zobne gnilo-
be. Izvir je celo z večimi v 
študiji primeijanimi izviri 
bogatejši na rudninah, ki 
im^o koristne fiziološke 
učinke na telo. 

Raziskava obsega 50 strani 
z vsemi natančnejšimi po-
datki, primeijalnimi analiza-
mi, citati in predvidevanji 
uporabnosti ter je bila v av-
gustu tega leta predana ob-
činski raziskovalni skupno-
sti in Zdravstvenemu domu 
v Šentjuiju. 

Lestvici Radia Celje 
Zabavne melodije: 

1. MOLIM TE, OSTANI - TEREZA 
2. SRCE JE POPOTNIK-OBVEZNA SMER 
3. A KIND OF MAGIC - QUEEN 
4. JUST WE TWO (MONA LISA) - MODERN TALKING 
5. SLEDGEHAMMER - PETER GABRIEL 
6. SABINA-BAZAR 
7. UUBEZEN JE SLEPA - CMOK 
8. KISS - PRINCE 
9. TISTA ČRNA KITARA - VLADO KRESLIN 

10. LOVE TOUCH - ROD STEWART 

Lestvica zabavnih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsako soboto ob 17.15 uri. 

DomaČe melodije: 
1. PLANINSKI CVET - AVSENIK 
2. LE LUNCA VE ZA NAJINO LJUBEZEN - SAVINJSKIH 7 
3. DOLINA SPOMINOV- FANTJE TREH DOLIN 
4. UUBEZEN V ŽITU-RŽ 
5. PETELINČEK-VESELI HMELJARJI 
6. KJE SO NAJINE STEZICE - ALPSKI KVINTET 
7. MOJE STEZICE - BRODNIKI 
8. ZADNJI POLETNI DAN - FANTJE Z VSEH VETROV 
9. VSAK SE Z NAMI VESELI - SLOVENSKI MUZIKANTJE 

10. BELI CVET-MIHELIČ 

Lestvica domačih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsak ponedeljek ob 17.15 uri. 
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KUPON 

lestvica zabavnih melodij 

izvajalec : 

lestvica domačih melodij 

izvajalec 

ime in priimek 

nasiov . 

Nagrajenca: Matej Plajnšek, Rogatec 20 
Ivanka Makuc, Cesta Kozjanskega odreda 6, 
Štore 

Pišite na naslov: Novi tednik-Radio Celje, 
Trg V. kongresa 3a, Celje 
Vsakič nagrada - velika plošča, ki jo izžrebanci izberejo 
v prodajalni MELODIJA v Celju. 

ČETRTEK, 4. 9.: 8.00 Poročila, 8.10 Hortikultura, 9.« 
Druga poročila, 9.30 Obvestila, 9.40 Srečanje z leti, 10.» 
Zaključek sporeda, 15.00 Poročila in obvestila, 169 
Čestitke in pozdravi, 16.30 Kronika, 17.00 V živo, 18.00 Zak 
ijuček sporeda. 

PETEK, 5. 9.: 8.00 PoročUa, 8.10 Petkov mozaik, 91» 
Druga poročila, 9.30 Obvestila, 9.40 Žveplometer, 10.00 Zat 
ljuček sporeda, 15.00 Poročila in obvestila, 16.00 Čestitke» 
pozdravi, 16 30 Šport ob koncu tedna, 17.00 Kronika, П1| 
Glasbo vam izbira, 17.45 Turistična oddaja, 18.00 Zaključ» 
sporeda. 

SOBOTA, 6. 9.: 8.00 PoročUa, 8.10 Dopoldne z vami, 9.¡ 
Druga poročila, 9.30 Obvestila, 9.40 Koledar prireditev, lO f* 
Filmski sprehodi 10.30 Zaključek sporeda, 15.00 Poročilai» 
obvestila, 16.00 Čestitke in pozdravi, 17.00 Kronika, 17" 
Lestvica zabavne glasbe, 18.00 Zaključek sporeda. 

NEDELJA, 7. 9.: 10.00 PoročUa in obvestila, 10.30 OnW 
srebrne črte, 10.45 Melodije na 78 obratih, 11.00 Žveplom^ 
ter (ponovitev), 11.30 Kmetijska oddíya, 12.00 Poročila, 12 
Minute za razvedrilo, 12.30 Iz domačih logov, 13.00 Čestitk^ 
in pozdravi. 15.00 Zaključek sporeda. 

PONEDELJEK, 8. 9.: 8.00 PoročUa, 8.10 Športa® 
dopoldne, vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročUa, lO^ 
Zaključek sporeda, 15.00 PoročUa, in obvestila, 16.00 ̂  
zakladnice zborovske glasbe, 16.30 Reportaža, 17.00 К^ 
nika, 17.15 Lestvica domaČih viž, 17.45 Športni 
18.00 Zaključek sporeda. 

TOREK, 9. 9.: 8.00 PoročUa, 8.10 Iz sveta glasbe, 
Druga poročUa, 9.30 Obvestila. 10.00 Zaključek s p o r e d ^ 
15.00 PoročUa in obvestUa, 16.00 Čestitke in pozdravi, ^ 
Rezerviran čas, 17.00 Kronika. 17.15 Iz arhiva resne glasb*'' 
17.45 Iz delovnih organizacij, 18.00 Zaključek sporeda. 

SREDA, 10. 9.: 8.00 PoročUa, 8.10 Dopoldne z vami, 
Druga poročUa, 9.30 Obvestila. 9.40 Koledar priredite^ 
10.00 Zaključek sporeda, 15.00 Poročila in obvestUa. 
Čestitke in pozdravi, 16.30 Rezerviran čas, 17.00 КгошК^ 
17.15 Glasbene vzporednice, 17.45 Kulturni feljton, l̂ *^ 
Zaključek sporeda. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST 
OBČINE CELJE 

objavlja 

NATEČAJ 
za evidentiranje upravičencev do kadrovslcih 
stanovanj za ieto 1986/1987 

I. 
Na razpisu lahko sodelujejo oganizacije združenega dela: 
- ki zaposlujejo ali bodo zaposlovale delavce, ki oprav-

ljajo naloge širšega družbenega interesa, 
- ki združujejo sredstva za izgradnjo kadrovskih stano-

vanj, 
- ki niso sposobne oblikovati dovolj sredstev v skladu 

skupne porabe za planirani obseg stanovanjske graditve, 
- ki imajo zagotovljena sredstva za plačilo lastne ude-

ležbe in 
- ki jamčijo, da bodo delavcem zagotovile druga stanova-

nja najpozneje v osmih letih po njihovi vselitvi v kadrovska 
stanovanja. 

II. 
V skladu s srednjeročnim planom občine Celje za obdobje 

1986-1990 se bodo prioritetno reševale stanovanjske 
potrebe kadrov tistih organizacij združenega dela, ki: 

- opravljajo dejavnost na področju prioritetnih panog, ki 
se vključujejo v projekt prestruktuiranja celjskega gospo-
darstva in 

- ki opravljajo dejavnosti na prednostnih področjih dela. 
Med prioritetne panoge spadajo: 
- kovinsko predelovalna industrija, 
- elektronika, 
- predelovalna kemija, 
- metalurgija in livarstvo, 
- grafika in obdelava papirja. 
- komunala in energetika, 
- pridobivanje in predelava hrane. 
- izobraževanje. 

zdravstvo. 
- razvojno raziskovalno delo. 
Po srednjeročnem planu 1986-1990 sta prioritetni po-

dročji: 
- razvojno raziskovalna dejavnost in 
- izvoz. 

lil. 
V okviru pogojev, ki so določeni v II. točki tega natečaja, 

so upravičenci do kadrovskih stanovanj naslednji delavci: 
- ki imajo deficitarni poklic, ki je vključen v listo deficitar-

nih poklicev, ki jo vsako leto sprejme DPS oziroma KO za 
kadrovska vprašanja pri OK SZDL, 

- deficitarni strokovnjaki, usposobljeni za visoko speci-
alizirana ali odgovornejša dela in naloge ter funkcije in 

- strokovnjaki, ki dosegajo vrhunske rezultate na kate-
remkoli področju dela, če so rezultati njihovega dela javno 
ovrednoteni in priznani v širšem slovenskem prostoru. 

Poleg naštetih kriterijev morajo delavci izpolnjevati še 
naslednje pogoje: 

- da imajo praviloma najmanj visoko strokovno izo-
brazbo, 

- da praviloma niso starejši od 50 let in 
- da so že dokazali delovno učinkovitost ali pa se ta 

objektivno lahko pričakuje 

IV. 
Izjemoma lahko sodelujejo na razpisu tudi organizacije 

združenega dela; 

- ki niso v prioritetni panogi ali niso nosilke preobrazbe-
nih jeder, pa jim deficitarnost kadrov na določenem 
področju poslovanja ogroža uspešnost gospodarjenja, 

- ki zaposlujejo kadre z manj kot visoko strokovno izo-
brazbo, če so izjemno deficitarni in za katere v SRS ni 
visokega šolstva 

- ki zaposlujejo mlade strokovnjake, pri katerih še ni 
mogoče ugotavljati delovne učinkovitosti, vendar pa jo je 
objektivno mogoče pričakovati na podlagi uspešnosti njiho-
vega študija ali pripravništva in 

- ki zaposluje, kadre, ki opravljajo poslovodske in druge 
odgovornejše naloge ter funkcije, pri čemer pa ni 
pomembna deficitarnost njihovega poklica, ampak v druž-
benopolitični skupnosti ugotovljena potreba po njihovem 
znanju in sposobnosti. 

V. 
Kadrovska stanovanja se dodelujejo delavcem za določen 

čas. za dobo največ osmih let. 
Do izteka roka s prejšnjega odstavka morajo organizacije 

združenega dela zagotoviti drugo ustrezno stanovanje ali 
izročiti stanovanjski skupnosti nadomestno stanovanje. 

Delavec je dolžan izprazniti kadrovsko stanovanje in ga 
izročiti stanovanjski skupnosti, ko mu organizacija združe-
nega dela zagotovi drugo ustrezno stanovanje. 

VI. 
Organizacija združenega dela, ki bo pridobila za svojega 

delavca kadrovsko stanovanje, je dolžna prispevat, lastno 
udeležbo, ki znaša 10% od kupoprodajne ali revalorizirane 
vrednosti stanovanja, ki se vplača v obliki posojila v korist 
sredstev za izgradnjo kadrovskih stanovanj za dobo, za 
katero se delavcu dodeli kadrovsko stanovanje, po 3% 
obrestni meri. 

Delavec, kateremu se bo dodelilo kadrovsko stanovanje je 
dolžan prispevati lastno udeležbo, katere višina je odvisna 
od vrednosti stanovanja in delavčevega socialnega in mate-
rialnega stanja, ki se vplača prav tako v obliki posojila v 
korist sredstev za izgradnjo kadrovskih stanovanj, za dobo, 
za katero mu je bilo dodeljeno kadrovsko stanovanje, po 3% 
obrestni meri. 

VII. 
Organizacije združenega dela. ki bodo sodelovale na raz-

pisu. morajo k obrazloženi vlogi priložiti: 
- sklep pristojnega samoupravnega organa o sodelova-

nju na razpisu. 
- opis del in nalog, ki jih opravlja, ali, ki jih bo opravljal 

delavec, za katerega sodelujejo na razpisu, 
- dokazilo, da ne morejo oblikovati dovolj sredstev v 

skladu skupne porabe za planiran obseg stanovanjske gra-
ditve, 

- izjavo organizacije združenega dela in delavca, da spre-
jemata pogoje, ki so določeni s Pravilnikom o osnovah in 
merilih za dodeljevanje stanovanj delavcem, ki opravljajo 
dela in naloge širšega družbenega interesa. 

- zagotovilo o roku, v katerem bo delavcu dodeljeno 
drugo stanovanje. 

- vlogo delavca, 
- osebne podatke o delavcu, o številu njegovih družin-

skih članov, o skupnih prihodkih njegove družine ter o 
njegovih stanovanjskih razmerah ¡n 

- dokaze o morebitnih drugih dejstvih, ki so pomembna 
za sodelovanje na razpisu. 

Nepopolnih vlog ne bo mogoče upoštevati. 

vm. 
Prijave na razpis sprejema trideset dni od objave tega 

razpisa SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST 
OBČINE CELJE, Gledališka 4. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
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Smeh Je pol zdravja 
Sobota ob DraylnII y znamonju turistično budnico 

Igre Delo-Kompas-polet-
je 86 so v soboto popoldne 
zvabile na Titov trg v Slo-
venskih Konjicah okoli dva 
tisoč in morda še več ljudi, 
željnih in žejnih iger in za-
bave. V 12. kolu sta se v ša-
ljivih spopadih nivali ekipi 
iz Rečice ob Savinji in Slo-
venskih Konjic, kjer je bilo 
pred hotelom Dravinja ob 
poskočnih vižah Štirih ko-
vačev živahno še pozno v 
noč. 

Organizatoiji, turistično 
društvo in Dravinjski dom 
so v svojem poslanstvu in že-
lji, da bi številni obiskovalci, 
domači in tuji, odšli domov z 
vedrim čelom in polnim že-
lodcem, presegli sami sebe. 
Skrbno so načrtovali ta dan 
in ga zapolnili z godbo, raz-
stavo malih živali, lutkovno 
igrico, likovno razstavo, na-
stopom folklornih skupin in 
prikžizom starih kmečkih 
opravil in običEgev. 

Ob 16. uri se je začelo za-
res, z veliko smeha, spodbu-
janjem ekip in pred budnimi 
očmi strokovne žirije, sta 
ekipi umivali sod, sestavljali 
gcybice, obirali sadje in ga 
tudi prešali in se kosali v iz-
delovanju usnjenih kravat. 
Vmes seje bilo treba spretno 
umikati nastavljenim pa-
stem v vsesplošno zabavo 
gledalcev. Gostje iz Rečice 

se niso in niso dali. Pohorce 
pa je tudi težko ugnati v koz-
ji rog. Zmagali so domačini, 
pa кад bi tisto, važno je, da je 
bila sobota ob Dravinji za-
bavna, da je smeh pregnal 
celo oblake in пекгџ dežnih 
kapelj in tako je prva velika 

prireditev na prostem v Slo-
venskih Konjicah v celoti 
uspela. »Težko je biti gosti-
nec«, je pol v šali pol zares 
dejal tudi konjiški župan Av-
gust Špoljar, ko sta z mozir-
skim županom Antonom 
Borštnakom »na cug« vlekla 

jabolčni sok v kozarce in z 
njim postregla vsak svojo 
ekipo. 

Konec dober, vse dobro! 
Za krono je direktor tozda 
Jelenturizem gostinstvo pri 
Dravinjskem domu Sloven-
ske Konjice, Boris Klančnik, 
prejel priznanje Turistične 
zveze Slovenije za prizadev-
nost pri oganizaciji priredi-
tve in spodbudo za nove, 
sveže prijeme v gostinstvu in 
turizmu. 

MATEJA PODJED 
Foto: VIKI LUŠENC 

Pri sestavljanju gajbic sta bili obe ekipi sila spretni in sta se dobro umikali nastavlje-
nim pastem. Vmes je bilo namreč precej nepravilno odrezanih letvic. 

Iz mopeda avto 
čemu vse je s svojo inovatorsko žilico in spretnostjo kos Matija Deželak iz Harij pri Laškem, 

človek skoraj veijeti ne more. V mislih na bližnjo trgatev si je naredil večjo prešo na motorni 
pogon in ko ga je pred dnevi ujezilo, ker je na njegov moped padal dež, je iz dvokolesa naredil 
majhen avtomobil s streho. Pa seje hitro pojavila druga tegoba: avtomobila, oziroma motorja zdaj 
ne more registrirati. Vary sme torej sesti, za lasten užitek, le na domačem dvorišču, kjer sta 
parkirana že dva mini avtomobilčka, ki ju bo Matija čez nekaj dni spravil v pogon. To mu je v 
veliko veselje, prav tako kot zbiranje zanimivih korenin. Te mu krasijo stene v hiši, nam pa je 
kačo, ptico in vola postavil pred oko kamere. MASNEC 

Bodice 
Pravijo, da ima strah »velike oči« - г1ц. 

sti kadar oči zrejo v nove podražitve. 
Zmotno je trditi, da so >*cene ušle ̂  

vajeti« - z vajeti so šli odgovorni za cene.. 
Posledica življanja v oblakih so - neurja 

v našem gospodarstvu. 
Kadrovska politika se vse bolj spreniU 

nja - v kadrovski biznis. 
Naše gospodarstvo je podobno cirkusu < 

odgovorni venomer »žonglirajo« s fínané-
nimi sredstvi. 

Dobro bi bilo, ko bi tudi v gospodarstvu 
začeli deliti - minus točke in rdeče kar-^ 
tone. 

Zdi se mi, da si mnoge šefovske družin^ 
želijo - da bi tudi pri šefovskem stolčku 
veljal princip prestolonaslednika. 

MARJAN BRADAČ 

Vrgli SO ga z avtobusa 
Na neljubi dogodek nas je 

opozoril miličnik, ki je bil v 
petek, 29. avgusta na celjski 
avtobusni postni. Iz Bosne 
je v Slovenijo prišel Milan 
Lesič, ki je moral na Gomil-
skem kupiti nekaj stvari za 
traktor. Vso noč se je iz Bos-
ne vozil v Slovenijo, prišel v 

Celje in nato v Store, kjeri 
mu povedali, da za dele, i 
jih išče, skrbi zasebnik д 
Gomilskem. 

Ob 10. uri je človek izB% 
ne sedel na avtobus, ki voj 
proti Izubijani. Ko je avto 
bus že odpeljal s postaje,}, 
po nekaj metrih ustavil ¿ 
Milana Lasiča so nagnali ц 
Wega z nič k^ prijaznim џ 
jasnilom, da ima na vo^o će 
četrt ure medkrajevni avti 
bus, ki vozi proti Vransk ' 
mu. Prošnje niso pomagät • 
čeprav je bil človek v stisk 
in je moral čim prej priti a 
Gomilsko terse potem vrnit 
domov. 

Seveda takšen način rav-
nanja s potniki še zdaleč л' 
primeren. Tudi zato ne, k& 
je avtobusna postna na Go-
milskem registrirana po 
vseh predpisih in tam mori-
jo ustavljati skoraj vsi avto-
busi, ki vozijo tudi v LjubJjä-
no. Povrhu vsega je bil avto-
bus, kije ob 10. uri odpepals 
cejjske avtobusne postne, k 
na pol prazen. 

Milan Lasič je bil zbegan 
in prizadet. Prvič je prišel v 
Slovenijo, o kateri pravi, ds 
je slišal toliko lepega. Mi pa 
seveda še vedno radi pri-
sluhnemo nežni melodiji o 
deželi prijaznih ljudi in kar 
ponosni smo na to prijaz-
nost ... 

JANEZ VEDEM 

Upam, da bodo na sejmu razstavili tudi kakšnega 
obrtnika za vsakdanjo rabo! 

(Novi tednik, 19. avgusta, 1970) 

17. Slovenski festival domače zabavne glasbe Ptui 86 
v Ptuju bodo konec tega tedna zopet odmevale polke in valčki na letošnjem festivalu domače zabavne glasbe, ki zadnĴ  

leta zopet dobiva na veljavi. Letos bo v petek in soboto nastopilo 32 ansamblom iz vse Slovenije, v nedseljo pa tiS" 
najboljši, ki jih bo izbrala strokovna žirija. , 

Vsa leta dosed^ so na tej prireditvi nastopali tudi ansambli z našega območja in tudi letos ji bo precej. Nastopili bodO' 
ansambel Braneta Klavžeija Celje, ansambel FVancija Zemeta Vojnik, Rogaški instrumentalni ansambel Rogaška Slati^^j 
Štajerskih sedem Slovenske Konjice, Ansambel Vikija Ašiča ml. iz Celja in Frankolovčani, ter Hmeljarski i n s t r u m e n t a l ^ 

kvintet iz Žalca. 
Po nekajletnemu premoru bo na festivalu v Ptuju nastopil tudi Celjski instrumentalni kvintet, ki je na fotografiji-


